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TESK BAŞYAZI

TEŞEKKÜRLER...

BAŞYAZI

E
snaf ve sanatkâr teşkilatının değerli baş-
kanları, yöneticileri, alın teri ve küçük 
sermayeleriyle rızıklarını kazanan esnaf ve 
sanatkârlarımız, sevgili okurlarım, hepinizi 

en içten duygularla selamlıyorum.

Tarihin içinde süzülüp gelen Ahilik geleneklerimi-
zin, çağımızın demokrasi anlayışıyla harmanlandığı 
bir genel kurulumuzu daha tamamladık. Bana oy 
veren - vermeyen, demokratik haklarını kullanarak 
aday olan tüm katılımcılara, seçimlerle dlege olan 
katılımcılara canı gönülden teşekkür ederim. Beni 
esnaf ve sanatkâr teşkilatının en yüksek makamı 
olan TESK Genel Başkanlığı koltuğuna yeniden 
layık gördünüz. Ben de bu güne kadar olduğu gibi 
bundan sonra da tüm gücümle esnaf ve sanatkâr 
teşkilatımızın mensuplarının hak ve menfaatleri için 
gece gündüz çalışmaya devam edeceğim, verilen 
görevin gereklerini fazlasıyla yerine getirmek için 
çalışacağım.

Her genel kurulumuza iştirak ettiği gibi, son genel 
kurulumuzu da yoğun mesaisine rağmen vakit 
ayırarak teşrif eden  Sayın Cumhurbaşkanımız 
Recep Tayyip Erdoğan’a ayrıca şükranlarımı arz 
etmek isterim. Yaptığı konuşmada  pandemi sıra-
sında yaşananlar  ve ekonomik zorluklar nedeniyle 
finansmana erişim zorluğu ile karşı karşıya kalan 
esnaf ve sanatkârlarımızın bu zorlukları aşmalarına 
katkı yapacak yeni düzenlemelerin müjdesini ver-
miş olması  ayrıca hepimizi memnun etti. 

Genel Kurulumuza iştirak eden Cumhurbaşkanı  
Yardımcısı Sayın Fuat Oktay’a , Ticaret Bakanımız 
Sayın Mehmet Muş’a ve son başbakanımız Sayın 
Binali Yıldırım’a da ayrı ayrı teşekkürlerimi sunuyo-
rum. Her zaman esnaf ve sanatkârlarımıza destek-

lerini gösteren değerli misafirlerimiz, en önemli top-
lantımızda da yine varlıklarıyla şeref verdiler. Genel 
kurul salonunda bulunan ve esnaf ve sanatkâr teş-
kilatımızın gerçek temsilcileri olan delegelerimizin 
misafirlerimize olağan üstü  ilgisi de desteklerinin 
teşkilatımızda nasıl karşılık bulduğunun bir nişanesi 
oldu.

Değerli arkadaşlarım, görev alan başkanlarım, yö-
neticilerim,
Büyük ve kutsal bir yükü sırtımıza aldık. Türkiye 
ekonomisinin en önemli parçası olan esnaf ve 
sanatkârlarımızın daha huzurlu, daha rahat ve ge-
leceğe daha umutlu bakmalarını sağlamak bizim 
en önemli görevimiz. Geçmişte yaşadığımız ve 
gelecekte karşılaşacağımız tüm sorunlarımızı esnaf 
ve sanatkârlarımızın yararına olacak çözümlerle 
çözmek, çözülmesi yönünde adımlar atmak bizim 
işimiz. 

Sabah erkenden kalkan, dükkanını, atölyesini ve 
hatta kapısının önünü temizleyerek güne başla-
yan, gece geç saatlere kadar çalışan ve velinimeti 
olan müşterilerine en iyi hizmeti sunmak için tüm 
gücüyle çalışan esnaf ve sanatkârlarımıza layık 
olmaya, onların alın teriyle kazandıkları helal lokma-
ları büyütmek için gayret etmeye bundan sonra da 
devam edeceğiz.

Geçmişimize sırtımızı dayayacağız ama geleceğe 
de kollarımızı açacağız. Her gün yeni bir tekno-
loji ile ekonominin işleyişinin değiştiği çağımızda, 
çağın gereklerine uygun tedbirler almak, esnaf ve 
sanatkârımızı geleceğe hazırlamak da bizim en 
önemli görevlerimiz arasında.

Hepinizi en içten duygularımla tekrar selamlıyorum. 
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Bendevi PALANDÖKEN
Genel Başkan
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konuşmasıyla yeniden Genel Başkan 
seçildi.

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Er-
doğan, Cumhurbaşkanı Yardımcı 
Fuat Oktay, Eski Başbakan ve Ak 
Parti Genel Başkan Yardımcısı Binali 
Yıldırım, Ticaret Bakanı Mehmet Muş 
ve çok sayıda davetlinin katılımı ile 
Grand Ankara Oteli’nde gerçekleştiri-
len Kongrede Genel Başkan Bendevi 
Palandöken, rakiplerine büyük fark 
atarak güven tazeledi. 

Sadece esnaf ve sanatkârların değil 
tüm milletin büyük sevgisini kazanan 
ve her zaman esnaf ve sanatkârlarla 
beraber milletin de yararına çalış-
malar yapan Palandöken, esnaf ve 
sanatkâr camiasının seçilerek gelen 
delegelerinin coşkulu alkışları ve te-
zahüratlarıyla konuşmasını yaptı. 

TESK Genel Başkanı Bendevi Palan-
döken, Konya Esnaf ve Sanatkarlar 
Odaları Birliği Başkanı Muharrem 
Karabacak ve Ankara Esnaf ve 
Sanatkarlar Odaları Birliği Başka-
nı Mehmet Yiğiner olmak üzere 3 
adayın yarıştığı seçimde kullanılan 
oyların 394’ünü alarak yeniden Genel 

E
snaf sanatkâr 
odaları, Esnaf ve 
sanatkâr odaları 
birlikleri ve mesleki 
federasyonların 
seçimli genel ku-
rullarının tamam-

lanmasından sonra uzun zamandır 
hazırlıkları süren TESK Genel Kurulu, 
esnaf ve sanatkâr camiasına yakışan 
olgunlukta gerçekleştirildi. 

Ahilik geleneğinden gelen hoşgörü ve 
dayanışma anlayışının hakim olduğu 
genel kurulda adaylar hizmet yarışın-
da neler yapacaklarını anlattılar, dele-
gelerin oylarına talip oldular. Yıllardır 
esnaf ve sanatkârlara hizmet eden ve 
gecesini gündüzüne katarak çalışan 
Bendevi Palandöken, şimdiye kadar 
olduğu gibi bundan sonra da esnaf 
ve sanatkârların sorunlarının çözümü 
için mücadele edeceğini ifade ettiği 

PALANDÖKEN 
RAKİPLERİNE BÜYÜK  
FARK ATTI
4. KEZ GENEL BAŞKANLIĞA SEÇİLEN PALANDÖKEN GÜVEN TAZELEDİ
Türkiye Esnaf ve Sanatkarları Konfederasyonu’nun 21. Olağan Genel Kurulu’nda mevcut 
başkan Bendevi Palandöken, rakiplerine büyük fark atarak yeniden TESK Genel Başkanlığına 
seçildi. 
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Başkanlığa seçilen Palandöken birlik 
ve beraberliğin güçlenerek devam 
edeceğini belirtti.

Seçim sonucuna göre TESK Genel 
Başkanı Bendevi Palandöken’in liste-
si şu isimlerden oluştu:
Yönetim Kurulu Asil Üyeler: Meh-
met Burhan Aksak , Fevzi Apaydın, 
Zekeriya Mutlu, Alican Ebedinoğlu, 
Adlıhan Dere, Şevket Keskin, Güven 
Aksoy, Bedir Limon, Abdülkadir Tek-
söz , Halil İbrahim Balcı, Talat Dinçer, 
Kadir Durmuş, Fehmi Erdem ve Ah-
met Kuybu.
Denetim Kurulu Asil Üyeler: Baha-
mettin Öztürk, Ahmet Aydan, Şevket 
Memiler, Bayram Karakaş ve Doğan 
Ceylan. 
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“TESK, İKİ MİLYONU 
AŞAN ÜYE SAYISIYLA 
BEŞERİ VE İKTİSADİ 
HAYATIMIZIN TEMEL 
DİREKLERİNDEN BİRİDİR”

T
ESK’in 2 milyonu 
aşan üye sayısıyla 
beşeri ve iktisadi 
hayatın temel direk-
lerinden biri olduğu-
nu ifade eden Cum-

hurbaşkanı Erdoğan, sözlerini şöyle 
sürdürdü: “Esnaf ve sanatkâr, soka-
ğımızın başında çayımızı yudumla-
dığımız ocaktır. Bizi sevdiklerimizle 
buluşturan yolların emekçisidir. 
Bir tas çorbasını içtiğimiz bereketli 
dükkândır. Sıcacık ekmeğimizi aldı-
ğımız fırındır. Hanemiz için alışveriş 

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan,  
Türkiye Esnaf ve Sanatkârları Konfederasyonu   
21. Olağan Genel Kurulu’nda yaptığı konuşma: 

“ESNAF VE SANATKÂR, 
SOKAĞIMIZIN BAŞINDA 
ÇAYIMIZI YUDUMLADIĞIMIZ 
OCAKTIR”
Olağan genel kurulun hayırlara vesile olmasını dileyen Cumhurbaşkanı Erdoğan, ülkenin 81 
vilayetinden gelen esnaf ve sanatkâr odalarının temsilcileriyle federasyon yöneticilerine 
çalışmalarında başarılar temenni etti. Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Bu vesileyle bir kez daha siz 
kardeşlerimin şahsında ülkemiz genelindeki esnaf ve sanatkârlarımızın tamamına, Türkiye’nin 
kalkınmasına, güçlenmesine, ekonomik olarak büyümesine yaptıkları eşsiz katkılar için 
şükranlarımı sunuyorum” diye konuştu.
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sanatkârlarımızın yokluğunu bizlere 
hissettirmesin” dedi.

Tarih boyunca pek çok badire atlat-
mış bir milletin mensupları olduklarını 
dile getiren Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
şunları kaydetti: “Bugünlere birilerinin 
ihsanıyla değil akrebin kıskacında 
yoğrularak geldik. Mücadele ettik, 
bedel ödedik, çile çektik, zorluklara 
göğüs gerdik. Vatanımızı ve bağım-
sızlığımızı korumak için gerektiğinde 
şehitler verdik. Ama her defasında 
karşılaştığımız sıkıntıların üstesinden 
alnımızın akıyla gelmeyi başardık. 
Onca saldırıya ve kalleşliğe rağmen 
hâlen bu topraklarda özgürce başı-
mız dik bir şekilde yaşıyorsak bunun 
sebebi milletimizin birliğine, beraber-
liğine, değerlerine sahip çıkmasıdır. 
Ülkemizin ekonomik ve sosyal krizleri 
dünyadaki diğer devletlere göre en 
az zararla savuşturmasında ahilik 
kültürümüzün büyük payı vardır. 
Özellikle salgın döneminde esnaf 
ve sanatkârlarımızın birer ahi olarak 
toplumumuz içinde önemli görevler 
üstlendiğini gördüm. Resmî ku-
rumlarımız yanında belediyelerimiz, 
sivil toplum kuruluşlarımız esnaf ve 
sanatkârlarımızla tam bir seferberlik 
ruhuyla hareket etti. Hatırlayın ‘zi-
mem defteri’ gibi kültürümüzde zaten 
var olan hasletleri yeniden ihya ede-
rek hiç kimsenin açta açıkta darda 
kalmasına izin vermedik. Milletimiz 
de esnaf esnaf dolaşarak zimem 
defterlerini kapatmak suretiyle kendi 
alicenaplığını gösterdi. Devletimiz 
de bu salgın döneminde vatandaşını 
çaresiz bırakmadı. Küresel ticaretin 
tamamen durma noktasına geldiği o 
zor günlerde muhalefetin akla, man-
tığa, ekonomik hayatın gerçeklerine 
uymayan abuk sabuk çağrılarına 
rağmen milletimize bedel ödetecek 
kararlar almadık. Hangi kesimden 
olursa olsun hiçbir vatandaşımıza 
‘Nerede bu devlet?’ dedirtmediğimiz 
gibi bilakis devlet olarak elimizi taşın 
altına koyduk.”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, iş dünyası-

yaptığımız bakkaldır, manavdır, ka-
saptır. Elbette tüm bunlarla beraber 
esnaf ve sanatkâr, dar günümüzde 
kapımızı çalan dostumuz, sevincimi-
zi paylaşan can yoldaşımız, mahalle-
mizdeki komşumuz, çocuklarımızın 
ağabeyi ve ablası konumundadır.” 
Türkiye’de esnaf kesiminin, belki de 
dünyada hiçbir ülkede örneği olma-
yan bir tarihe, birikime ve güçlü bir 
geleneğe sahip olduğunu anlatan 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, şöyle de-
vam etti: “Çünkü bizim kültürümüz-
de esnaf ve sanatkâr sadece ticaret 
erbabı değildir. Sadece mal alıp sa-
tan tüccar değildir. Bizde esnaf tüm 
vasıflarının ötesinde öncelikle ahidir, 
yani kardeştir, fütuhat geleneği-
mizde mertliğin, yiğitliğin, cesaretin 
sembolüdür. Ahi Evranı Veli’nin ‘Hak 
ile sabır dileyip bize gelen bizdendir, 
akıl ve ahlak ile çalışıp bizi geçen 
bizdendir.’ dediği medeniyet tasav-
vurunun günümüzdeki temsilcileridir. 
Alışverişte, ölçüde, tartıda doğru ol 
şiarıyla hanesine helal rızık götüren 
gönül insanlarıdır. Her sabah ‘Bis-
millah’ diyerek dükkânını açıp ‘El-
hamdülillah’ diyerek dükkânını kapa-
tan kanaat erleridir. Ahilik teşkilatının 
temellerinin atıldığı Selçuklu’dan 
günümüze esnaf ve sanatkârlarımız 
millet varlığımızın teminatı oldular. 
Tarih boyunca hep yolda kalmışlar, 
kimsesizler, garipler, misafirler, yol-
cular ahi teşkilatımız tarafından sa-
hiplenildi, giydirildi, doyuruldu. Gün 
oldu terazi tutan, divit tutan, çekiç, 
makas, fırça tutan o mübarek eller 
silah tuttu, esnaf ve sanatkârlarımız 
vatan için cepheye koştu.”

“ESNAF VE 
SANATKÂRLARIMIZI, 
MİLLET VARLIĞIMIZIN 
TEMİNATI OLARAK 
GÖRÜYORUM”
Çanakkale’den İstiklal Harbi’ne 
kadar varlık yokluk mücadelesinin 
hepsinde esnaf ve sanatkârların 

daima ön safta yer aldığını akta-
ran Cumhurbaşkanı Erdoğan, son 
olarak 15 Temmuz gecesi milletin 
tamamıyla birlikte esnafların darbeci 
hainlere göğüslerini siper ettiğini 
söyledi. Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
şöyle konuştu: “FETÖ’cü alçakların 
şehit ettiği 252 insanımız arasında 
daha 15 yaşındaki körpe delikanlı-
ların, kadınlarımızın, askerlerimizin, 
polislerimizin yanı sıra pek çok esnaf 
ve sanatkârımız da bulunuyordu. 
Birileri bankamatiklere akın ederken, 
birileri darbecilerle anlaşıp tankların 
arasından kaçarken, birileri milletin 
şanlı direnişini televizyon karşısın-
da keyif kahvelerini yudumlayarak 
seyrederken, benim su tesisatçısı, 
elektrikçi, kunduracı, mobilyacı, 
kuyumcu, çaycı kardeşim gece 
boyunca tanklara, uçaklara, ölüm 
kusan silahlara meydan okudu. Söz 
konusu vatan olunca, millet olunca, 
inancımız ve imanımız olunca can-
larını hiçe sayan tüm esnaflarımıza 
Allah’tan rahmet niyaz ediyorum. 
Esnaf ve sanatkârımız asırlardır hep 
olduğu gibi bugün de huzurumuzun, 
kardeşliğimizin, dayanışma ruhu-
muzun garantisi olmayı sürdürüyor. 
Çalışan, üreten, evine helal rızık gö-
türmenin peşinde olan esnaflarımız, 
Türkiye’nin her alanda yazdığı başarı 
hikâyesinde öncü rol oynuyor. Tüm 
esnaf ve sanatkârlarımızı millet var-
lığımızın teminatı olarak görüyor, 
her birine şahsım, ülkem ve milletim 
adına şükranlarımı sunuyorum.”

“BUGÜNLERE 
BİRİLERİNİN 
İHSANIYLA DEĞİL 
AKREBİN KISKACINDA 
YOĞRULARAK GELDİK”
Ahiliğin terbiyesini, ruhunu, ada-
bını ve erkânını yaşatan esnaf ve 
sanatkârları tebrik eden Cumhur-
başkanı Erdoğan, “Rabb’im Ahilik 
kültürüyle yetişmiş, bu geleneği hak-
kıyla, layıkıyla temsil eden esnaf ve 
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en son düzenlemeler sayesinde, 
esnaf kesiminin bu devasa pazardan 
aldığı pay artıyor. Teklif Meclise gel-
diğinde methiyeler düzen muhalefe-
tin, lütfen buraya dikkat edin buranın 
altını çiziyorum, kanun çıktıktan son-
ra dışardan gelen talimatlarla iptali 
için düzenlemeyi Anayasa Mahke-
mesine götürmesini ise ben sizlerin 
takdirine bırakıyorum. Bir taraftan 
çıkacaksın teşekkür edeceksin, teb-
rik edeceksin arkasından da kalkıp 
işi Anayasa Mahkemesine götüre-
ceksin, bu nasıl bir şey? Dostlarınızı 
iyi tanıyın. Sizinle bu yolda yürüyen 
kardeşlerinizi iyi tanıyın.”

“FİNANSMANA ERİŞİMİN 
ÖNÜNDEKİ ENGELLERİ 
ÖNEMLİ ÖLÇÜDE BİZ 
KALDIRDIK”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
hükûmetlerinin esnaf ve sanatkârlara 

na, ticaret erbabına, KOBİ’lere, çiftçi-
lere, esnafa ve çalışanlara sundukları 
imkânlarla onların yükünü hafiflettik-
lerini söyledi.

“HİBE DESTEKLERİMİZLE 
TOPLAM 4,3 MİLYAR 
LİRA TUTARINDA ÖDEME 
YAPTIK”
Gelir kaybı ve kira desteğinin yanı 
sıra 3 bin lira ve 5 bin lira tutar-
lı hibe desteklerimiz, esnaf ve 
sanatkârlarımızın nakit akışlarının 
korunmasına çok büyük katkı sağla-
dı” diyen Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
şunları kaydetti: “Bu kapsamda dört 
ay süreyle verdiğimiz gelir kaybı ve 
kira desteğiyle piyasaya aktardığımız 
kaynak 4,6 milyar lira dolayındadır. 
Buna ilaveten uygulamaya koyduğu-
muz 3 bin lira ve 5 bin lira tutarındaki 
hibe desteklerimizLe toplam 4,3 
milyar lira tutarında ödeme yaptık. 
Esnaf ve sanatkârlarımızın hane ge-

lirlerini korumak amacıyla Halkbank 
kaynaklarından kullanmış oldukları 
kredi geri ödemelerinin 2020 ve 
2021 yıllarına ait 14 milyar liralık 
taksit tutarını öteledik. Ayrıca, esnaf 
ve sanatkârlarımızın Kredi ve Kefalet 
Kooperatiflerine olan borçlarını da 
yapılandırabilmelerini sağladık. Bun-
ların dışında, ticaret erbabımızın yine 
kamuya olan pek çok borcu için de 
yapılandırma imkânı getirdik.”

Geçen yıl yapılan düzenlemeyle 
basit usulde vergilendirilen esnaf ve 
sanatkârın üzerindeki gelir vergisi 
yükünü tümüyle kaldırdıklarını anım-
satan Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
sözlerini şöyle sürdürdü: “Güzellik 
salonu işletmecisi esnafımızın iş yeri 
açma ve çalışma ruhsatında yaptı-
ğımız değişiklikle ruhsat almalarının 
önündeki engeli kaldırdık. Sizlerin, 
elektronik ticaretin risklerinden 
korurken faydalarından da istifade 
etmenizi temin edecek adımlar attık. 
Elektronik ticaret mevzuatımızdaki 
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tuk, konuşuyoruz. Önümüzdeki Para 
Politikası Kurulları toplantılarında 
bunun daha da inmesinin gereği-
ni telkin ediyorum. Tabii aramızda 
maalesef faiz politikasını, yüksek 
faizi savunanlar yok mu? Var. Başta 
muhalefet olmak üzere onlar da bunu 
savunuyor ama Cumhurbaşkanınız 
yüksek faizi savunmuyor, tam aksine 
düşük faizi savunan bir politika güdü-
yor. Burada enflasyonla bir mücade-
lemiz var. İnşallah yılbaşından sonra 
ben bu enflasyonun da düşük faizle 
ineceğine inanıyorum ve bunu savu-
nuyorum” diye konuştu.

“ESNAFLARIMIZA 
SAĞLADIĞIMIZ 
FİNANSMAN TUTARI 234 
MİLYAR LİRAYA ULAŞTI”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, esnaf ve 
sanatkârlara yatırım kredileri konu-
sunda kamu bankalarının kapısını 

sunduğu desteklerin sadece salgın 
dönemiyle sınırlı olmadığını dile geti-
rerek, şu ifadeleri kullandı: “Siyasete 
girmeden önce esnaflık yapmış bir 
kardeşinizim. Siyasi mücadelemizin 
her aşamasında da hep sizlerle bera-
ber oldum. Sizin meselelerinizi kendi 
meselemiz, başarılarınızı da kendi 
başarımız olarak gördük. Bu anlayışla 
tüm attığımız tüm adımları sizden 
gelen talepler doğrultusunda, sizle-
rin sıkıntılarını gidermek maksadıyla 
planlıyoruz. Geçtiğimiz 20 yılda esnaf 
ve sanatkârlarımız lehine yaptığımız 
düzenlemeler burada saymakla biti-
remeyeceğimiz kadar çoktur. Sizler 
zaten bunları gayet iyi biliyorsunuz, 
faydalarını bizzat görüyorsunuz. Bu-
rada hafıza tazeleme babında birkaç 
tanesini sizlerle paylaşmak istiyo-
rum. Göreve geldiğimizde sizlerin 
en büyük sorunlarından biri neydi? 
Finansmana erişim sıkıntısıydı. Öyle 
mi? Sermaye yetersizliği ve teminat 
eksikliği nedeniyle esnaf ve sanatkâr 

kardeşlerimiz kredi imkânlarından 
yeterince faydalanamıyordu. Gerekti-
ğinde bankalar ve finans kuruluşlarıy-
la cebelleşerek finansmana erişimin 
önündeki engelleri önemli ölçüde biz 
kaldırdık. Halkbank kaynaklarından 
esnaf ve sanatkâr özelinde şahıs 
başına en fazla 5 bin lira faiz indirimli 
kredi verebilirken, biz bu rakamı 350 
bin liraya kadar yükselttik.”

TESK Genel Başkanı Bendevi 
Palandöken’in esnaf ve sanatkârlara 
verilen faiz indirimli kredinin tutarının 
500 bin liraya yükseltilmesi talebinin 
aşılamayacak bir konu olmadığını 
vurgulayan Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
“Ama bir şeyi iyi kavramamız lazım. 
Beni biliyorsunuz, en büyük savaşım 
faizledir. En büyük düşmanım faizdir. 
Şu anda yine faizi 12’ye kadar düşür-
dük. Yeter mi, yetmez. Bunun daha 
da inmesi lazım. Şu anda Halkbank 
Genel Müdürü karşımda duruyor. 
Merkez Bankamız ile bunları konuş-
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küresel ekonomiyle tamamen bü-
tünleşmiş bir ülke olduğunu ifade 
ederek, dünyada yaşanan krizlerin 
Türkiye’yi es geçmesinin düşünü-
lemeyeceğini vurguladı. Gelişmiş 
ülkeleri dahi alabora eden küresel 
fırtınadan ister istemez Türkiye’nin 
de etkilendiğinin altını çizen Cumhur-
başkanı Erdoğan, “Salgın döneminde 
tedarik zincirindeki kırılmaların, üre-
timde aylar boyu süren aksamalarını 
şimdi çok daha net görebiliyoruz” 
diye konuştu.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
Avrupa’dan Amerika’ya tüm dünya-
nın son 40-50 yılın en yüksek enf-
lasyon oranlarıyla mücadele ettiğini 
belirterek, sözlerine şöyle devam 
etti: “Şu anda İngiltere’de sterlin 
patladı, nereden nereye geldi ster-
lin. Övünüyorlardı, ‘Biz şuna karşı 
bu kadar değerliyiz, buna karşı bu 
kadar değerliyiz’ diye. Şimdi bugün 
aldığımız haberlerle patladılar. Bütün 

aşındırmaları tavsiyesinde bulunarak, 
konuşmasına şöyle devam etti: “Özel 
sektör bankaları ne yapar, ne eder 
onu bilmem ama kamu bankalarına 
talimatım var. O da nedir; yatırımcıyı 
darda bırakmayacaksınız, onlara 
gerekli desteği vereceksiniz. Ticaret 
Bakanımız burada, tabii Sayın Palan-
döken 500 bin lira teklifle geldi. Sayın 
Palandöken gaz vermeye alışmıştır, 
devamlı gaz verir. Ben buradan tüm 
kamu bankalarıma sesleniyorum; siz 
kolaylaştırıcı olacaksınız, zorlaştırıcı 
olmayacaksınız. Dolayısıyla da size 
böyle bir kredi için başvuran esnafım 
olduğu zaman, sanatkârım olduğu 
zaman onlara da imkânlarınız neye 
elveriyorsa bu desteği kredi konu-
sunda sağlayacaksınız. Herhâlde 
Ziraat, Vakıf onlar da bu dediklerimi 
duymuştur. Yatırım kredilerinde de 
esnaf ve sanatkârlarımızın iş yeri 
ve taşıt alımlarında kredi üstü limi-
tini 1 milyon liraya çıkarmıştık. Biz 
geldiğimizde yüzde 40 faiz oranıyla 

Halkbank’tan finansmana erişebi-
len esnafımız, bugün enflasyondaki 
yükselişe rağmen yüzde 9,5 seviye-
sindeki bir oranla buna ulaşabiliyor. 
Biz sağladık, bu gerçekleri görmemiz 
lazım. Yine bu süreç içerisinde esnaf 
ve sanatkârlarımıza sunduğumuz 
önemli imkânlar arasında sıfır faizli 
krediler de yer alıyor. Bugüne kadar 
esnaflarımıza Halkbank kaynak-
larından sağladığımız finansman 
tutarı 234 milyar liraya ulaştı. Daha 
önce devletin ve finans sektörünün 
kaynakları sadece belli bir sermaye 
çevrelerine akarken, biz bu imkânları 
esnaf ve sanatkârlarımızın istifadesi-
ne sunduk.”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, Türk eko-
nomisinin 20 yıldır aralıksız sürdür-
düğü dinamizmde, devrim niteliğinde 
hamlelerin çok büyük katkısı olduğu-
nu söyledi.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, Türkiye’nin 
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birçok ülkesine göre biz sıkıntısız 
geçireceğiz” dedi.

Türkiye Ekonomi Modeli’nin katkısıyla 
bu süreçten güçlenerek çıkılacağını 
vurgulayan Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
büyümeyi esas alan ekonomi mo-
delinin müspet etkilerini her alanda 
gördüklerini söyledi.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, şunları 
kaydetti: “Türkiye’nin, göreve geldiği-
mizde 36 milyar dolarlık ihracatı vardı 
ama şimdi 250 milyar doları geçen 
300 milyar dolara doğru giden bir 
ihracat seviyesine yükseldik. Organi-
ze sanayi bölgelerimiz, fabrikalarımız, 
imalat tesislerimiz harıl harıl çalışıyor. 
Yollarımız ve otobanlarımız, herhâlde 
otobanların hâlini görüyorsunuz. 
Tırlar nasıl çalışıyor, otomobiller nasıl 
çalışıyor, kamyonlar nasıl çalışıyor? 
Araç kullanırken zorlandığınızın far-
kındasınız. Bu bir şeyi gösteriyor, 

bu sorunlara bir de şubat ayında 
Rusya ile Ukrayna arasında başlayan 
savaş eklendi. Çatışmalarla birlikte 
enerji fiyatları astronomik rakamlara 
çıkmış, gıda krizi tehdidi ürkütücü 
boyutlara ulaşmıştır. Afrika ve Doğu 
Asya ülkeleri başta olmak üzere, 
tarımsal üretimi kısıtlı devletler, açlık 
tehlikesiyle karşı karşıya kalmışlardır. 
Enerji konusunda da benzer sıkıntılar 
yaşanmaktadır. Şu an Avrupa’nın en 
önemli gündemi yaklaşan kış mevsi-
mini en az hasarla atlatmaktır. Bütün 
Avrupa ülkeleri şu anda ‘Acaba ne 
yapacağız, bu kışı nasıl atlatacağız?’ 
diye bunun düşüncesi içerisinde. 
Ama elhamdülillah Türkiye’nin böyle 
bir sorunu var mı böyle bir derdimiz 
var mı yok. Bizzat devlet başkanı dü-
zeyinde yapılan enerji tasarrufu çağrı-
larını, eminim sizler de yakından takip 
ediyorsunuz. Parlamentoda yorgan, 
battaniye dağıtıyorlar, takip etmiyor 
musunuz bunları? Öyleyse, gereğini 

de biliyorum ki sizler en güzel şekilde 
yapacaksınız.”

“KIŞ AYLARINI 
DÜNYANIN BİRÇOK 
ÜLKESİNE GÖRE BİZ 
SIKINTISIZ GEÇİRECEĞİZ”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, Türkiye 
olarak gerek enerji arz güvenliğimizi 
garanti eden boru hattı projeleriyle 
gerek yapılan anlaşmalarla, gerek 
sıvılaştırılmış doğal gaz depolama 
alanlarıyla, gerekse Karadeniz ve 
Doğu Akdeniz’de yürütülen sondaj 
ve arama faaliyetleriyle bu sancılı 
döneme nispeten rahat girildiğine 
dikkati çekerek, “İnşallah, bu akşam 
Sayın Putin ile görüşmemiz olacak ve 
aradaki sıkıntıları kendileriyle Ukrayna 
ile olan bu sıkıntıları bir değerlendir-
me fırsatım olacak. Fevkalade bur 
durum olmazsa kış aylarını dünyanın 
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da dünyanın saygın, sayılı hastane-

lerinden bir tanesi oldu. İftihar ettik. 

Malum, birincisini açmıştım, şimdi 

de ikincisi açmak suretiyle elhamdü-

lillah bu güzel günleri gördük. Yola 

çıkarken söylediğimiz, eğitim, sağlık, 

adalet, emniyet, ulaşım, dış politi-

ka, tarım, enerji, işte bunlardan en 

önemlilerinden biri olan sağlıkta bu 

adımı atmanın mutluluğu içerisinde-

yiz. Böylece 20’nci şehir hastanemizi 

açmanın haklı gururunu yaşadık.”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, konuşma-

sının sonunda katılımcılara teşekkür 

ederek, TESK’in 21. Olağan Genel 

Kurul Toplantısı’nın hayırlara vesile 

olmasını diledi.

Konuşmaların ardından, TESK Genel 

Başkanı Bendevi Palandöken, Cum-

hurbaşkanı Erdoğan’a günün anısına 

hediye takdim etti.

demek Türkiye öyle anlatıldığı gibi 
bir ülke değil. Salgının en çok vur-
duğu turizm sektöründe hamdolsun 
zararlarımızı süratle telafi etmekle 
kalmıyor, çok daha büyük hedeflere 
ulaşıyoruz. Avrupa’daki havalimanları 
krizlerle boğuşurken, İstanbul Ha-
valimanı ve Sabiha Gökçen, her ikisi 
yolcu ve kargo noktasında, bu trafik-
ler, rekor kırdı. İş gücüne katılım ora-
nımız artmasına rağmen, istihdamda 
31 milyon sınırına dayandık.”

“TOPLUMUMUZUN TÜM 
KESİMLERİNE SAHİP 
ÇIKIYORUZ”

Hayat pahalılığı ve enflasyon konu-
sunu da çözmek için gayretle çalış-
tıklarının altını çizen Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, “20 yıldır insanımızı nasıl 
ezdirmediysek, bugün de tarımda 
açıkladığımız yüksek alım fiyatların-
dan, ücretli çalışanlara yönelik maaş 
zamlarına, sosyal destek programla-

rımızdan, hibe, teşvik ve desteklere 
kadar pek çok tedbirle toplumumu-
zun tüm kesimlerine sahip çıkıyoruz” 
dedi.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, bir gerçek 
olduğuna vurgu yaparak, “Nedir o 
gerçek? Paradan para kazanmaya 
alışmış tufeylilerin ve mandacı iktisat-
çıların artık hiçbir geçerliliği kalma-
mış, eski modellere dayalı ezberlerine 
itibar etmiyoruz. Aynı şekilde yatırım 
hamlelerimizi de kesintisiz bir şekilde 
sürdürüyoruz” dedi.

Toplu açılış törenleriyle Türkiye’ye 
kazandırılan eserlerin mutluluğunu 
milletle paylaştıklarını belirten Cum-
hurbaşkanı Erdoğan, dün Etlik Şehir 
Hastanesi’nin açılışının yapıldığını ha-
tırlattı. Hastanenin özelliklerine ilişkin 
bilgi veren Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
şöyle konuştu: “Birincisi daha önce 
açılmıştı, şimdi bu ikincisi. Bu ikincisi, 
aynı model ve modernite itibarıyla 



TESK AJANDA

18



19

vitrin / 2022

Avrupa ülkelerinin doğalgaz sıkıntısı 
çektiği ve ülkemizde böyle bir enerji 
sıkıntısı olmadığını anlatan Palandö-
ken, “ Biz esnafın kullandığı elektrik 
ve doğalgaz üzerindeki yüklerin 
hafifletilip esnafın rahatlatılmasını 
istiyoruz. Sanayici ve konuta verilen 
ucuz elektrik gibi esnafın kullandığı 
elektriğin de ucuz olmasını istiyo-
ruz.  Esnaf, tacir sınıfı ve ticaret er-
babı tarifesinden fatura ödediği için 
mağdur oluyor. Bu tacir tarifesini 
normal tarifeye indirdiğimiz zaman 
buzdolabı, soğuk hava depoları, 
fırınlar girdi maliyetlerinde önemli 
bir düşüş olur. Bundan dolayı bu 
tarifenin uygulanmasını gerçekten 
önemle takip ediyor ve bekliyoruz” 
diye konuştu. 

“AHİLİK ÜNİVERSİTESİ 
CUMHURBAŞKANI 
SAYESİNDE KURULDU”

C
umhurbaşkanı 
Recep Tay-
yip Erdoğan’ı 
esnaf dostu 
ve Ahi baba 
olarak gör-
düğünü söy-

leyen Bendevi Palandöken, “Ahilik 
külliyesini, Ahilik Üniversitesini Sayın 
Cumhurbaşkanı kurdu. 900 yıllık 
bir mazisi olan Kırşehir’deki külliye-
nin yapılması ve en büyük eserler 
arasına giren o müzenin kurulması 
Cumhurbaşkanı’nın talimatları ile 
gerçekleştirmiştir. Esnafın bilinmeyen 
bir tarihi vardı,  üniversitesi yoktu. 
Sayın Cumhurbaşkanı Kırşehir’deki 
Ahi törenlerinde cübbeyi giydirdiği-
miz andan itibaren oradaki yetkililere 
“Kırşehir’e Ahilik Üniversitesi kurula-
cak” talimatını verdi ve 2 yıl içerisinde 
üniversitenin açılması sağlandı” dedi.

“PERAKANDE YASASI 
İLE FİYAT ARTIŞI 
ENGELLENECEK”
Aşırı fiyat artışının perakende yasası-
nın çıkmasıyla birlikte önleneceğine 
vurgu yapan Palandöken, “ Meclis 
açıldığında perakende ve internet 
üzerinden yapılan satışlarla ilgili dü-
zenleme gelecek. Aşırı fiyat artışına 
sebep olan tekel marketler ve AVM’ler 
bu perakende yasası ile fiyat artışını 
kendi başına belirleyemeyecek. Pe-

rakende yasası ile birlikte hem esnafa 
destek olurken hem de fiyat artışları 
engellenecek ve vatandaşımızın ce-
binden daha az para çıkması sağla-
nacak. Bu hususta bize destek olan 
o günkü Maliye Bakanlarımız, Ticaret 
Bakanlarımız emeği geçen tüm Ba-
kanlarımıza teşekkürlerimi sunuyorum. 
Bize her zaman destek olduklarını 
açık yüreklilikle buradan ifade etmek 
istiyorum. Pandemi yüzünden iki yıl 
kapalı kaldığımız süreçte bile bizi boş 
çevirmeden, ne istiyorsak tam olmasa 
bile bizi tatmin edecek ölçüde verme-
ye gayret ettiler” ifadelerini kullandı. 

 “ELEKTRİK VE 
DOĞALGAZA ESNAF 
TARİFESİ GELSİN”

“SORUNLARI BİLİYORUZ, 
ÇÖZMEYE DEVAM EDECEĞİZ”
Türkiye Esnaf ve Sanatkarları Konfederasyonu (TESK) Genel Başkanı Bendevi Palandöken, 
Konuşmasında esnafın sıkıntı ve taleplerine vurgu yaptı. 
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emekli olduğu yerde, yanında çalışan 
7200 günde emekli oluyor. Yanında 
çalışan insan emekli olduğunda onun 
ücretini ödeyen insandan daha fazla 
ücret alıyor. Yani asgari ücretin altın-
da emekli aylığı alınmasının mümkün 
olmadığını ifade ettim.  Çalışma 
bakanımıza konfederasyonumuzu 
ziyaret ettiği gün bunları tek tek 
anlattım. Dedim ki “niye bize böyle, 
esnaf 9 bin günde emekli olacak 18 
saat çalışacak, yanında çalışan 8 
saat çalışacak emekli olduğu zaman 
iki kat maaş alacak. Esnaf 3.5 bin 
lira ile nasıl geçinsin” Onun için de 
işyerinden başka geliri olmayan prim 
yüksekliğinden dolayı sıkıntı yaşayan 
esnafımızın bu sorunlarının çözülmesi 
lazım” dedi. 

 “ESNAFIN SAĞLIK 
HİZMETİ SIKINTISI KALICI 
OLARAK DÜZELTİLSİN”
Sağlık hizmeti alan esnafın borçları-
nın ötelendiği için Cumhurbaşkanı’na 
teşekkürlerini ileten Palandöken, şu 
ifadeleri kullandı: “ Esnafın sağlık 
hizmetini sosyal devlet olarak ülkemiz 
karşıladı. Eğer siz bunu yılsonuna ka-
dar uzatmasaydınız, sağlık hizmetin-
den yararlanamayacaktık. Bu sebep-
le yılsonuna kadar bir problemimiz 
kalmadı ama bu sıkıntı kalıcı olarak 
düzeltilirse sizi rahatsız etmem”

“EYT’Lİ ESNAF İŞYERİNİ 
KAPATMADAN EMEKLİ 
OLMALI”
Cumhurbaşkanı’nın EYT’li esnafa 
yardımda bulunması ve emekli olmak 
isteyen esnafın dükkanını kapatma-
dan emekli olmasına olanak sağlan-
ması hususları hakkında konuşan 
Palandöken, “Şimdi tam gündemde 
EYT varken yaşa takılan esnafın işye-
rini kapatmadan emekli olmalarına bir 
şans tanınması lazım. İnsanlar yaşı 
bekliyor. Diyor ki “en azından ben 
kendi sağlık primimi yatırayım ama 
emekliliği esas alan primi doldurdu-
ğum için onu yatırmayım ve dükkanı 

“KAMU BANKALARI BİZİ 
AYAKTA TUTTU”
Sadece pandemi krizi değil, 
Türkiye’de yaşanan yangın ve sel 
felaketlerinde de bakanların sahada 
bulunarak, esnafın yaralarını sarıp 
merhem olduğunu söyleyen Palan-
döken, “Sayın Cumhurbaşkanı sizin 
esnafa verdiğiniz destek saymakla 
bitmez. Ben 2007 yılından bugüne 
kadar konfederasyon başkanlığını ya-
pıyorum. Evvela uluslararası piyasala-
rı bize öğrettiniz ve gitmiş olduğunuz 
seyahatlerde teşkilatımızın başkanı 
olarak beni de davet ettiniz. Amerika, 
Avrupa gibi yerleri gösterip “yeni nesil 
esnafın yaratılması için proje yapın, 
durduğunuz noktada ilerlemek çok 
zor” dediniz. Biz de talimatlarınıza 
uyduk ve dediklerinizi yaptık. Ancak 
biliyorsunuz ekonomik olanaklara 
sahip olamadığımız için işletmeleri 
büyütmekte, global çalışmakta, ortak 

şirket kurmakta zorlandık ve yapa-
madık çünkü sermayemiz sınırlı. Do-
layısıyla bize tek destek olan kamu 
bankası oldu. Eğer merkez birliği 
bankamız bize destek olmasa 350 
bin lira işletme kredisi, 1 milyon lira 
işyeri edinme kredisi olmazdı. Ger-
çekten Allah razı olsun bu yardımlar 
bizi ayakta tuttu yoksa iki senelik 
süreçte esnafın ayakta kalması da 
hayal olurdu” şeklinde konuştu.
 

“ASGARİ ÜCRETİN 
ALTINDA EMEKLİ AYLIĞI 
OLMASIN” 
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan’ın esnafın hamisi olduğuna 
ve esnaf odaklı çalışmalar yaptığı-
na değinerek, esnafın emekli aylığı 
sıkıntısına da el atacağını sözlerine 
ekleyen Palandöken, “ Sayın Cum-
hurbaşkanım bildiğiniz üzere esnaf 
ve sanatkarın bugün 9 bin günde 
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mediğini, 350 bin lira olan kredi 
limitinin 500 bin liraya, 1 milyon Lira 
olan işyeri edinme kredisinin 1.5 
milyon liraya yükselmesi gerektiğine 
vurgu yapan Palandöken, “Kredi 
miktarlarının 350 bin liradan en az 
500 bin liraya çıkması gerekiyor. 
Ayrıca biliyorsunuz artık 1 milyon 
liraya dükkan kalmadı.  Çünkü faiz 
ucuz insanlar işyeri alıyor, işyeri alın-
ca da rahat ediyorlar. Siz piyasaları 
biliyorsunuz, değerlendiriyorsunuz. 
İşyeri kredilerini 1.5 milyon liraya 
çıkarsanız daha rahat ederiz. Bu 
faiz meselesinde de eskiden olduğu 
gibi, o yükselen faiz trendinde 1.5 
puan artmıştı, onu da tekrar indirip 
yılbaşına doğru esnafı rahatlatmanızı 
temenni ediyoruz. Kamu bankala-
rının yüzde 9 faizi diğer bankaların, 
yüzde 25-yüzde 30 faizine göre çok 
ucuz. Bu konuda size teşekkürlerimi 
sunuyorum. Yoksa özel bankalar 
bizi önünden de geçirmiyor, siz 
söylüyorsunuz “elinizi taşın altına 
koyun” diyorsunuz kredi vermemek 
için binlerce problem çıkartıyorlar. 
İyi ki kamu bankaları var. Bu sayede 
krediye ulaşmada biraz daha kolay-
lık sağlıyoruz” diye konuştu. 

kapatmadan emekli olayım” talebi 
var. EYT’liler ile ilgi mevzuatı sayın 
çalışma bakanımız iyi biliyor. Kendile-
ri ile görüştüm, gerçekten de olumlu 
bakıyorlar. Sizin de zaten yılbaşına 
kadar böyle bir yapıp esnafın sıkıntı-
larını çözeceğinize tüm kalbimle ina-
nıyorum” şeklinde konuştu. 

 “TİCARİ ARAÇLARDA 
ÖTV BİR KEZ DAHA 
SIFIRLANSIN”
Ticari araç alımlarında 6 yıl önce 
olduğu gibi şimdi de ÖTV ve KDV’nin 
bir defaya mahsus sıfırlanması ge-
rektiğine vurgu yapan Palandöken, 
“ Daha önceleri ÖTV ve KDV’de 
sıfırlanma olduğunda esnaf araçla-
rını değiştirdi ve halk daha konforlu 
araçlarda seyahat etmeye başlamıştı. 
Şimdi bu araçlar eskidi ve değişmesi 
gerekiyor. Bir kereye mahsus yine 
ÖTV’siz şekilde taksici, minibüsçü, 
kamyoncu ve servis aracı işletme-
cileri esnafımızın bunlardan fayda-
lanmasını istiyoruz. İnanıyorum ki bu 
şansı bizlere vereceksiniz. Bu araçlar 
ekonomiye hız ve sürat kazandıracak 
vatandaşa da konforu getirecek” 
ifadelerini kullandı. 

 “İŞYERİ KİRALARINA 
YÜZDE 25 SINIRLAMA 
GELİRSE DAHA RAHAT 
ÇALIŞIRIZ” 
Konut kiralarına gelen yüzde 25’lik 
zam sınırlamasının, işyeri kiralarında 
da olması gerektiğine ve bu sayede 
esnafın daha rahat çalışacağına dair 
açıklamalarda bulunan Palandöken , 
“Konutlara gelen bu uygulama işyeri 
kiralarına da gelmeli. İşyeri kiralarında 
da bu uygulama olsa mal sahiplerinin 
“işyerimi terk et, damadım geliyor, 
efendim ben yapacağım” deyip 5 
bin liralık kirayı 20 bin lira yapmasına 
olanak sağlamaz. Bunları da geçici 
ve ya kalıcı bir süre yüzde 25 ile sınır-
landırsanız işyerlerimizde rahat çalışı-
rız. Mal sahipleri tedirgin ediyor, belki 

geçimleri de ondan ama böyle bir 
adalet ve yüzde 100 kira artışı olmaz. 
Ondan sonra enflasyon yükseliyor 
ve pirinç, ekmek, un, yağ zamlanı-
yor. Bu zamların da önlenmesi için 
işyerlerinde de aynı uygulama geçerli 
olmalı” dedi.

“TİCARİ ARAÇLARA 
İNDİRİMLİ AKARYAKIT 
VERİLMELİ”
Otobüs, minibüs, taksi gibi ticari 
araçlarda ticari akaryakıt sisteminin 
gelmesi ve bu araçların tamirinde 
KDV alınmamasının şoför esnafını 
rahatlatacağına değinen Palandöken,  
“Ticari araç olan otobüslerde, halk 
otobüsleri ve taksilerde ticari akarya-
kıt istedik. “En azından tamirlerinde 
KDV alınmasın”dedik, araçları tamir-
ciye götüremiyoruz, tamirci de kal-
madı, servise götürüyorsunuz onlar 
da artık tekelleşti. Dolayısıyla bunların 
yapılması şoför esnafını bir hayli ra-
hatlatacaktır” şeklinde konuştu.

“ESNAF KREDİSİ 350 BİN 
LİRADAN 500 BİN LİRAYA 
YÜKSELMELİ”
Esnafa verilen kredi limitlerinin yet-
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TESK BAŞKANLAR KURULU TOPLANTISI
KIRŞEHİR’DE YAPILDI
TESK Genel Başkanı Bendevi Palandöken başkanlığında Mesleki Federasyon ve Esnaf ve 
Sanatkâr Odaları Birliklerinin Başkanlarının katılımlarıyla, Neşet Ertaş Kültür Merkezinde 
Başkanlar Kurulu toplantısı gerçekleştirildi.
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ESNAF TEŞKİLATI ATA’NIN 
HUZURUNA ÇIKTI
21.Olağan Genel Kurulu’nu 29 Eylül 2022 Perşembe günü gerçekleştiren Türkiye Esnaf ve 
Sanatkarlar Konfederasyonu (TESK)’in esnaf temsilcileri, Genel Başkan Bendevi Palandöken 
başkanlığında Anıtkabir’i ziyaret ederek Atatürk’ün huzura çıktı.

İ
ki milyonu aşkın esnaf ve 
sanatkâr adına Mozoleye 
çelenk bırakan Genel Baş-
kan Bendevi Palandöken, zi-

yaretin anısına Anıtkabir Anı defterini 
yazarak imzaladı. Palandöken bura-
da şu görüşlere yer verdi;   

Aziz ATATÜRK;
Türkiye Esnaf ve Sanatkârları 
Konfederasyonu`nun yeniden seçilen 
Genel Başkanı olarak esnaf ve sa-

natkar temsilcisi arkadaşlarımla bir-
likte size, bıraktığınız eserlerinize ve 
ilkelerinize gönülden bağlılığımızı arz 
etmek üzere manevi huzurunuzdayız.

Cumhuriyetimizin getirdiği kazanımla-
rın değerini bilen, yüksek sorumluluk 
duygusuyla hareket eden esnaf ve 
sanatkarın temsilcileri olarak bizler; 

Cumhuriyetimizin varlığının, değeri-
nin, bağımsızlığının ve geleceğinin, 
sahip olduğumuz ve ortaya koyaca-
ğımız çağdaş eserlerle orantılı oldu-
ğunun bilincindeyiz.  

Esnaf ve sanatkar, gösterdiğiniz 
hedefleri gerçekleştirmek üzere, 
kurduğunuz Cumhuriyet’in ışığında 
sağladığınız hür teşebbüs ortamında, 
Ahilik değerlerini benimseyerek alın 
teri, göz nuru ve el emeği ile ülkemi-
zin kalkınması ve milletimizin refahı 
için durmadan çalışacak; yeni eser-
leri yılmadan, yorulmadan üretmeye 
devam edecektir.

Esnaf ve sanatkarın temsilcileri ola-
rak aziz hatıranız önünde saygıyla 
eğiliyor, minnet şükranlarımızı arz 
ediyoruz.
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“KADIN VE GENÇ 
GİRİŞİMCİLERE DESTEK 
VERİYORUZ”
Zorlu zamanlarda bile esnaf sanat-
karın yanında olarak onlara destek 
verdiklerini söyleyen Erdoğan,  “Her 
dönemde olduğu gibi salgın ve savaş 
şartlarının önümüze çıkardığı zorlu 
süreçte de esnaf ve sanatkârlarımızın 

Ü
lkenin en büyük 
meslek ve sivil top-
lum kuruluşlarından 
TESK’in 29 Eylül’de 
yapılan olağan genel 

kurulunda esnaf ve sanatkarlarla 
buluşup, sorunlarını dinleme  imkanı 

bulduklarını söyleyen Erdoğan, “Her 
sabah dükkanını bismillah diyerek 
açan akşam da elhamdülillah diyerek 
kapatan esnaf ve sanatkarlarımızın 
her birinin yanında olmayı sürdürece-
ğiz. Esnaflarımıza yönelik yeni müjde-
lerimizi sizlerle paylaşacağım.” dedi.

ERDOĞAN 
“ESNAF VE SANATKÂRLARIMIZIN 

YANINDA OLDUK, OLMAYI 
SÜRDÜRÜYORUZ”

Cumhurbaşkanlığı Kabine Toplantısı’nın ardından kameraların karşısına geçen Cumhurbaşkanı 
Recep Tayyip Erdoğan önemli açıklamalarda bulundu.  “Her dönemde olduğu gibi salgın ve 
savaş şartlarının önümüze çıkardığı zorlu süreçte de esnaf ve sanatkârlarımızın yanında olduk, 
olmayı sürdürüyoruz” dedi. 
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yanında olduk, olmayı sürdürüyoruz. 
Üstelik desteklerimizde kadınlarımıza 
ve gençlerimize ayrı yer veriyoruz. 
Mesela geçtiğimiz yılın mart ayında 
başlattığımız kadın girişimci kredisin-
den 140 bin kadınımız yararlanarak 
17 milyar liranın üzerinde bir kaynak 
kullanmıştır. Gençlerimiz için çeşitli 
isimler altında başlattığımız girişimci 
kredilerinden 52 bin kişi 10 milyar 
liralık bir kaynağa ulaşarak yararlan-
mıştır” ifadelerini kullandı. 

“ESNAFIN KREDİ LİMİTİNİ 
350 BİN LİRADAN 
500 BİN LİRAYA 
YÜKSELTİYORUZ”
Cumhuriyetin 100’üncü yılına atıfla 
bir yeni bir kredi destek paketi ile 
esnaf ve sanatkârlarımızın huzurunda 
olduklarını dile getiren Erdoğan, “Es-
nafımız için Halkbank vasıtasıyla 60 
ay vade ile ve yüzde 7,5 faiz oranıyla 
istifade edebilecekleri 100 milyar 
liralık bir kredi kampanyası başlatıyo-
ruz. Sadece bununla kalmıyor, kredi 
üst limitlerini 350 bin liradan 500 bin 
liraya, iş yeri edindirme ve taşıt kre-
disi limitlerini de 1 milyon liradan 1,5 
milyon liraya yükseltiyoruz” şeklinde 
konuştu. 

“GENÇ GİRİŞİMCİLERİN 
FAİZSİZ KREDİ LİMİTİNİ 
300 BİN LİRAYAYA 
ÇIKARTIYORUZ”
Genç girişimcilerin önünü açarak, 
desteklerini hiçbir zaman esirmedik-
lerini söyleyen Erdoğan, “Genç giri-
şimcilerimizin sıfır faizli kredi limitini 
100 bin liradan 300 bin liraya yük-
seltirken, yaş sınırını da 30’dan 35’e 
çıkartıyoruz. Halkbank’tan kredi kul-
lanıp da takip ediyor düşen esnafları-
mıza 6 aya kadar geri ödemesiz, 36 
aya kadar vadeli yüzde 4 faizli kredi 
ile borcunu tasfiye imkânı sağlıyoruz. 
Tüm bu kolaylıkları esnafımıza hayırlı 
olmasını diliyorum” diye konuştu.



TESK AJANDA

26

35. AHİLİK 
HAFTASI KUTLANDI
35. Ahilik Haftası 81 ilde büyük bir coşkuyla kutlandı.
Bu yıl 35.’si düzenlenen Ahilik Haftası Kutlamaları, Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanımız Sayın 
Vedat Bilgin, TESK Genel Başkananı Bendevi Palandöken ve Mesleki Federasyonların ve Esnaf 
ve Sanatkâr Odaları Birliklerinin Başkanlarının katılımıyla Ahiliğin Başkenti Kırşehir’de merkezi 
olarak gerçekleştirildi.

C
acabey Meydanın-
da Saygı Duruşu ve 
İstiklal Marşımızın 
okunmasının ardın-
dan Jandarma Genel 

Komutanlığına ait Bando Gösterisi ve 
Mehteran Bölüğü konseri ile başladı.

Cumhurbaşkanımız Sayın Recep 
Tayyip Erdoğan’ın Ahilik Haftası Kut-
lama Mesajının da okunduğu prog-
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ramda bir konuşma yapan Çalışma 
ve Sosyal Güvenlik Bakanımız Sayın 
Vedat Bilgin, Ahilik teşkilatı ve Ahi 
Evran-ı Veli’nin üretime katkı sağla-
yan en önemli unsurlardan olduğunu 
söyledi.

Sözlerine “Ekonomik hayatı düzen-
leme, ekonomide, üretimi, tüketi-
mi, ticareti bütün çalışma hayatını 
düzenleme, bu yolun başındaki ilk 
problemdi ve bu sorunun çözülmesi 
gerekiyordu. Ahi Evran, bu sorunun 
çözüldüğünün ve evrensel ilkelere 
dayanarak çözüldüğünün adıdır.”  di-
yerek devam eden Sayın Bakanımız, 

“Yani bu ülkede üretimin ilkelerinin 
kurulması, Ahilik dediğimiz şey, bi-
rincisi budur. Üretimin hangi ülkelere 
hangi ahlaki, hangi insani ilkelere 
dayalı olarak çözüleceğinin cevabını 
vermiştir. İkincisi bir eğitim sistemi 
kurmuştur. İnsan her şeyden önce 
kendi insanlık değerlerini öğrenme-
lidir. Ahilik böyle bir eğitim sistemini 
böyle bir ahlakı inşa etmiştir. Üçün-
cüsü bir dayanışmadır. Yani üretime 
katılan herkesin birlikte başaracağı, 
üretimin bir bütün olduğu ticaretle 
zanaatın bir bütün olduğunun göste-
rilmesi ve bunun da ancak dayanış-
ma sayesinde gerçekleştirilmesinin 

adıdır.” dedi.

Türklerin Anadolu’da tesadüfen ya-
şamadığını ifade eden Bakan, Ahiliğin 
çalışma hayatını düzenleyen bugün-
kü modern anlamda sendikacılığın 
da temellerini, temel ilkelerini içinde 
barındıran bir müessese olduğunu 
dile getirdi.

Valimiz Sayın H. Mete Buhara ise 
konuşmasında “Aziz Milletimizin öz 
kültürü Ahiliği yaşatmak, Ahilik de-
ğerlerini anlamak, anlatmak, kadim-
den gelen Ahilik esaslarını, kaidelerini 
gelecek nesillere aktarmak ve O’nun 
kurucusu olan Ahi Evran-ı Veli’yi 
anmak gayeleri ile  düzenlenen 35. 
Ahilik Haftası Törenine hoş geldiniz 
diyor, başta yoğun programlarına 
rağmen törenimize katılan Çalışma 
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ve Sosyal Güvenlik Bakanımız Sayın 
Vedat BİLGİN olmak üzere programı-
mızı onurlandıran tüm konuklarımızı 
saygıyla selamlıyorum.

Bu vesile ile hiçbir zaman Ahi Kenti 
Kırşehirimizden desteklerini esirge-
meyen, Sayın Cumhurbaşkanımız 
Recep Tayyip Erdoğan’a İlimiz adına 
şükran’larımızı arz ediyoruz.

Ahi Evran-ı Veli, “akıl, ahlak, bilim 
ve çalışma” prensipleri üzerine 
kurduğu Ahilik Teşkilatı ile esnaf 
ve zanaatkârlarımızı örgütleyerek 
Anadolu’da ticaretin ve sanatın 
kurumsallaşmasını sağlamış, bir 
yandan sanat erbabını yetiştirirken 
diğer yandan koyduğu kurallarla hem 
esnafımızı hem tüketiciyi koruyan bir 
değerler bütününü uygulamaya koy-
muştur. Türk İslam kimliğimizi esas 
alan, birlik ve beraberliğimiz üzerine 
inşa edilen ve bizlere ortak bir geç-
mişe sahip olduğumuzu hatırlatan 
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bu değerler, üretim ve alışverişi daha 
fazla kazanç elde etme amacının çok 
ötesinde bir üslup ile ele almıştır.

Ahilik mefhumu sadece esnaf ve 
sanatkarlarımız ile sınırlı bir mesele 
olmaktan öte bütün toplumu kucak-
layan bütüncül bir değerler bütünü-
dür.

Pir Ahi Evran Velinin, “Hak ile sabır 
dileyip bize gelen bizdendir. Akıl ve 
ahlak ile çalışıp bizi geçen bizden-
dir.” diyerek kapılarını herkese açık 
tuttuğu Ahilik bizlere her zaman iyiyi, 
güzel ahlakı, doğruluğu, dürüstlüğü, 
kardeş olmayı, yardımlaşmayı, daya-
nışmayı öğütlemektedir. İnşallah bu 
öğütlere kulak verenlerden, birbirimi-
ze ve topluma faydalı olup ecdada 
layık olanlardan oluruz.

Bu duygularla, burada bizlerle be-
raber olan Kırşehir’imizin değerli 
esnafları başta olmak üzere alınteri 

ve emekle ülkemizin dört bir köşesin-
de işlerini hakkıyla sürdürülen güzel 
ülkemizin güzel esnaflarının ve Aziz 
Milletimizin Ahilik Haftası’nı kutluyo-
rum.” şeklinde konuştu.

Konuşmaların ardından Çalışma ve 
Sosyal Güvenlik Bakanımız Sayın Ve-
dat Bilgin tarafından Yılın Çırağı Sa-
met Çakır’a, Yılın Kalfası Yağız Faik 
Aksu’ya ve Yılın Ahisi Zeki Satıcı’ya  
ödülleri takdim edildi. Sayın Baka-
nımız yine, 2022 Yılı Ahilik Hizmet 
Ödülü’nü Jandarma Genel Komutan-
lığı Strateji Geliştirme ve Dış İlişkiler 
Başkanı Tümgeneral Sayın Cengiz 
Yıldız’a, Emniyet Genel Müdür Yar-
dımcısı Sayın Ahmet Şengün’e ise 
2022 Yılı Ahilik Onur Ödülü’nü tak-
dim etti.

Valimiz Sayın H. Mete Buhara, TESK 
Genel Başkanı Bendevi Palandöken 
ve TOBB Genel Başkan Yardımcısı 
Cengiz Delibaş tarafından Sayın Ba-

kanımıza Şed kuşandı.

Törende, Şed Kuşatma gösterisinin 
ardından Jandarma Genel Komutan-
lığı Çelik Kanatlar tarafından sunulan 
Helikopter Gösterisi vatandaşlarımı-
zın büyük beğenisini aldı.
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TÜRKİYE-AB YÜKSEK 
DÜZEYLİ İŞ DİYALOĞU 
TOPLANTISI İSTANBUL’DA 
GERÇEKLEŞTİ
Türkiye-AB Yüksek Düzeyli İş Diyaloğu toplantısı, Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) 
Başkanı ve Avrupa Ticaret ve Sanayi Odası (EUROCHAMBRES) Başkan Vekili M. Rifat 
Hisarcıklıoğlu ve EUROCHAMBRES Başkanı Luc Frieden’ın ev sahipliğinde İstanbul’da 
gerçekleştirildi. 
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Toplantıya, Ticaret Bakanı Mehmet 
Muş, Avrupa Komisyonu Komşuluk 
ve Genişleme’den sorumlu üyesi 
Oliver Varhelyi, Dışişleri Bakan Yar-
dımcısı Faruk Kaymakcı, Türkiye Es-
naf ve Sanatkarlar Konfederasyonu 
(TESK) Genel Başkanı Bendevi Pa-
landöken ile Türkiye’den ve AB’den 
iş dünyası temsilcileri katıldı.

“YAKIN İŞ BİRLİĞİNE 
İHTİYAÇ VAR” 
Toplantının açılışında konuşan Muş, 
Türkiye ile AB arasında ticaret, gü-
venlik, göç ve enerji gibi birçok alanı 
kapsayan uzun süreli ve önemli iş 
birliği olduğunu söyledi.

Bütün dünyanın çok önemli bir de-
ğişimden geçtiğini belirten Muş, “Bu 
kritik noktada Türkiye ile AB’nin daha 
yakın iş birliğine ihtiyacı bulunmakta. 
AB-Türkiye Gümrük Birliği’nin işleyi-
şinin derinleştirilmesi ve iyileştirilmesi, 
ticari ve küresel değer zincirlerinden 
en yüksek faydayı elde etmek için 
hayati önem taşımaktadır. İki tarafın 
da mevcut Gümrük Birliği’ni derinleş-
tirerek bu fırsatı değerlendireceğin-
den eminim” ifadelerini kullandı.

Tarafların iş birliği yapmasının öne-
mine dikkat çeken Muş, “Küresel 
ekonomi ve jeopolitik gelişmeler, 
hem bölgemizde hem de dünyada 
geleceğimizi şekillendirmek için ha-
rekete geçmemizi gerektiriyor. İçinde 
bulunduğumuz meçhul sularda ba-
şarılı olmak istiyorsak birlikte hareket 
etmeliyiz. Biz özel ilişkimizi güçlendir-
mek ve derinleştirmek için her türlü 
çabayı göstermeye hazırız” dedi.

“DAHA FAZLA DİYALOG 
GERÇEKLEŞMELİ”
Dışişleri Bakan Yardımcısı ve Avrupa 
Birliği (AB) Başkanı Büyükelçi Faruk 
Kaymakcı, toplantıyı İstanbul’da dü-
zenlemekten duydukları memnuniyeti 
dile getirerek AB Komşuluk ve Ge-
nişlemeden Sorumlu Komisyon Üyesi 

Oliver Varhelyi, Türkiye’de daha sık 
görmek istediklerini söyledi.

Türkiye ile AB ilişkilerinde unutulma-
ması gereken önemli bir konunun, 
katılım süreci olduğunu dile getiren 
Kaymakcı “Yapılan konuşmalarda ikili 
ticaretin öneminin altı çizildi. Yatırım 
seviyelerinden, alışverişin düzeyinden 
bahsedildi. Bu, çok güzel. Türkiye 
ile AB arasında 1996 yılında Gümrük 
Birliği başladığından bu yana 1,3 
trilyon avroluk ticaret hacmi gerçek-
leşmiş. Bu da önemli. Bu rakam, 
eğer daha fazla iş birliği yapabilirsek 
daha fazla diyalog gerçekleştirebilir-
sek Avrupa’da fark yaratabilecek bir 
rakam bu” şeklinde konuştu.

“BU ZAMANDA 
BİRLİKTE ÇALIŞMAK HER 
ZAMANKİNDEN DAHA 
ÖNEMLİ”
EUROCHAMBRES Başkanı Luc Fri-
eden ise video konferans yöntemiyle 
katıldığı toplantıda yaptığı konuşma-
da, Türkiye ile AB arasındaki ilişkiyi 
güçlendirmek için iş çevreleri arasın-
da diyalog kurmaktan daha iyi bir şey 
olmadığını söyledi.

Bu üst düzey iş diyaloğunun benzeri 
görülmemiş jeopolitik ve makroeko-

nomik zorlukların olduğu bir zaman-
da gerçekleştiğine dikkati çeken Fri-
eden, “Hemen yan tarafta bir sava-
şımız var. Son derece yüksek enerji 
fiyatlarımız var. Avrupa halkına büyük 
sorunlar yaratan bir enflasyonumuz 
var ve bu bağlamda birbirinden ay-
rılmak yerine birlikte çalışmanın her 
zamankinden daha önemli olduğunu 
düşünüyorum” ifadelerini kullandı.
 

“GÜMRÜK BİRLİĞİ’NİN 
MODERNİZASYONUNA 
İHTİYACIMIZ VAR”
Hisarcıklıoğlu, AB ve Türkiye iş 
çevreleri, Türk hükümeti ve Avrupa 
Komisyonu olarak bir araya gelip 
mevcut durum, müşterek çözüm 
yolları hakkında konuşmanın önemli 
olduğuna dikkati çekti.

AB ile Türkiye arasında iki yönlü hiz-
met ticaretinin 27 milyar avroya ulaş-
tığını vurgulayan Hisarcıklıoğlu, “İş 
dünyası olarak daha fazlasını yapabi-
leceğimizi biliyoruz. Türkiye hüküme-
tinin, AB üye devletlerinin ve Avrupa 
Komisyonu’nun desteğine ihtiyacımız 
var. Yeşil Anlaşma çağında Gümrük 
Birliği’nin modernizasyonunu en çok 
ihtiyacımız olan güçlendirici olarak 
görüyoruz.” dedi.
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lastiği konusunda tüm sürücülere 
uyarıda bulunan Türkiye Esnaf ve 
Sanatkârları Konfederasyonu (TESK) 
Genel Başkanı Bendevi Palandöken, 
“Kışın trafik kazası yaşanma riski 
diğer mevsimlere göre 6 kat artış 
gösteriyor. Gizli buzlanma, yağışlar, 
kaygan yollar gibi olumsuz şartlar 
tüm araçlarımızı etkiliyor. Kazalardan 
kaçınmak ve daha güvenli sürüş için 
hava sıcaklıkları 10 derecenin altına 
indiği bölgelerde vatandaşlarımız kış 
lastiğine geçmeli. Bu sebeple ticari 
ya da özel araç demeden, zorunluluk 
gibi düşünmeden tüm vatandaşla-
rımız bu konuya dikkat etmeli. Öte 
yandan kış mevsiminin yaklaşması 
üzerine antifrizinden motor yağına, 
araç muayenesine kadar tüm eksikler 
giderilmeli. Araç bakımı için yapılan 
harcamalar külfet gibi görünse de 
aslında bütçeye zarardan çok yarar 
sağlamakta” ifadelerini kullandı.

“ARACINIZIN BAKIMINI 
YAPARAK PARANIZI 
CEZALARA VERMEYİN”
Araç bakımlarına harcanacak para-
nın cezalara harcanacak paralardan 
daha kârlı olduğunun altını çizen 
Palandöken, “2022 yılı içerisinde 
zorunlu kış lastiğine uymayan vatan-
daşlarımıza bin 152 lira, muayenesiz 
araç kullanıma ise 427 lira ceza ke-
sildi. Kurallara uymuş olunsa o para 
vatandaşımızın cebinde kalarak büt-
çesini koruyacaktı. 2023 yılı kış mev-
siminde geçmişten dersler çıkararak 
kış lastiği ve araç bakımları ihmal 
edilmemeli. Aracımızı olumsuz hava 
şartlarına uygun hale getirmek için illa 
yoğun kar yağışını beklemek zorunda 
değiliz” şeklinde belirtti. 

PALANDÖKEN, “KIŞ 
LASTİĞİNDE HAVA 
MUHALEFETİ BAZ ALINMALI”
Hava sıcaklıklarının yurt genelinde 
düşmesi ve yağışların başlamasıyla 
birlikte 1 Aralık’ı beklemeden kış 
lastiğine geçilmesi gerektiğini belirten 
TESK Genel Başkanı Bendevi Pa-
landöken, “Zorunlu kış lastiği uygu-
laması 1 Aralık’ta başlıyor. Ülkemizin 
dört bir yanında sıcaklık farklarını göz 
önünde bulundurarak kış mevsiminin 
daha erken hissedilmeye başlandığı 
bölgelerimizde ticari araçlar için 1 
Aralık’ta başlayacak olan zorunlu kış 
lastiği uygulamasında bu tarih bek-
lenmeden eksikler giderilmeli. Tüm 
ticari ve özel araç sürücüleri kış las-
tiği konusunda hava muhalefetlerini 
baz almalı” dedi.

“KIŞ LASTİĞİ VE ARAÇ 
BAKIMLARI İHMALE 
GELMEZ”
Kış gelmeden araç bakımı ve kış 

GENEL BAŞKAN’DAN
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PALANDÖKEN “BU KREDİYLE 
ESNAF NEFES ALACAK”
Kabine toplantısı sonrası Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan tarafından açıklanan,  esnaf 
ve sanatkarlarla genç girişimciler için kredi üst limitlerinin yükseltilmesi hakkında açıklamalarda 
bulunan TESK Genel Başkanı Bendevi Palandöken, yeni kredi kampanyasının esnaf ve 
sanatkar açısından sevindirici olduğunu söyledi.

“BORCU OLAN ESNAFIN 
ÖNÜ AÇILACAK”
Kredi destek paketinin eski kredilerini 
ödeyemeyenler için de sevindirici 
olduğunu ve TBMM’de görüşülen 
Torba Yasa ile yapılacak sicil dü-
zenlemesi sayesinde esnafın finansa 
erişiminin kolaylaşacağını dile getiren 
Palandöken, “100 milyar önemli bir 
nefes olacak. Ama en önemlisi de 
borcu olduğu için kredi alamayan 
esnafın önü açılacak. 6 ay sıfır faiz, 
sonra yüzde 4 faizle, 36 ayda yani 3 
yılda borcunu ödeme imkanı bula-
cak, rahatlayacak. Ayrıca Meclis’te 
torba yasada sicil düzeltmeyle ilgili 
düzenleme de çok kritik. Önceki 
esnaf paketinden 1.3 milyon esnaf 
yararlanmıştı, yeni eklenenlerle bu 
sayının daha da artacağını tahmin 
ediyoruz. Benzin, mazot, LPG çok 
pahalandı; elektrikli ticari araçlarda 
bir kereye mahsus ÖTV alınmasın, bu 
maliyetleri düşüreceği için halkın ula-
şım maliyetine de olumlu yansıyacak-
tır. Ayrıca perakende yasası bu ay 
Meclis’e gelecek. Marketlerin açma 
kapama saatlerinin değiştirilmesi, 
mobilya, telefon, elektronik eşya, 
kırtasiye, fırın mamulleri satışının 
durdurulmasına yönelik taleplerimizi 
tekrarladık. Cumhurbaşkanımız da 
bu konu üzerinde duruyor” şeklinde 
konuştu.                             

İşleri sıkışan esnafa yönelik yeni kredi 
destek paketinin piyasayı hareket-
lendireceği ve esnafın mağduriyetinin 
giderilmesi için diğer taleplerin de 
karşılanması gerektiği hususuna 
vurgu yapan TESK Genel Başkanı 
Bendevi Palandöken, “100 milyarlık 
nefes kredisi önemli bir miktar, özel-

likle de borcu olup da kredi alamayan 
esnafın önü açılacak. Şimdi gözümüz 
Meclis’e getirilecek olan perakende 
yasasında ve işyeri kiralarımızın konut-
larda olduğu gibi yüzde 25 ile sınırlan-
dırılması ile ticari araçlarda ÖTV’nin bir 
kereye mahsus sıfırlanması müjdesin-
de” ifadelerini kullandı.
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PALANDÖKEN, “ÖTV’DE MATRAH 
GÜNCELLENMESİ ŞART”

en düşük ÖTV oranı yüzde 80’e çık-
mış oldu. Bu da araç fiyatlarının eks-
tra artmasına sebep oluyor. Bugünkü 
ekonomik koşullarda hiçbir esnafımız 
aracını yenileyemez oldu. 2015’te 
olduğu gibi ticari araçlar için yeniden 
bir defaya mahsus ÖTV indirimi geti-
rilmeli” dedi.

“HEM SİGORTA 
YAPILMIYOR, HEM DE 
ESNAF ZORLANIYOR”
Araç fiyatlarının sürekli yükselmesi 
sebebiyle son dönemde zorunlu 
trafik sigortası ve kasko primlerinde 
aşırı bir yükselişin yaşandığını belir-
ten TESK Genel Başkanı Bendevi 
Palandöken, “Zorunlu trafik sigortası 
ve kasko primlerinde anormal ar-
tışlar var. İçerisinde bulunduğumuz 
Eylül ayından itibaren primler daha 
da artmaya başladı. Ancak trafik 
sigortalarının ve kasko primlerinin 
artmasının asıl nedeni otomobil ve 
diğer taşıtların fiyatındaki aşırı artış. 
Döviz kurlarına bağlı olarak araç 
fiyatları geçtiğimiz yıla göre üç kat 
artış gösterdi. Araç fiyatı yükseldikçe 
hasar maliyeti de arttığı için haliyle 
zorunlu trafik sigortalarında aşırı bir 
artış söz konusu. ÖTV matrahı gün-
cellenmediği için araçların ÖTV oran-
ları ve dolayısıyla satış fiyatları 3 kat 
arttı. Trafik sigortalarının primleri de 
bu artışa paralel arttığı için esnafımız 
bugünlerde zorunlu trafik sigortasını 
yaptıramaz oldu. Trafikteki her 5 
araçtan 1 tanesi sigortasız. Sigorta-
sızlığın önüne geçmek ve piyasaların 
canlanması için bir defaya mahsus 
ÖTV oranları sıfırlanmalı ve yine  ÖTV 
oranlarının eski seviyesine dönmesi 
için matrah güncellemesi yapılması 
artık şart” diye konuştu.

U
laşım sektöründe fa-
aliyet gösteren esnaf 
için ticari araçlarda bir 
defaya mahsus ÖTV 
indirimi yapılmasını 

isteyen Türkiye Esnaf ve Sanatkar-
ları Konfederasyonu (TESK) Genel 
Başkanı Bendevi Palandöken, “Oto-
mobilde en düşük ÖTV oranı aracın 
motor hacmi ve fiyatına göre yüzde 
45’den başlayarak yüzde 80’e ka-
dar yükseliyor.  ÖTV matrahları, kur 
artışından dolayı 13 Ocak 2022’de 
yüzde 30 artırıldı.  Oysa ki yeniden 
değerleme oranı dahi yüzde 61,12 
olarak tespit edilmişti.  Otomobildeki 
kur artışı ise yüzde 100’ün üzerinde. 

Bu durumda daha önce yüzde 45 
oranında ÖTV’ye tabi bir otomobilin 
bugünkü ÖTV oranı yüzde 80 oldu. 
Daha da ötesi, vergisiz fiyatı 200.000 
TL’nin altında otomobil kalmadığı için 

GENEL BAŞKAN’DAN
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Esnafa Özel Emeklilik Planı, Atilla 
Zorkirişçi Kurumsal Sigortacılık 
eğitimi verdi. Esnafımızın bu eğitim-
leri kaçırmadan katılım göstermesi 
sigorta ve fon yönetimi bilinci oluş-

turacak, orta ve uzun büyümede 
esnafımıza katkı sağlayacaktır. Bu 
sayede riskler meydana gelmeden 
önce riskin önüne geçilecek” ifade-
lerini kullandı. 

PALANDÖKEN, “ESNAFIN 
SİGORTA BİLİNCİNİ 
EĞİTİMLERLE ARTIRIYORUZ”

E
snafın sigorta ve risk bi-
lincini geliştirmek ama-
cıyla düzenlenen ESİB 
Esnaf Sigorta Eğitim-
lerinin önemine dikkat 

çeken TESK Genel Başkanı Bendevi 
Palandöken, “Esnafımız ESİB esnaf 
sigorta eğitimlerine yoğun bir ilgi 
gösterdi. Uzmanlar tarafından verilen 
eğitimlere katılan esnafımız temel 
sigorta ihtiyaçlarına yönelik konular-
da ders alarak eğitimini tamamladı. 
Eğitime katılan esnafımıza eğitim 
sonunda Konfederasyonumuz, TSB, 
TSEV, DMW tarafından düzenlenen 
uluslararası belge veriliyor” dedi.

“EĞİTİMİN 9. ETABI 18 
EYLÜL 2022 TARİHİNDE 
TAMAMLANDI”
Esnafın Sigorta ve Risk Yönetimi 
Bilincini Geliştirme Eğitimlerinin 9. 
Etabının büyük bir ilgiyle tamamlan-
dığını dile getiren Türkiye Esnaf ve 
Sanatkarları (TESK) Genel Başkanı 
Bendevi Palandöken, “ Sigorta 
eğitimleri 4 sigorta temsilcisi aracı-
lığıyla 18 Eylül’de esnafımıza verildi. 
Elvan Küçüktiryaki Tamamlayıcı 
Sağlık Sigortaları, Burak Korkusuz 
İşyeri Sigortaları, Recep Çaltepe 
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PALANDÖKEN, “YILBAŞI ÖNCESİ  
SAHTE İÇKİYE DİKKAT”

Sahte içkinin çok sayıda vatandaşı-
mızın ölümüne neden olurken dev-
letimiz için de milyarlarca lira vergi 
kaybına sebep olduğunu hatırlatan 
Türkiye Esnaf ve Sanatkârlar Kon-
federasyonu (TESK) Genel Başkanı 
Bendevi Palandöken, “Vatandaşın 
sağlığını hiçe sayarak sahte içki üre-
ten dolandırıcılar özellikle yılbaşı gibi 
özel günlerde daha çok meydana çı-
kıyor. Orijinal şişelere sahte alkol ve 
sahte etiket yapıştırarak ya da doğ-
rudan pet şişelerde bu zehirleri sa-
tıyorlar. Devletimiz sık denetimlerle 
litrelerce kaçak alkol ele geçirse de 
talep olduğu sürece yine bir yolunu 
bulup üretiyorlar. Üstelik internet 
üzerinden birçok yerde etil alkolden 
sahte içki yapımının formülü yazılı ve 
görüntülü olarak anlatılıyor. Bu tür 
yayınlar için düzenleme yapılmalı” 
şeklinde konuştu.

“VATANDAŞLARIMIZ 
ŞİKAYET ETMEKTEN 
ÇEKİNMEMELİ”
Her önüne gelenin etil alkole ulaş-
masının önlenmesi gerektiğinin altını 
çizen Palandöken, “Devletimizin bu 
konuda çalışmaları ve denetimleri 
hızla sürerken vatandaşlarımız da 
kendi sağlıkları için bu yılbaşında 
bandrollü şekilde esnafımızdan alış-
veriş yapmalı. Ucuz diye merdiven 
altı üretim yapanlar tercih edilmemeli. 
Sadece yılbaşı dönemlerinde değil yı-
lın her döneminde bu fırsatçılara karşı 
tetikte olunmalı. Denetimler her ilde 
hızla devam etse de vatandaşlarımız 
da şikâyetlerini bildirmekten çekin-
memeli. Çok büyük vergi kayıplarına 
neden olan bu sahte alkol üreticile-
rine hiçbir şekilde geçit verilmemeli” 
diye konuştu.

Y
eni yıla sayılı günler kala 
sahte içki üretiminin ve 
buna bağlı ölümlerin 
arttığına dikkati çeken 
TESK Genel Başkanı 

Bendevi Palandöken, “Yılbaşı yak-
laşırken ülkemizin çeşitli yerlerinde 
sahte içkiden ölüm haberleri daha 
sık duyulmaya başladı. Özellikle yeni 
yıl öncesinde sahte içki üreticileri 
piyasaya daha çok çıkıyor. Yılbaşını 

evde geçirecek olanların sahte içkiye 
yönelmesinin her önüne gelenin etil 
alkole ulaşması engellenmeli. Bu 
yılbaşında adeta ölüm tacirliği yapan 
sahte içki satıcılarına göz açtırılma-
malı” dedi.

“TALEP OLDUĞU ÖLÜM 
TACİRLİĞİNE DEVAM 
EDİYORLAR”

GENEL BAŞKAN’DAN



37

vitrin / 2022

ifadelerini kullandı.

“ÇOCUKLAR İŞÇİ DEĞİL 
ÖĞRENCİ OLMALIDIR”
Ülkemizde yüzbinlerce çocuk işçi 
olduğuna dikkati çeken Palandöken, 
“Çocuk emeği sömürüsüne dayanan 
çocuk işçiliği çocukları fiziksel, psi-
kolojik, duygusal ve sosyal yönden 
olumsuz etkiliyor. Pandemiden kay-
naklı olumsuz ekonomik koşullardan 
dolayı çocuk işçi sayısı ülkemizde 

700 binin üzerine çıkmış durumda. 
Bu durum ne yazık ki hepimiz için 
çok üzücü. Oysa çocuklar işçi değil 
öğrenci olmalıdır. Çocuk işçiliği ço-
cukların potansiyellerini, saygınlıkla-
rını eksiltiyor ve fiziksel, zihinsel ge-
lişimlerinin önünde bir engel oluyor. 
Bundan dolayı bizler çocukların eği-
tim, sağlık, sosyal güvenlik, oyun ve 
güven içerisinde gelişimlerini devam 
ettirmesi için var gücümüzle çalışma-
lıyız” şeklinde konuştu.

PALANDÖKEN, “ÇOCUK 
HAKLARINI KORUMAK YARINI 
KORUMAKTIR”
Çocuk Hakları Günü dolayısıyla yazılı 
bir mesaj yayınlayan TESK Genel 
Başkanı Bendevi Palandöken, “Gele-
ceğimizin güvencesi çocuklarımızın, 
mutlu ve özgür bir biçimde yaşaya-
cağı sevgi dolu bir dünya oluşturarak 
hiçbir çocuğumuzun temel hak ve 
hürriyetlerinin kısıtlanmaması için 
uğraşıyor, Konfederasyonumuz ile 
UNİCEF işbirliği içerisinde çocuk 
işçiliğinin önüne geçiyoruz. Dünya 
üzerindeki her çocuğun eşit sağlık, 
yaşam, barınma ve eğitim hakkına 
sahip olması dileğiyle geleceğimize 
yön verecek olan çocuklarımızın bu 
önemli gününü büyük bir içtenlikle 
kutluyorum” dedi.

“BUGÜNÜN ÇOCUKLARI 
YARININ YOL 
GÖSTERENLERİDİR”
Geleceğe yapılan en önemli yatırımı-
nın çocukları iyi yetiştirmek olduğunu 
belirten Türkiye Esnaf ve Sanatkârları 
Konfederasyonu (TESK) Genel Baş-
kanı Bendevi Palandöken, “20 Kasım 
1989’da kabul edilerek 33 yıldır 
çocuklarımızın uluslararası düzeyde 
haklarının güvence altına alındığı 
Çocuk Hakları Günü çocuklarımızın 
haklarını korumak için belirlenmiş 
olsa da mağdur olan çok fazla ço-
cuk var. Oysa çocuklar dünyanın en 
büyük servetidir. Yarınımıza yön ve-
recek, ülkemizi muasır medeniyetler 
seviyesine çıkaracak olan onlardır. 
Bizler tüm çocukların eşit şartlarda 
yaşayabilmesi için çalışmalı, bugü-
nün çocuğunu yarının büyüğü olarak 
yetiştirme bilinciyle hareket etmeliyiz” 
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PALANDÖKEN, “CEZAİ YAPTIRIM İLE 
FİYAT İSTİKRARI SAĞLANAMAZ”

“BELİRLİ ÜRÜNLERLE 
MÜŞTERİYİ CEZBEDEREK 
KÂR ELDE EDİYORLAR”
Rafta, stantta ve reklamda müşteri 
cezbedecek şekilde yapılan kampan-
yaların gerçeği yansıtmadığına işaret 
eden Palandöken, “Eskiden indirim 
sezonlarında meslek kuruluşlarından 
müsaade alınırdı. Artık rafta, stantta, 
reklamlarda ve indirim broşürlerinde 
belirli ürünlerle müşteriyi cezbedecek 
şekilde kampanyalar yapıyorlar. Bir 
gün bakıyorsunuz ki 100 liralık ürün 
30 TL’ye kadar düşmüş. Böyle bir 
kâr marjı olamaz. Sınırlı sayıda ürün 
kaldı, iş değişikliği yapıyoruz, kapatı-
yoruz diyerek vatandaşı kandırıyorlar. 
O semtte pazar varsa domatesin 
fiyatını 3 TL’ye kadar düşürüyor. 
Ancak mağaza girdiğinizde yanında 
terlik, tencere, deterjan, havlu vs. 
alacaksanız artık domatesin fiyatı çok 
da önemli değil. Ayrıca o bölgede 
semt pazarı yoksa sebze-meyve 
fiyatlarını da istedikleri gibi ayarlaya-
biliyorlar” ifadelerini kullandı. 

“TİCARETTE İNTERNET 
DÖNEMİ BAŞLADI”
Küçük esnafın korunması ve indirim 
aldatmacaların önlenmesi için tica-
rette kuralların konulması gerektiğini 
belirten Palandöken, “Artık internet 
üzerinden ticaret dönemi başladı. Bu 
teknolojiye direnmek mümkün değil. 
O yüzden de ancak belirli kurallar 
konularak düzenleme yapılabilir. Bu 
kapsamda e-ticaretteki düzenleme 
bazı konularda çok iyi oldu. Küçük 
esnafımızın da ayakta kalmasını sağ-
lamak ve indirim aldatmacalarının 
önüne geçmek için Konfederasyon 
olarak yıllardır üzerinde durduğumuz 
Perakende Yasası mutlaka düzenlen-
meli” dedi.

Bazı mağazalarda ürünlerin etiket ve 
kasa fiyatlarında farklılık olması üzeri-
ne açıklama yapan TESK Genel Baş-
kanı Bendevi Palandöken “Rafla kasa 
arasındaki fiyat farkını önlemenin 
yolu ceza yazmak değil, Perakende 
sektörünü düzenleyen yasanın gün-
cellenmesidir. E-ticaret üzerindeki 
satışlara yönelik düzenleme çok iyi 
oldu. Benzer bir düzenlemenin pe-
rakende sektöründe de yapılmasıyla 
hem bu sorun ortadan kalkacak hem 
de herkes her işi yapamayacak. Bir 
mağazada tüm sektörleri ilgilendiren 
binlerce ürün satılırsa fiyatlar za-
manında güncellenmez. Bunun için 
yapılması gereken, herkes her ürünü 
satamamalı. Herkes kendi işini yap-
malı.” dedi.

“HER DÜKKANA BİR 
KOLLUK KUVVETİ 
YERLEŞTİRMEK MÜMKÜN 
DEĞİL”

Fiyat istikrarsızlığının tüm kesimleri 
olumsuz etkilediğinin altını çizen 
Türkiye Esnaf ve Sanatkarları Kon-
federasyonu (TESK) Genel Başkanı 
Bendevi Palandöken, “Zincir mar-
ketlerdeki fiyat artışları maalesef 
vatandaşı, esnafı, tedarikçiyi, nihai 
tüketiciyi, küçük atölyeciyi ve her-
kesi direkt ilgilendiriyor. Ticaret Ba-
kanlığı bu konuda ısrarla fiyatların 
düzenlenmesini sağlayıcı tedbiriler 
alsa da fiyat istikrarı sağlanamadı. 
On binlerce iş yeri olan ve belirli 
ürünleri kendi markası haline ge-
tiren, sanki içeriği aynı gibi makul 
ürünlerin satışına da zarar veren 
uygulamalar artarak devam ediyor. 
Vatandaşın rahat rahat alışveriş 
yapabilmesi için her dükkana bir 
kolluk kuvveti konulamayacağına 
göre bu konuda ticari düzenleme 
şart. Vatandaşın kaliteliyi daha 
ucuza alabileceği bir sistemin ger-
çekleştirilmesi olmazsa olmaz” diye 
konuştu.

GENEL BAŞKAN’DAN



39

vitrin / 2022

ESNAF FATURA PLATFORMU 
OLUŞTURULDU
Türkiye Esnaf ve Sanatkarları Konfederasyonu ( TESK ) Kolaysoft Teknoloji arasında imzalanan 
protokol ile esnaflarımız e-Belgelerini ESNAF FATURA platformu ile oluşturuyor .

Ayrıca e-faturaya geçmek isteyen 
esnafımızda, e-fatura sistemine ES-
NAF FATURA ile geçip e-faturalarını 
kolaylıkla oluşturabilirler.

Esnaf Fatura ile tüm esnaflarımız 
faturaları basit yöntemlerle hazırlar, 
10 yıl boyunca güvenle saklar.

Esnafımız dijital dönüşümü sağlayan 
Esnaf Fatura ile tüm saniyeler içeri-
sinde e-faturalarını oluşturabilecektir. 
Gelen / giden e-belgelerini kendile-
rine özel oluşturulmuş bu portal ile 
görüntüleyebilecekler.

Uzman kadrosu ile tüm esnafımıza 
hizmet veren Kolaysoft Teknoloji ile 
e-belge süreçlerini kolaylaştırarak 
süreç yönetiminizi hızlandırabilirsiniz.

T
ürkiye Esnaf ve Sanat-
karları Konfederasyonu ( 
TESK )  Başkanı Bendevi 
Palandöken ile Kolaysoft 

Teknoloji Kurucu Ortağı Kezban 
Boztürk arasında imzalanan protokol 
ile Tüm esnafımız e-belgelerini Esnaf 

Fatura ile oluşturacak.

Kolaysoft Teknoloji A.Ş. firmaların 
dijital dönüşüm yolculuğuna en kolay 
şekilde eşlik eden ve Gelir İdaresi 
Başkanlığı (GİB) tarafından; mükel-
leflerin e-belgelerini oluşturma, gön-
derme ve saklama hizmetine yetki 
verilmiş özel entegratör firmadır.

TESK ve Kolaysoft iş birliği ile ha-
zırlanan ESNAF FATURA; mükellef 
işletmelerin zamandan ve paradan 
tasarruf etmesini sağlayan web ta-
banlı bir uygulamadır.

2000/5000 e-Arşiv portalında oluş-
turdukları faturaları, e-fatura konforun 
da ESNAS FATURA portalında oluş-
turabilirler. 
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PALANDÖKEN TESKAD 
TOPLANTISINA KATILDI
Palandöken TESKAD kurulmasına ilişkin toplantıya Zoom üzerinden katılarak, kadın oda 
başkanları ile görüştü. TESK’e bağlı esnaf sanatkar odalarında görev yapan kadın oda 
başkanları ile TESKAD’ın kurulması konusunda istişarede bulundu.
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“Kazancın  
bol olsun...”

TESK
TÜRKİYE 
ESNAF VE SANATKÂRLARI 
KONFEDERASYONU

Esnaf ve sanatkâr 
alın teri ile 
helal lokmasını 
kazanır...

B E N D E V İ 
P A L A N D Ö K E N

Genel  Başkan
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Türkiye’de kadın esnaf sayısı  
400 bine yaklaştı
Türkiye’de esnaf sayısı 2 milyonu geçerken kadın esnaf sayısı 400 bin bandına dayandı. 
Türkiye Esnaf ve Sanatkarları Konfederasyonu (TESK) verilerine göre, eylül ayı sonu itibarıyla 
ülkedeki esnaf sayısı 2 milyon 99 bini buldu. Kadın esnaf sayısı ise 385 bine ulaştı.
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İl Adı Kadın Esnaf Sayısı Erkek Esnaf Sayısı Toplam Esnaf Sayısı İl Nüfusu

İLK 5 İL

İSTANBUL 50.517 209.316 259.833 15.840.900

İZMİR 29.872 98.288 128.160 4.425.789

ANKARA 22.205 89.916 112.121 5.747.325

ANTALYA 20.199 76.645 96.844 2.619.832

BURSA 17.193 64.732 81.925 3.147.818

SON 5 İL

TUNCELİ 408 2.063 2.471 83.645

BİNGÖL 385 4.255 4.640 283.112

SİİRT 309 4.509 4.818 331.980

ARDAHAN 276 2.312 2.588 94.932

BAYBURT 178 1.959 2.137 85.042

İstanbul, 50 bin 517 kadın esnaf 
sayısıyla ilk sırada yer alırken bu kenti 
29 bin 872 ile İzmir, 22 bin 205 kadın 
esnafla Ankara takip etti. En az ka-
dın esnaf 178 ile Bayburt’ta yer aldı. 
Ardahan’da 276, Siirt’te 309 kadın 
esnaf bulunuyor.

En yoğun il Çanakkale
Kadın esnafın, toplam esnafa kıyasla 
en yoğun olduğu il ise yüzde 25,83 
ve 6 bin 119 kişiyle Çanakkale oldu. 
Uşak yüzde 25,82 ile ikinci, Balıkesir 
yüzde 23,63 ile üçüncü sırada yer 
aldı.

Kadın esnaf yoğunluğunun en az bu-
lunduğu ilin 309 kişi ve yüzde 6,41 ile 
Siirt olduğu görüldü. Ağrı yüzde 6,95, 
Bitlis yüzde 7,17 ile bu ili takip etti.

En çok tercih edilen iş 
kolları
Ülke genelinde kadın esnafın en çok 
tercih ettiği iş kolu “kuaförler, güzel-

lik salonları ve manikürcüler” olarak 
belirlendi. Bu alanı sırasıyla “terziler, 
dokumacılar, konfeksiyoncular, giyim 
zanaatkarları”, “tuhafiye, manifatu-
racı ve hazır giyimciler”, “lokantacı-
lar” ve “bakkallar” takip ediyor.

TESK Başkanı Bendevi Palandöken, AA 
muhabirine, esnaf ve sanatkarlar içinde 
kadın esnaf ve sanatkarların oranının 
yüzde 18,34 olduğunu söyledi.

“Temennimiz kendi 
işinin patronu olan 
kadınlarımızın artması”

Türkiye’de en fazla kadın üyeye sa-

hip teşkilat olmaktan gurur duyduk-

larını vurgulayan Palandöken, “Te-

mennimiz, kendi işinin patronu olan 

kadınlarımızın sayısının gün geçtikçe 

artarak tüm sektörlerde faaliyet 

göstermesidir. Kadınların istihdama 

katılması, ülke ekonomisine büyük 

destek sağladığı gibi, aile içinde ve 

sosyal hayatta da sorunların çözü-

müne katkı sağlar.” dedi.

“Teşvik ve destekler 
hayata geçirilecektir”
Türkiye’yi muasır medeniyetler sevi-

yesine çıkarmak için kadın emeğine, 

gücüne ve alın terine ihtiyaç oldu-

ğunu belirten Palandöken, şunları 

kaydetti:

“Bu kapsamda öncelikle teşkilatımız-

daki kadın esnaf ve sanatkar sayısını 

artırmak, mevcut kadın esnafımızın 

ülke içindeki ekonomik konumunu 

geliştirmek ve güçlendirmek, ayrıca 

kadınlarımızı esnaf ve sanatkarlığa 

özendirmek için gerekli teşvik ve 

destekleri artırmak amacıyla çeşitli 

kamu iş birlikleriyle projelerimiz yakın 

zamanda hayata geçirilecektir.”

İl Adı Kadın Esnaf Sayısı Erkek Esnaf Sayısı Toplam Esnaf Sayısı
Kadın Esnaf 
Oranı (Yüzde)

İLK 5 İL
ÇANAKKALE 6.119 17.571 23.690 25,83

UŞAK 3.682 10.580 14.262 25,82

BALIKESİR 11.353 36.702 48.055 23,63

İZMİR 29.872 98.288 128.160 23,31

MUĞLA 10.321 34.296 44.617 23,13

SON 5 İL

BAYBURT 178 1.959 2.137 8,33

BİNGÖL 385 4.255 4.640 8,30

BİTLİS 518 6.710 7.228 7,17

AĞRI 513 6.870 7.383 6,95

SİİRT 309 4.509 4.818 6,41

Kadın esnaf sayısı en yüksek ve en düşük iller şöyle:

Kadın esnaf oranı en yüksek ve en düşük iller şöyle:
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ORDU’DA  
BİR KADIN ESNAF
Türkiyemizin en güzel illerinden, Dünyaya fındık üreten Ordu ilimizin 
girişimci, atak, cesur ve başarılı esnaf kadınlarından biri olan Ayşegül 
Çakmaktaşı Tokses ile Vitrin Dergisi olarak çok keyifli bir söyleşi 
gerçekleştirdik.
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haratı” katıyorum. Sanırım bu lezzeti 
herkes alıyor…

Neler var mutfağınızda?
Ordu mutfağı bol yeşilliklidir. Et ye-
meklerimiz çok ön planda değildir. 
Benim mutfağım da mevsimine göre 
değişen bol sebzeli bir mutfak.

En çok sevilen ve istenen yemekle-
rim, karalahana çorbası ve karalaha-
na sarması. Bunun yanında sakarca 
muhlaması, melucan kavurması, 
galdirik kavurması, kayganası, çeşitli 
turşu kavurmaları, pazı branisi, kuru 
yufkadan yaptığımız tava böreği (is-
teğe göre içine peynir, kıyma hatta 
fındık koyarak pişiririz)… Her mevsi-
me göre mutfağımızda yer alan çeşit-
ler değişiyor.
Ayrıca yöremizde yetişen mevsimine 
göre meyvelerden kendimizin yaptığı 
reçeller çok seviliyor.

Ordu’da yağınız ve tuzunuz varsa aç 
kalmazsınız. Dağlarda kendiliğinden 
yetişen otlardan da tarla tarımı yapı-
lan sebzelerden de çeşit çeşit kavur-
malar, sarmalar yapılır. 

Turşularımız da çok meşhurdur. Hem 
turşu olarak tüketiriz hem de turşu 
kavurması yaparak tüketiriz.
Yaptığımız yemeklerde mısır unu ve 

yabaşı köyünde doğdum. Çocukken 
de hep yemek yapmayı çok sever-
dim. Bazı kadınlara yemek yapmak 
zor gelir, sevmez ama benim için 
yemek yapmak hep terapi gibi oldu. 
Yaptıklarımın beğenilmesi de ayrıca 
mutlu ediyordu beni.
2000 yılında Almanya’ya gittim. 
Almanya’da hem dil kursuna gittim 
hem çalıştım. Fakat içimde hep bir 
vatan özlemi de vardı. Kendimi oraya 
ait hissetmiyordum. İnsan çalıştıktan 
sonra heryerde ekmeğini kazanır, 
diye düşündüm. Sonunda 2008 yılın-
da eşimle birlikte Türkiye’ye Ordu’ya 
döndük. 
Böyle bir kahvaltı yeri açmaya 
nasıl karar verdiniz?
Köyümüzde 2012 yılında ekolojik 
turizm faaliyetlerine başladım. Yıllar 
boyunca hep içimde uhte olan ye-
mek pişireceğim bir yerimin olması 
hayalimi ekolojik turizm teşviklerinden 
yararlanarak gerçekleştirebileceğimi 
gördüm. 2 Odalı baba evini restore 
ettim, 2 masa ile başladım. Allaha 
şükür bugünlere geldim. Başlayalı 
tam 9 yıl olmuş.

Neden çok sevildi yeriniz?
Ben yaptığım tüm yemekleri severek 
yapıyorum. Ordu mutfağında çok ba-
harat kullanılmaz ama ben yaptığım 
her yemeğe bol miktarda “sevgi ba-

A
yşegül Hanım, dağlara 
doğru çıkan bir köy 
yolunun kenarında 
yıkılmayı bekleyen, ata-
larından kalma bir köy 

evini ve bahçesini yenileyerek müthiş 
bir kahvaltı evi haline dönüştürmüş. 
Ordu’da yaşayanların ve Ordu’yu 
görmek tanımak isteyen turistlerin 
uğramadan geçmediği; Ordu lez-
zetlerini yaşatan; şirin; tamamen el 
yapımı ürünlerden oluşan mutfağıyla 
geleneğe bağlı; çalışanlarının sıcak, 
samimi ve güler yüzlü servisiyle hu-
zurlu bir mekân…

Ayşegül Hanım, sizi tanıyabilir 
miyiz?
1970 yılında Ordu merkezebağlı Ka-



46

tereyağı çok kullanılır. En çok da mı-
sır unundan yapılmış ekmek tüketilir.

Müşterileriniz neden memnun 
ayrılıyor mekânınızdan?
Benim mekânımda müşteri yoktur, 
gelen herkes misafirimizdir.
Her kesimden misafirimiz gelir. Özel-
likle Ordulu olmayan, Ordu’da köyü 
olmayan ama Ordu’da görev yapan 
memurlar, çalışanlar Ordu lezzetlerini 
tatmak için gelirler. Böyle böyle uzun 
yıllardır gelen pek çok misafirimizle 
artık dost olduk. Onlar bir restorana 

Ayrıca Ordu Esnaf ve Sanatkârları 
Odaları Birliği Başkanı Erdoğan Ak-
yürek ve bağlı bulunduğum Ordu 
Otelciler ve Kahveciler Odası Başkanı 
Hüseyin Korkmaz’a ayrıca çok te-
şekkür ediyorum.
Başka kadınlara da esnaflığı öne-
rir misiniz?
Evet, kesinlikle öneririm. Tüm kadın-
lar en iyi bildikleri işleri yalnızca kendi 
evlerinde değil, iş yeri açarak herke-
sin yararlanacağı şekilde yapsınlar. 

Esnaf olmaktan mutlu musunuz?
Beni en çok mutlu eden şey, hayalimi 
yaşıyor olmam. Üretiyorum. Çevreme, 
köyüme ve diğer kadınlara örnek olu-
yorum. Bu beni inanılmaz mutlu ediyor.

Başlamak için ne lazım?
Ben bu işe başlarken inanın çok 
küçük bir sermaye ile başladım. Bü-
yük yatırımlar yapmaya ne gücüm 
vardı ne cesaretim. Ama inandım, 
sevdiğim işi yapmaya karar verdim 
ve cesaretle atıldım. Emeğimi ve 
sevgimi sermaye yaptım.

değil, ablalarına misafirliğe geliyorlar 
artık.

Kadın esnaf olmak zor oldu mu?
Bir kadın olarak esnaf olmak hiç 
zor gelmedi bana. Bilakis pek çok 
kurumdan destek aldım, beni teşvik 
ettiler. Özellikle Ordu Valiliği ve Ordu 
Büyükşehir Belediye Başkanlığı beni 
çok desteklediler. Pek çok ulusal 
televizyon kanalını beni tanıtmaları 
için yönlendirdiler.

TESK SÖYLEŞİ
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Ustasının Gölgesinde,
Eğitimin Işığında
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ESNAFIN SORUN VE TALEP 
DOSYASI ERDOĞAN’A SUNULDU

Malatya Esnaf ve Sanatkârları Odaları Birliği

T
ESK Yönetim Kurulu Üyesi 
ve Malatya ESOB Bakanı 
Şevket Keskin, “Cumhurbaş-
kanımız Sayın Recep Tayyip 

Erdoğan’a, Malatya Programı kapsa-
mında düzenlenen Sivil Toplum Kuru-
luşları ve Sektör Temsilcileri Buluşma-
sında, esnaf ve sanatkarımızın beklenti 
ve çözüm tekliflerini içerin dosyamızı 
arz ettim. Sayın cumhurbaşkanımıza 
esnaf ve sanatkara, Malatya’mıza 
verdikleri destekler için teşekkür ediyo-
ruz.” İfadelerini kaydetti.

Keskin, Cumhurbaşkanı Recep Tay-
yip Erdoğan’a sunulan esnaf dosya-
sında yer alan bazı talep ve çözüm 
önerilerinin ana başlıklarını şu şekilde 
açıkladı:

“- Sigorta prim tutarları her yıl asgari 
ücrete bağlı olarak artıyor. 2023 
yılında Bağ-Kur sigorta primlerinin 
yükseltilmeyerek aynı seviyede tutul-
masını Bağ-Kur primlerini ödemekte 
zorlanan esnaf ve sanatkârlarımıza 
gelen yükün hafifletilmesini talep 

ediyoruz.

- SSK’lı çalışanların emekliliği için 7 
bin 200 olan prim gün sayısı yeterliy-
ken esnaf ve sanatkârımız emeklilik 
için 9 bin günü doldurmak zorunda. 
Esnafın ödemesi gereken prim gün 
sayısı 7 bin 200’e indirilmeli.

- Emeklilik yaşı gelen ancak 
2000’den önce Bağ-Kur kaydı olma-
yan esnafa vergi ve oda kaydı dik-
kate alınarak son kez geriye dönük 
borçlanma hakkı verilmeli. Oda ve 

Türkiye Esnaf ve Sanatkarları Konfederasyonu (TESK) Yönetim Kurulu Üyesi, Malatya Esnaf 
ve Sanatkarlar Odaları Birliği (MESOB) Başkanı Şevket Keskin tarafından esnafların talep ve 
çözüm önerilerini içeren dosya Malatya’ya ziyarette bulunan Cumhurbaşkanı Recep Tayip 
Erdoğan’a takdim edildi.
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vergi kaydı olan ancak sigortalı olma 
niteliklerini taşımasına rağmen Bağ-
Kur’a kayıt yaptırmamış olanların 
sigortalılıkları 4 Ekim 2000’den önce 
başlatılmalı. Geçmişte işyeri açmış, 
vergi mükellefi olmuş ancak Bağ-
Kur’a kayıt ve tescilini yaptırmamış 
olanlara geriye dönük borçlanma 
imkânı getirilmeli.

Bağ-Kur emekli maaşları 
iyileştirilmelidir
- AVM, zincir mağaza ve büyük ma-
ğazaların haksız rekabetine maruz 
kalan, piyasada var olma mücadelesi 
veren esnaf ve sanatkarlarımızın 
daha da mağdur olmaması için belli 
bir nüfus yoğunluğuna erişmeyen 
yerlerde zincir mağazaların açılışına 
sınırlama getirilmeli ve bunların açılışı-
na ilişkin somut kriterler (birbirine ya-
kınlık, otopark zorunluluğu, nüfus vb) 
yasada net olarak düzenlenmelidir. 
Zincir mağazaların sattıkları ürünlere 
esnaf ve sanatkarların sattığı ürünler 
yönünden sınırlama getirilmelidir.

- Gıda perakende sektöründe faaliyet 
gösteren zincir mağazalarda tütün 
mamulü, alkollü içki, mobilya, cep 
telefonu, elektronik eşya ve beyaz 
eşya, kırtasiye ürünleri, züccaciye, 
hırdavat, oyuncak, tekstil, konfeksi-
yon ve hazır giyim (kıyafet, ayakkabı, 
terlik vb.), hediyelik eşya, oto yedek 
parça ve aksesuar, kesme çiçek, 
işlenmemiş et ürünleri, deniz ürün-
leri, ekmek, unlu mamul ve pastane 
ürünleri satışı yapılmamalıdır.

- AVM’ler, büyük mağazalar ve zincir 
mağazalar karşısında varlığını sürdü-
rebilmesi için AVM’lerin büyük ma-
ğazaların ve zincir mağazaların şehir 
merkezinde açılmasına kesinlikle izin 
verilmemeli ve münhasıran içinde 
esnaf ve sanatkarların yer alacağı, 
özellikle kentsel dönüşüm, gelişim ve 
yenileme proje alanı ilan edilen yerler 
olmak üzere devlet tarafından teşvik 
ve destek sağlanarak esnaf çarşıları 
yapılmalıdır.

- Esnaf ve sanatkarların en önemli 
gider kalemlerinden birisi elektrik 
faturalarıdır. Elektrikte sanayiye ve 
konutlara ucuz tarife uygulanmakta 
iken esnaf ve sanatkar iş yerleri ti-
carethane statüsünde faturalandırıl-
maktadır. Esnaf ve sanatkarlarımızın 
maliyetlerini ciddi anlamda artıran 
ve ödeme zorluğu çektikleri elektrik 
faturalarında ticarethane statüsünden 
özel statüye geçirilerek faturalarda 
indirim sağlanmalıdır.

- TBMM’nin 8 Haziran 2022 tarihli 
genel kurulunda kabul edilen geçici 
kanunla, kira sözleşmelerinde kira 
bedelinin artışına ilişkin anlaşmalara 
yüzde 25 oranında bir üst sınır ge-
tirildi. Söz konusu düzenleme mali-
yetlerin yüksekliği ve temel giderler 
karşısında zor durumda olan ve iş 
yeri kira olan esnaf ve sanatkarlarımız 
içinde uygulanmalıdır.

-Sicil affı uygulamasının yasal olarak 
yürürlüğe girmesine karşılık bankalar-
ca hiçbir şekilde uygulanmaması, bu 
yasayı bekleyen ve geçmişe dönük 
olumsuz sicil bilgileri nedeniyle banka-
lar ile ihtilafa düşen çok sayıda esnaf 
ve sanatkarımızı sıkıntıya düşürmek-
tedir. Esnaf ve sanatkarımızın mağdu-
riyetine yol açan söz konusu uygula-
maya ilişkin düzenleme yapılmalıdır.

- Malatya-Arapgir Karayolu bir kuşak 
ya da bağlantı yolu değil, şehirlerara-
sı karayoludur. Malatya’nın Karade-
niz Bölgesine açılan kapısı, Erzincan, 
Sivas ve Elazığ illeri arasında önemli 
bir şehirlerarası yoldur.  Bu yolun 
yapımı 2023 yılı yatırım programına 
alınmalı.

-Şehir içi ve şehirlerarası yük ve yol-
cu taşımacılığı faaliyetinde bulunan 
esnafımıza da tıpkı deniz ve hava 
ulaşımında olduğu gibi ÖTV’siz akar-
yakıt temin etme imkânı tanınmalı, 
bunun yanında, birçok AB ülkesinde 
olduğu gibi ulaştırma sektöründe 
indirimli KDV oranı uygulanmalıdır.

- Şehir içi yolcu taşımacılığında kul-
lanılan taksi, minibüs ve otobüs cinsi 

taşıtlara kamera ve kayıt cihazı takıl-
ması uygulaması ekonomik sıkıntılar 
nedeniyle bir yıl süreyle ertelenmeli.

- Okul Servis aracı kullanan şoförler-
den sadece SRC belgesinin aranma-
sı yönünde düzenleme yapılmalı.

- Taksi ve toplu taşıma aracı es-
nafımızın şu ana kadar elde ettiği 
ve mevcut mevzuatların kendisine 
verdiği, (il trafik komisyonu ve bele-
diye kararları ile verilen haklar dahil) 
hakları saklı tutacak şekilde ivedilikle 
mevzuat düzenlemesi yapılmalı.

-Şoför esnafımız için bir defaya mah-
sus olmak üzere ceza puanı affı geti-
rilmesi gerekmektedir.

-Motorlu Taşıtlar Vergisi, trafik cezası 
vs. diğer vergi borçlarından dolayı 
araçların muayenesi yapılmamakta-
dır. Fenni muayenesi yapılamayan 
araç ise trafikten men edildiği için 
çalışamamaktadır.

Diğer meslek gruplarında olmayan 
bu uygulamanın kaldırılması, böylece 
esnafımızın çalışarak borcunu öde-
mesi sağlanmalıdır.

- 4925 sayılı Karayolu Taşıma Kanu-
nu ve Karayolu Taşıma Yönetmeliği 
gereğince engel konulan yetki belge-
lerinin üçüncü bir kişiye devri sağla-
nabilmeli.

- 2016-2019 yılları arasında ticari 
araçlar için ÖTV indirimi sağlanmıştır. 
Ancak, çoğu esnafımız ekonomik 
sıkıntılar ve yasadan yararlanma sü-
relerine uygun olunmaması nedeniyle 
bu indirimden yararlanamamıştır.  
Ticari araçlar için yeniden ÖTV mua-
fiyeti tanınması, hem esnafımıza hem 
de otomotiv sektörüne ve devletimize 
fayda sağlayacaktır.

- Ulaşım sektöründe fiyat tarifelerinin 
hazırlanmasında Büyükşehir beledi-
yesi/Belediyeler ile esnafımız ve mes-
lek odalarımız arasında yaşanan yetki 
karmaşası nedeniyle sorun yaşan-
maktadır. Sorunun giderilmesi için 
mevzuat değişikliği talep ediyoruz.”
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AESOB BAŞKANLAR KURULU TOPLANTISI

Antalya Esnaf ve Sanatkârları Odaları Birliği

KKTC Cumhurbaşkanı 
Ersin Tatar Antalya 
Esnafı İle Bir Araya Geldi
Antalya Esnaf ve Sanatkarlar Odaları 
Birliği 2022 Yılı Başkanlar Kurulu 
Toplantısı Kuzey Kıbrıs Türk Cumhu-
riyeti Cumhurbaşkanı Ersin Tatar’ın 
teşrifleriyle Kıbrıs’ta gerçekleştirildi. 
AESOB Başkanı Adlıhan Dere baş-
kanlığında düzenlenen toplantıya 
birliğe bağlı oda başkanları katılım 
sağladı. 

AESOB Başkanı Adlıhan Dere; “Ku-
zey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti Cum-
hurbaşkanımız Sayın Ersin Tatar 
toplantımıza hoş geldiniz, şerefler 
verdiniz. Toplantımıza teşriflerinizden 
dolayı büyük onur ve memnuniyet 
duyduk. Bu kadar yoğun programı-
nız olmasına rağmen bugün burada 
bizleri yalnız bırakmayıp toplantımıza 
katıldığınız için, esnaf ve sanatkâr 
camiamıza desteklerini esirgemediği 
için size şahsım ve Antalya Esnaf ve 
Sanatkârlar Odaları Birliğim adına 
sonsuz şükranlarımı sunuyorum. Ana 
vatanımız Türkiye Cumhuriyeti’nden 
ve şehrimiz Antalya’mızdan Siz 
Değerli Cumhurbaşkanımız Ersin 
Tatar’a ve Yavru Vatanımız Kıbrıs’a 
kucak dolusu sevgiler ve selamlar 
getirdik.” Şeklinde konuştu. 

Geçtiğimiz günlerde kutlanan Kuzey 
Kıbrıs Türk Cumhuriyeti’nin 39. Ku-
ruluş yıldönümüne değinen Başkan 
Adlıhan Dere; “Hepimizin bildiği 
üzere içinde bulunduğumuz bu haf-
ta Kıbrıs’ımızın kuruluş yıl dönümü-
nü kutladık. Buradan bir kez daha 
kutlamak isterim. Evet, Kıbrıs davası 
hepimiz için büyük bir davadır. Ana 
vatan ve yavru vatan bir bütün ola-
rak Büyük ve Şanlı Türk Milleti’nin 
davasıdır. Kıbrıs Davasında bağım-
sızlığa doğru atılan ilk adımlardan 
biri 1974’te Kıbrıs Barış Harekatıyla 
başladı. Kıbrıs Türk’ün vatansız ol-
mayacağını ve vatanından bir karış 
toprak alınmasına asla müsaade 
edilmeyeceğini tüm cihana gösterdi. 
Bundan tam 39 Yıl önce dün, yani 
15 Kasım 1983’te Kuzey Kıbrıs Türk 
Cumhuriyeti’miz milli mücadele lideri 
Doktor Fazıl Küçük ve Kurucu Cum-
hurbaşkanı Rauf Denktaş’ın önder-
liğinde kuruldu. Mücahitlerimizin ve 
Mehmetçiğin destansı mücadeleleri 
sayesinde hamdolsun zafere ulaştık. 
Dün bende Yavru Vatanımız Kıbrıs’ın 
39. Kuruluş yıl dönümü vesilesiyle 
Antalya Cumhuriyet Meydanı’mızda 
düzenlenen kutlama törenine Baş-
konsolosumuz Sayın Cem Topçu ile 
birlikte katıldım.  Bu vesileyle bugün 
burada bir kez daha bu kutlu özgür-

lük mücadelesinin baş kahraman-
ları Doktor Fazıl Küçük ve kurucu 
Cumhurbaşkanı Rauf Denktaş başta 
olmak üzere Başbakanlarımız Bülent 
Ecevit, Necmettin Erbakan ve Kıbrıs 
Türk halkının gıyabında emeği geçen 
herkese Allah’tan rahmet diliyorum. 
Kıbrıs semalarını ezansız, hilali mah-
zun, vatanı esir bırakmamak için 
toprağa düşen tüm şehitlerimizi rah-
met ve minnetle; gazilerimizi saygı 
ve şükranla yâd ediyor, Kuzey Kıbrıs 
Türk Cumhuriyeti’nin Cumhuriyet 
Bayramı’nı yürekten kutluyorum. 
Kardeşlerimiz Kıbrıs Türk halkına 
huzurlu, güvenli ve müreffeh bir 
gelecek temenni ediyorum. Bugüne 
kadar olduğu gibi bundan sonra da 
bağımsızlık uğruna canlarını feda 
eden şehit ve gazilerimizin mirasına 
sahip çıkarak, ruhlarını şad ede-
ceğiz. Kendi canımızdan bir parça 
olarak gördüğümüz Mavi Vatanımız 
Kıbrıs ile ortak ideallerimiz doğrul-
tusunda güçlü bir gelecek kurmak 
amacıyla daha çok çalışacağız. Hep 
birlikte tek yürek olacağız. Biz bir ve 
beraber olduğumuz müddet Allah’ın 
izniyle üstesinden gelemeyeceğimiz 
zorluk, aşamayacağımız hiçbir engel 
yoktur. Birlik ve beraberliğimiz daim 
olsun.” Dedi.
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MESLEK LİSESİ MEMLEKET MESELESİDİR
Sivas Esnaf ve Sanatkârları Odaları Birliği

Sivas Organize Sanayi Bölgesinde 
yer alan Sivas Mesleki ve Teknik 
Anadolu  gerçekleştirilen “Mezun 
Buluşması” programına aynı sıraları 
paylaşan okulun mezunu da olan 
Sivas Esnaf ve Sanatkarlar Odaları 
Birliği Başkanı Hakan Demirgil katıldı.
Okul Müdürü Recai Gülez ve öğren-
cilerle birlikte akşam yemeği yiyen 
Sesob Başkanı Hakan Demirgil, 
yemek sonrasında öğrencilerle hem 
sohbet etti hem de mesleki bilgi ve 
tecrübelerini paylaştı.

Okul Müdürü Recai Gülez, kendisinin 
de meslek lisesi mezunu olduğunu 
ifade ederek, bu okulların önemine 
değindi. Mezun buluşmaları yaparak 
bu okullardan mezun olup başarılı 
olan iş adamı, bürokrat , STK baş-
kanları ve üst düzey yetkilileri ile öğ-
rencileri buluşturmak istediklerini dile 
getiren Gülez, bilgi ve tecrübelerden 
öğrencilerin faydalanacağını belirtti. 
Gülez, “Mesleki Eğitim gündemin en 

önemli konulardan bir tanesidir. Bu 
okulumuz OSB’de yar aldığı için es-
nalarımız, sanayicilerimiz ve fabrikala-
rımız sürekli bizden eleman istemek-
tedir. O yüzden bu okullardaki alınan 
eğitim çok önemlidir. Başarılarını ve 
tecrübelerini bizlerle paylaşan her 
zaman okulumuza destek olan Esnaf 
ve Sanatkarlar Odaları Birliği Başkanı 
sayın Hakan Demirgile teşekkür edi-
yorum” dedi

Meslek Liselerinin önemine  değinen 
Sesob Başkanı Hakan Demirgil, bir 
zamanlar bu okullara sınavla öğrenci 
alındığını vurgulayarak, buralarda 
alınan eğitimin ve mesleki tecrübenin 
önemli olduğunu ifade etti. 

Meslek Liselerinin esnaf ve sanatkar-
lar ve fabrikalardaki kalifiye eleman 
açısından önemine değinen Sesob 
Başkanı Demirgil, “Meslek Liselerin-
deki öğrencilerimizin almış oldukları 
eğitimler ve uygulamaları dersler ile 

mezun olduktan sonra kalifiye ele-
man olarak iş imkanına kavuşuyor. 
Öğrencilerimizin meslek lisesinden 
sonra üniversite eğitimlerini de yap-
malarını temenni ediyorum. Okuma-
nın ve eğitimin hiçbir zaman zararı 
yoktur. Almış olduğunuz eğitimler 
sizin de mesleğinize olan bakış açısı-
nı da çok etkilemektedir. Milli Eğitim 
Bakanlığımızın başlatmış olduğu yeni 
çıraklık sistemi de okullarımıza olan 
talebi daha da artırmış ve piyasada-
ki eleman sıkıntısını da gidermiştir. 
Meslek Lisesi memleket meselesi 
diyordum. Artık meslek lisesi dünya 
meselesi diyorum. Çünkü; sizlere 
dünyanın her yerinde ihtiyaç vardır. 
Bu yüzden altın bileziğinizi mutlaka 
kolunuza takın, eğitiminize ve mesle-
ğinize sahip çıkın. Bende sizlere her 
zaman destek olacağım” dedi.

Sivas Esob Başkanı Hakan Demirgil, 
Ahilik teşkilatının önemli olduğunu da 
hatırlatarak, meslek liselerinde Ahili-
ğin ders olarak okutulması gerektiği-
ni, bu konuda esnaf teşkilatı olarak  
Milli Eğitim Bakanlığı düzeyinde giri-
şimlerde bulunduklarını da sözlerine 
ekledi. Esnaf ve Sanatkarlar Odaları 
Birliği Başkanı Hakan Demirgil, bilgi 
ve tecrübelerini ve okul hayatını da 
aynı sıraları paylaştığı öğrencilere 
anlatarak bazı nasihatlarda bulundu. 

 Sivas Mesleki ve Teknik Anado-
lu Lisesi öğrencilerin sorularını da 
cevaplandıran Sivas Esob Başkanı 
Hakan Demirgil, derslerinde başarılı 
olan öğrencileri de ödüllendirdi.

Sivas Esnaf ve Sanatkarlar Odaları Birliği Başkanı Hakan 
Demirgil, mezun olduğu okulda bilgi ve tecrübelerini 
öğrencilerle paylaştı.
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İzmir Berberler Odası

Berberlerin moral 
gecesi renkli geçti…

İzmir Esnaf ve Sanatkarlar Odaları 
Birliği (İESOB) Başkanı Zekeriya 
Mutlu’nun da katıldığı gece, Hayri 
Küçük ve ekibinin şov ve müzikleriyle 
renklendi. Moral gecesinin en çok ilgi 
çeken kısmı, Zaman Tüneli Saç Şovu 
oldu. 1915 yılından 2023 yılına kadar 
saç modellerinin dönemlerin kıyafetini 
giymiş modellerle sergilendiği şovlar, 
katılımcıların büyük beğenisini topla-
dı.  İzmirli berberlerin aileleriyle birlik-
te katıldıkları gecede çeşitli ikramların 
yanısıra, çekiliş de yapılarak berber-
lere mesleklerinde kullanabilecekleri 
hediyeler dağıtıldı.

Elektrik kirayı geçti
Gecenin açılış konuşmasını yapan 
oda başkanı Şükrü Bilgin, üyelerinin 
yaşadığı zor sürece dikkat çekti.

Amaçlarının camiada birlik ve bera-

berliği pekiştirmek olduğunu belirten 
Bilgin, ‘Corona salgını öncesi dü-
zenlediğimiz piknikler, şenlikler ve 
gecelerle sık sık biraraya geliyorduk. 
Pandemide bunlara ara verdik. Hem 
salgın hem ekonomide yaşanan kriz, 
maliyet artışları sektörümüzü olduk-
ça olumsuz etkiledi. Bugün elektrik 
paralarımız kiralarımızı geçmiş du-
rumda. Meslektaşlarımız işyerlerinde 
klimayı açarken bile düşünür hale 
geldi. Bu zor süreçte biraz moral 
kazanmak, dertlerimizi birbirimizle 
paylaşmak için bu geceyi düzenledik. 
Bu gece  sıkıntılarınızı unutun, hep 
birlikte ailelerimizle eğleneceğiz’ diye 
konuştu.

Berbere corona darbesi
Şükrü Bilgin ve ekibini kutlayan İE-
SOB Başkanı Zekeriya Mutlu ise, 
pandemi sürecinden berberlerin 

olumsuz yönden fazla etkilenen kesi-
mi oluşturduğunu söyledi.

Mutlu, ‘3 yılı aşkın süren salgında 
işyerleriniz aylarca kapalı kaldı. Esnaf 
kesimi corona salgınından en fazla 
yara alan kesimi oluşturdu. Berber-
ler de buna dahil. Odanızla birlikte 
sorunlara bir nebze çözüm getirmek 
için çalışmalar yaptık, bazı destekler 
sağladık, sıkıntıları yetkili mercilere 
ilettik. Gelinen noktada artık topar-
lanmaya, yaralarımızı sarmaya çalışı-
yoruz. Zor günlerde işimize dört elle 
sarılmamız, birbirimize sahip çıkma-
mız lazım. İşte bu gece de böyle bir 
amaca hizmet ediyor. Şükrü Bilgin’in 
nezdinde oda yöneticilerini ve emeği 
geçenleri kutluyorum’ dedi.

Gece, Zaman Tüneli Saç Şovu’nu 
gerçekleştiren berber ve modellere 
plaketlerinin sunulması ile sona erdi.

İzmir Berberler Odası, Bayraklı Sahili Yüzme Havuzu Düğün Salonu’nda  üyelerine yönelik bir 
moral gecesi düzenledi. 

TESK TEŞKİLATTAN
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TESK
TÜRKİYE 
ESNAF VE SANATKÂRLARI 
KONFEDERASYONU

“Esnaf  
güvenilirdir...”

Sokağımız, mahallemiz, semtimiz ve 
kentimiz esnaf ve sanatkârlarla daha 
zengindir

B E N D E V İ 
P A L A N D Ö K E N

Genel  Başkan
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TESK ZİYARET

MUSTAFA ŞENTOP VE BİNALİ 
YILDIRIM’DAN PALANDÖKEN’E 
HAYIRLI OLSUN ZİYARETİ
TBMM Başkanı Mustafa Şentop, Ak Parti Genel Başkan Yardımcısı ve Eski Başbakanlardan 
Binali Yıldırım ve Ak Parti Ankara Milletvekili Emrullah İşler TESK Genel Başkanlığına yeniden 
seçilen Bendevi Palandöken’e hayırlı olsun ziyareti gerçekleştirdiler.

Ziyaretten dolayı memnun olduğunu 
dile getiren Palandöken, Mustafa 
Şentop, Binali Yıldırım ve Emrullah 
İşler’e teşekkürlerini iletti. 

TESK Genel Başkanlığına yeniden 
seçilen Bendevi Palandöken’i ma-
kamında ziyaret eden eden Mustafa 
Şentop, Binali Yıldırım ve Emrullah 

İşler seçimden dolayı Palandöken’i 
tebrik ederken, başarılarının devamını 
diledi. 
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CEMİL ÇİÇEK, PALANDÖKEN’E HAYIRLI 
OLSUN ZİYARETİ GERÇEKLEŞTİRDİ

TESK Genel Başkanlığına yeniden 
seçilen Bendevi Palandöken’i maka-
mında ziyaret eden, Cemil Çiçek ve 

beraberindeki heyet Palandöken’e 
tebriklerini ileterek başarılar diledi.
Ziyaretten dolayı memnun olduğunu 

dile getiren Palandöken, Cemil Çiçek 
ve beraberindeki heyete teşekkürle-
rini iletti. 

TBMM eski Başkanı ve Cumhurbaşkanlığı Yüksek İstişare Kurulu üyesi Cemil Çicek, İçişleri 
eski Bakanı Abdülkadir Aksu, AK Parti eski Milletvekili Necati Çetinkaya, Ankara eski valisi ve 
DYP eski milletvekili Saffet Arıkan Bedük ve İş adamı Yaşar Öncan TESK Genel Başkanlığına 
yeniden seçilen Bendevi Palandöken’e hayırlı olsun ziyaretinde bulundular.
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BAKAN KARAİSMAİLOĞLU’NDAN 
PALANDÖKEN’E ZİYARET
Ulaştırma ve Altyapı Bakanı Adil Karaismailoğlu, TESK Genel Başkanı Bendevi Palandöken’e 
hayırlı olsun ziyaretinde bulunarak ulaşım sektöründeki esnafın sorunları ve taleplerini dinledi. 

kazançlarının bol ve bereketli olması 

için elimizden geleni yapacağız. Yap-

tığımız yollar ve kaliteli, güvenli ulaşım 

konforu sayesinde lojistikteki maliyet-

lerin azaltılması hem de lojistiğin en 

kaliteli şekilde esnafa ulaştırılması ve 

esnaf tarafından da vatandaşa ulaş-

tırılması birbirine bağlantılı işler. Yap-

tığımız için sorumluluğunu bilerek bu 

işin en iyi şekilde yapılması için bütün 

sektörlerle ilişki içerisindeyiz. Onların 

tavsiyeleri bizim için çok değerli ve 

kıymetli. Sonucunda hepsi vatanda-

şımıza yansıyan hizmetler” 

“HEM ESNAFIMIZ HEM 
DE VATANDAŞLARIMIZ 
KAZANACAK”

Dünyanın her tarafında krizlerle bo-

ğuşulurken Türkiye’de yatırımların ar-

tarak devam ettiğini söyleyen Bakan 

Karaismailoğlu, “Yatırımlar sonucun-

da gelişen, büyüyen bir Türkiye var. 

Gelişen ve büyüyen Türkiye, gelişen 

esnafımız ve gelişen nakliye sektörü-

müz sayesinde olacaktır. Bizlerin de 

bunu en iyi şekilde yapmak için bü-

tün sektörler temsilcileri ve paydaşlar 

olarak sürekli istişare içerisinde ol-

mamız gerekiyor. Bugün bu yüzden 

Bendevi Başkan ve sektör temsilcileri 

ile birlikteydik. Bundan sonra da 

birlikte olacağız ve sonucunda hem 

esnafımız hem de vatandaşlarımız 

kazanacak” ifadelerini kullandı.

PALANDÖKEN: SIFIR 
ARAÇLARLA İLGİLİ 
PROBLEM VAR
Nakliyeci ve taşımacı şoför esnafının 
sorunlarına değinen TESK Genel 
Başkanı Bendevi Palandöken, “Daha 
önce Cumhurbaşkanı’na arz ettiğim 
gibi bu araçların yenilenmesiyle ilgili 
planlarımız vardı. Bunun üzerinde 
çalışılıyor ama halen sıfır araçlarla ilgili 
problem var. Dolayısıyla çocukları-
mızın bu araçlarla seyahat etmesi, 
şimdiki teknolojide tüketimi az olan 
elektrikli araçların çıkmasıyla esnafın 
da modernize olacağı, teknolojik 
çağa ayak uyduracağı bir sistemi 
geliştireceğiz” dedi.

“ESNAFIN BOL VE 
BEREKETLİ KAZANCI İÇİN 
ÇALIŞACAĞIZ”

Basın mensuplarına açıklama yapan 
Bakan Karaismailoğlu 2,5 milyona 
yaklaşan esnaf ve sanatkarların tem-
silcisi Palandöken ile istişare etmenin 
kendileri için önemine değinerek 
şunları ifade etti, 

“Esnafın yaşamış olduğu sorunlar, 
onların kolaylaştırılması ve özellikle 
nakliye sektöründeki esnafımızın 
birebir bizimle olan ilişkileri ile ilgili 
önemli görüşmeler yaptık. Yatırımlar 
sayesinde hem esnafımızın verdiği 
hizmetin kalitesinin artması hem bu 
hizmetin vatandaşımıza ulaştırılması 
konusunda hem Bakanlık hem de 
esnaf ve sanatkarlar olarak bir kamu 
hizmeti yapıyoruz. Bu kamu hizme-
tinin vatandaşımıza en iyi şekilde 
ulaştırılmasında esnafımızın büyük bir 
sorumluluğu var. Biz de esnafımızın 
bu sorumluluklarını daha iyi şartlarda 
çalışarak yerine getirmesi hem de 

TESK ZİYARET
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PALANDÖKEN’DEN NURETTİN 
NEBATİ’YE ZİYARET

T
ürkiye Esnaf ve Sanatkârları 
Konfederasyonu Genel 
Başkanı Bendevi Palan-
döken, Hazine ve Maliye 

Bakanı Nurettin Nebati’yi ziyaret etti. 
Palandöken’e ziyaretinde TŞOF Baş-
kanı ve TESK Genel Başkan Vekili 
Fevzi Apaydın eşlik etti. Ziyarette 
esnafın sorunlarını ileterek, çözüm 
önerileri hakkında konuşan Palan-
döken misafirperverlikleri için Bakan 
Nebati’ye teşekkür etti. 
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Şanlıurfa Büyükşehir Belediye Baş-
kanı Zeynel Abidin Beyazgül ve 
Akçakale İlçe Belediye Başkanı Meh-
met Yalçınkaya TESK Genel Baş-
kanlığına yeniden seçilen Bendevi 
Palandöken’e hayırlı olsun ziyaretin-
de bulundular. 

TESK Genel Başkanlığına yeniden 
seçilen Bendevi Palandöken’i ma-
kamında ziyaret eden, Zeynel Abidin 
Beyazgül ve Mehmet Yalçınkaya 
Palandöken’i tebrik ederek, başarıla-
rın devamını diledi.

Ziyaretten duyduğu memnuniyeti dile 
getiren Palandöken, Beyazgül ve 
Yalçınkaya’ya teşekkür etti. 

TOBB Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu 
ve Türk-İş Başkanı Ergün Atalay, 
Türkiye Esnaf ve Sanatkârlar Konfe-
derasyonu Genel Başkanı Bendevi 
Palandöken’e hayırlı olsun ziyaretin-
de bulundular. 

TESK Genel Başkanlığına yeniden 
seçilen Bendevi Palandöken’i maka-
mında ziyaret eden TOBB Başkanı 
Rifat Hisarcıklıoğlu ve Türk-İş Başka-
nı Ergün Atalay, tebriklerini ileterek, 
başarılar diledi. 

Bendevi Palandöken ziyaretten duy-
duğu memnuniyeti dile getirerek, 
TOBB Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu 
ve Türk-İş Başkanı Ergün Atalay’a 
teşekkür etti.  

ŞANLIURFA BELEDİYE BAŞKANI  
BEYAZGÜL PALANDÖKEN’E HAYIRLI OLSUN 

ZİYARETİNDE BULUNDU

TOBB BAŞKANI HİSARCIKLIOĞLU VE  
TÜRK-İŞ BAŞKANI ATALAY’DAN 

PALANDÖKEN’E HAYIRLI OLSUN ZİYARETİ 

TESK ZİYARET
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MALATYA BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE BAŞKANI 
GÜRKAN’DAN PALANDÖKEN’E HAYIRLI 
OLSUN ZİYARETİ

DOĞA KORUMA VE MİLLİ PARKLAR 
ŞUBE MÜDÜRÜ GÖKHAN SEYHAN’DAN 
PALANDÖKEN’E HAYIRLI OLSUN ZİYARETİ

Malatya Büyükşehir Belediye Başkanı 
Selehattin Gürkan, Türkiye Esnaf ve 
Sanatkârlar Konfederasyonu Genel 
Başkanı Bendevi Palandöken’e ha-
yırlı olsun ziyaretinde bulundu.

TESK Genel Başkanlığına yeni-
den seçilen Bendevi Palandöken’i 
makamında ziyaret eden eden Se-
lehattin Gürkan, seçimden dolayı 
Palandöken’i tebrik ederken, başarı-
larının devamını diledi. 

Ziyaretten duyduğu memnuniyetini 
dile getiren Bendevi Palandöken ise 
Selehattin Gürkan’a teşekkürlerini 
iletti. 

Doğa Koruma ve Milli Parklar Şube 
Müdürü Gökhan Seyhan, TESK 
Genel Başkanlığına yeniden seçilen 
Bendevi Palandöken’e hayırlı olsun 

ziyareti gerçekleştirdi. Ziyarette 
Palandöken’e tebriklerini ileten Sey-
han,  başarıların devamını diledi. 
Ziyaretten dolayı memnun olan 

Türkiye Esnaf ve Sanatkarlar Konfe-
derasyonu Genel Başkanı Bendevi 
Palandöken, Gökhan Seyhan’a te-
şekkür etti. 
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PROF. DR. ERGÜL’DEN ZİYARET
Kastamonu Eğitim ve Araştırma Hastanesi Başhekimi Prof. Dr. Zafer Ergül, 
Palandöken’i makamında ziyaret ederek hayırlı olsun dileklerinde bulundu.

SAKARYA ESOB’DAN PALANDÖKEN’E HAYIRLI OLSUN ZİYARETİ 
Sakarya ESOB Başkanı Hasan Alişan ve Yönetim Kurulu Üyeleri TESK Genel Başkanlığına yeniden seçilen Bendevi 
Palandöken’e hayırlı olsun ziyareti gerçekleştirdi. Başkanlığa yeniden seçilen Palandöken’i tebrik eden Hasan Alişan 
ve Yönetim Kurulu Üyeleri başarıların devamını diledi. Palandöken ise ziyaretten duyduğu memnuniyeti dile getirirken, 
teşekkürlerini iletti. 

TESK ZİYARET
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PALANDÖKEN’DEN ANTALYA ESNAFINA ZİYARET

Antalya’da esnaf ziyaretlerine devam eden Palandöken Oflaz Antikayı ziyaret ederek, 
sahibi Mehmet Oflaz’dan çalışmaları hakkında bilgi aldı. 

Antalya ziyaretleri kapsamında, TESK Başkanı Palandöken Ali Üstün Et Lokantasını 
ziyaret ederek işletme sahibi Ali Üstün ile görüşerek hem et pişirmenin incelikleri 
konusunda bilgi aldı hem de esnafın çalışmaları hakkında sohbet etti. 
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GÜMRÜKTE TÜM 
ZAMANLARIN TIR ÇIKIŞ 
REKORU KIRILDI

B
ulgaristan’a açılan Ham-
zabeyli Sınır Kapısında bin 
41 tır çıkış yaparak, tari-
hindeki en yüksek rekoru 

kırdı.
Avrupa’ya açılan Hamzabeyli Sınır 
Kapısında 16 kilometrelik tır kuyruğu 
oluşurken, geçtiğimiz gün açıklama 
yapan Edirne Valisi Hüseyin Kürşat 
Kırbıyık, 13 Ekim tarihinde ihracat 
ürünlerini yükleyen bin 41 tırın Ham-
zabeyli gümrüğünde çıkış yaptığını ve 
tarihi rekora imza atıldığını ifade etti. 
Hamzabeyli Sınır Kapısında bugün iti-
bariyle oluşan 16 kilometrelik kuyruk-
ta bekleyen tır sürücülerinin bekleyiş 
saatleri artarken, ihracatın da büyük 
oranda yükseldiği gözlendi.

“Tarihi rekor kırıldı”
Edirne Valisi Hüseyin Kürşat Kırbı-
yık, sosyal medya hesabı üzerinden 
Hamzabeyli Sınır Kapısının açıldığı 
tarihten bu yana tarihindeki en yo-
ğun tır çıkışı rekorunun kırıldığını 
belirterek, “13 Ekim Perşembe günü 
Hamzabeyli Sınır Kapısı’ndan bin 41, 
Kapıkule Sınır Kapısı’nda ise bin 307 
tırın çıkış işlemi gerçekleştirildi. Ham-
zabeyli Sınır Kapısı açıldığı günden 
itibaren en yüksek tır çıkış sayısına 
imza atılarak rekor kırıldı. Kararlı 
takipleri için Ticaret Bakanlığı’mız 
ve Sofya Büyükelçiliği’mize, sınır 
kapılarımızda fedakarca görev yapan 
personelimize ve bu süreçte iş birliği 
sergileyen Bulgaristan hudut ma-
kamlarına teşekkür ederim” dedi.
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İçişleri Bakanlığı Nüfus ve Vatandaş-
lık İşleri Genel Müdürlüğü, 1 Ocak 
2016 tarihinden önce alınan Eski Tip 
Sürücü Belgelerinin değiştirme süre-
sinin, 31 Aralık 2022 tarihinden itiba-
ren 2 yıl süreyle uzatıldığını açıkladı.

Nüfus ve Vatandaşlık İşleri Genel 
Müdürlüğü, sosyal paylaşım sitesi 
Twitter hesabından yaptığı paylaşım-
da, “Karayolları Trafik Yönetmeliğinin 
1 Ocak 2016 tarihinde yürürlüğe 
giren Geçici 10. maddesi ‘Bu mad-
denin yürürlüğe girdiği tarihten önce 
verilmiş olan ve 2918 sayılı Kanuna 
göre değiştirilmesi zorunlu olan sürü-
cü belgelerinin değiştirme işlemleri 5 
yıl içerisinde tamamlanır. Gerekmesi 
halinde bu süre İçişleri Bakanlığınca 

uzatılabilir’ hükmündedir.

Bu kapsamda, ülkemizde ve dün-
yada 2020-2022 yılları arasında 
pandemi nedeniyle vatandaşlarımızın 
müracaat edememeleri ve nüfus mü-
dürlüklerimizde yaşanan yoğunluğun 
azaltılması amacıyla 1 Ocak 2016 
tarihinden önce düzenlenmiş olan 
eski tip sürücü belgelerinin değiştir-
me süresi, Bakanlığımızca 31 Aralık 
2022 tarihinden itibaren 2 yıl süre ile 
uzatılmıştır” denildi.

ESKİ TİP SÜRÜCÜ BELGELERİNİN 
DEĞİŞTİRİLME SÜRESİ  
2 YIL UZATILDI
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A
masra ilçesinde, Türki-
ye Taşkömürü Kurumu 
Amasra Müessese 
Müdürlüğü’nde yer altın-

da patlama meydana geldi. Patlama 
sonrası hayatını kaybeden işçi sayısı 
41’e yükseldi.

Cumhurbaşkanı Erdoğan inceleme-
lerde bulunmak üzere maden faciası-
nın yaşandığı Bartın’a geldi.
Cumhurbaşkanı Erdoğan, inceleme-
lerinin ardından açıklama yaptı:
*Türkiye Taşkömürü İşletmeleri 
Amasra Maden Ocağında meydana 

BARTIN’DA MADEN 
OCAĞINDA PATLAMA: 41 ÖLÜ
Bartın’da maden ocağında meydana gelen patlama sonrasında hayatını 
kaybeden işçilerin sayısı 41’e yükseldi. Facianın gerçekleştiği madenin 
önünde konuşan Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Kader planına inandığımız için 
bunun dünü, bugünü, yarını olmayacaktır. Bunlar her zaman olacaktır” dedi.
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gelen patlama nedeniyle milletçe 
fevkalade üzgünüz.

*Patlamada hayatını kaybeden işçile-
rimize Allah’tan rahmet, ailelerine ve 
milletimize başsağlığı diliyorum. Ya-
ralı olarak kurtulan ve tedavisi süren 
işçilerimize rabbimden acil şifalar 
diliyorum.
*Devletimiz madenin -300 ve -350 
kotlarında yaşanan patlamanın he-
men ardından tüm kurumlarını sefer-
ber etmek suretiyle kaza mahallinde-
ki çalışmalara başlamıştır.
*Bir yandan arama-kurtarma faaliyet-
leri yürütülürken bir yandan da yaralı 
işçilerimiz ambulans helikopter ve 
uçak ambulanslarla sağlık kuruluşla-
rımızı nakledilmiştir.
*TTK’dan AFAD’a ve belediyelere 
kadar tüm kurumlarımız bir an önce 
işçilerimize ulaşmak için adeta za-
manla yarışmışlardır.
*Bakanlıklarımız derhal olay yerine 
gelerek başlatılan çalışmaların koor-

dinasyonunu üstlenmişlerdir.
*Elbette bu patlamanın nasıl yaşandı-
ğı varsa sorumlularının kimler olduğu 
yürütülecek idari ve adli soruşturma 
ile ortaya çıkacaktır.

“ŞEHİT SAYISI 41”
*Bu soruşturmalara çok yönlü olarak 
zaten başlanmıştır. Şu anki önceliği-
miz yer altındaki işçilerimize ulaşmaktı 
ve en son 41’inci işçimize ulaştık. 40 
olarak daha önce ilan edilmiş olan 
merhumlarımızın sayısı 41 olmuş oldu. 
Hepsine Allah’tan rahmet diliyoruz.
*İnşallah mekanları cennet olsun. Her 
konuda olduğu gibi çalışma hayatın-
da da önce insan diyoruz.
*İnsan hayatının güvende olmadığı 
hiç bir faaliyet bizim için muteber 
değildir. Maden ocaklarımızda önemli 
sayıda ölümlerin olduğu kazaların 
yaşanmasını tabi ki kabul edemeyiz.
*Bizim mevcut bu tür ocaklarımızın 
içinde Amasra Kömür İşletmeleri 
bizim şu anda en ileri imkanlara 
sahip olan ocak olmasına rağmen 
birileri bununla dalgasını geçebilir 
ama önemli değil biz kader planına 
inanmış insanlarız.

“BUNLAR HER ZAMAN 
OLACAKTIR”
*Kader planına inandığımız için bu-

nun ne dünü bugünü ne de yarını 
olmayacaktır bunlar her zaman ola-
caktır bunu da bilmemiz lazım.
*Teknolojinin tüm kabiliyetlerini işlet-
meciliğin tüm mafiretlerini kullanarak 
maden kazalarını tarihe gömmek için 
çalışmalar içerisindeyiz.

BARTIN ESOB  
YEREL BASINA 
İLAN VEREREK 

MADENCİLERİN VE TÜM 
BARTINLILARIN ACISINI 

PAYLAŞTI
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BÜTÇE GERÇEKLEŞMELERİ 
AÇIKLANDI
2022 yılı Eylül ayında merkezi yönetim 
bütçe giderleri 285,6 milyar TL, bütçe 
gelirleri 206,9 milyar TL ve bütçe açığı 78,6 
milyar TL olarak gerçekleşti.
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Hazine ve Maliye Bakanlığı Eylül ayı 
merkezi yönetim bütçe gelişmelerini 
paylaştı. Buna göre, 2022 yılı Eylül 
ayında merkezi yönetim bütçe gider-
leri 285,6 milyar TL, bütçe gelirleri 
206,9 milyar TL ve bütçe açığı 78,6 
milyar TL olarak gerçekleşti. Ayrıca, 
faiz dışı bütçe giderleri 252,5 milyar 
TL ve faiz dışı açık ise 45,5 milyar TL 
olarak gerçekleşti.

Merkezi yönetim bütçesi 2021 yılı 
Eylül ayında 23 milyar 586 milyon 
TL açık vermiş iken 2022 yılı Eylül 
ayında 78 milyar 627 milyon TL açık 
verdi. 2021 yılı Eylül ayında 9 milyar 
478 milyon TL faiz dışı açık verilmiş 
iken 2022 yılı Eylül ayında 45 milyar 
511 milyon TL faiz dışı açık verildi.

Merkezi yönetim bütçe giderleri Eylül 
ayı itibarıyla 285 milyar 567 milyon 
TL olarak gerçekleşti. Faiz harca-
maları 33 milyar 116 milyon TL, faiz 
hariç harcamalar ise 252 milyar 451 
milyon TL olarak gerçekleşti.

2022 yılında merkezi yönetim bütçe 
giderleri için öngörülen 2 trilyon 831 
milyar 472 milyon TL ödenekten 
Eylül ayında 285 milyar 567 milyon 
TL gider gerçekleştirildi. Geçen yı-
lın aynı ayında ise 141 milyar 507 
milyon TL harcama yapıldı. Eylül ayı 
bütçe giderleri geçen yılın aynı ayına 
göre yüzde 101,8 oranında artmıştır. 
Giderlerin bütçe ödeneklerine göre 
gerçekleşme oranı ise 2021 yılında 
yüzde 10,5 iken 2022 yılında yüzde 
10,1 oldu. Faiz hariç bütçe giderleri 
geçen yılın aynı ayına göre yüzde 
98,2 oranında artarak 252 milyar 451 
milyon TL olarak gerçekleşti. Faiz 
hariç giderlerin bütçe ödeneklerine 
göre gerçekleşme oranı ise 2021 
yılında yüzde 10,9 iken 2022 yılında 
yüzde 10,1 oldu.

Merkezi yönetim bütçe gelirleri Eylül 
ayı itibarıyla 206 milyar 940 milyon 
TL olarak gerçekleşti. Vergi gelirleri 
173 milyar 468 milyon TL, genel 
bütçe vergi dışı gelirleri ise 28 milyar 
529 milyon TL oldu.

2021 yılı Eylül ayında bütçe gelirleri 

117 milyar 921 milyon TL iken 2022 
yılının aynı ayında yüzde 75,5 oranın-
da artarak 206 milyar 940 milyon TL 
olarak gerçekleşti. Bütçe tahminine 
göre bütçe gelirlerinin Eylül ayı ger-
çekleşme oranı 2021 yılında yüzde 
10,7 iken 2022 yılında yüzde 8,1 
oldu. 2022 yılı Eylül ayı vergi gelirleri 
tahsilatı geçen yılın aynı ayına göre 
yüzde 81,4 oranında artarak 173 
milyar 468 milyon TL oldu. Vergi 
gelirlerinin bütçe tahminine göre 
gerçekleşme oranı ise 2021 yılında 
yüzde 10,4 iken 2022 yılında yüzde 
7,9 oldu.

OCAK-EYLÜL DÖNEMİ 
BÜTÇE AÇIĞI 45,5 MİLYAR 
LİRA
2022 yılı Ocak-Eylül döneminde mer-
kezi yönetim bütçe giderleri 2 trilyon 
20,8 milyar TL, bütçe gelirleri 1 tril-
yon 975,3 milyar TL ve bütçe açığı 
45,5 milyar TL olarak gerçekleşti. Ay-
rıca, faiz dışı bütçe giderleri 1 trilyon 
813,6 milyar TL ve faiz dışı fazla ise 
161,6 milyar TL olarak gerçekleşti.

Merkezi yönetim bütçesi 2021 yılı 
Ocak-Eylül döneminde 61 milyar 
93 milyon TL açık vermiş iken 2022 
yılı Ocak-Eylül döneminde 45 milyar 
500 milyon TL açık verdi. 2021 yılı 
Ocak-Eylül döneminde 81 milyar 180 
milyon TL faiz dışı fazla verilmiş iken 
2022 yılı Ocak-Eylül döneminde 161 

milyar 611 milyon TL faiz dışı fazla 
verildi.

Merkezi yönetim bütçe giderleri 
Ocak-Eylül dönemi itibarıyla 2 trilyon 
20 milyar 760 milyon TL olarak ger-
çekleşti. Faiz harcamaları 207 milyar 
111 milyon TL, faiz hariç harcamalar 
ise 1 trilyon 813 milyar 649 milyon TL 
olarak gerçekleşti.

2022 yılı Ocak-Eylül döneminde mer-
kezi yönetim bütçe giderleri geçen 
yılın aynı dönemine göre yüzde 92,2 
oranında artarak 2 trilyon 20 milyar 
760 milyon TL olarak gerçekleşti. 
Faiz hariç bütçe giderleri geçen yı-
lın aynı dönemine göre yüzde 99,4 
oranında artarak 1 trilyon 813 milyar 
649 milyon TL olarak gerçekleşti.

Merkezi yönetim bütçe gelirleri Ocak-
Eylül dönemi itibarıyla 1 trilyon 975 
milyar 260 milyon TL olarak gerçek-
leşti. Vergi gelirleri 1 trilyon 647 mil-
yar 965 milyon TL, genel bütçe vergi 
dışı gelirleri ise 284 milyar 361 milyon 
TL oldu.

2021 yılı Ocak-Eylül döneminde 
bütçe gelirleri 990 milyar 557 milyon 
TL iken 2022 yılının aynı döneminde 
yüzde 99,4 oranında artarak 1 trilyon 
975 milyar 260 milyon TL olarak ger-
çekleşti. 2022 yılı Ocak-Eylül dönemi 
vergi gelirleri tahsilatı geçen yılın aynı 
dönemine göre yüzde 103,8 oranın-
da artarak 1 trilyon 647 milyar 965 
milyon TL oldu.
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SOSYAL MEDYA 
YASASI ÇIKTI
Basın Kanunu ile Bazı Kanunlarda ve Kanun Hükmünde Kararnamelerde Değişiklik Yapılmasına 
Dair Kanun Teklifi görüşmeleri düzenlendi ve görüşmelerin sonunda teklif kabul edildi. 
Yasalaşan maddelere göre; internet haber siteleri süreli yayın kapsamına alınacak. Basın kartı 
başvurusu İletişim Başkanlığına yapılacak, resmi nitelikte kimlik belgesi olarak kabul edilecek.
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Basın kartı talep edenlerde, 18 yaşını 
bitirmesi, en az lise veya dengi bir 
eğitim kurumundan mezun olması, 
kısıtlı veya kamu hizmetlerinden ya-
saklı olmaması şartı aranacak.

Halk arasında endişe, korku veya 
panik amacıyla ülkenin iç ve dış gü-

venliği, kamu düzeni ve genel sağlığı 
ile ilgili gerçeğe aykırı bir bilgiyi, kamu 
barışını bozmaya elverişli şekilde 
alenen yayan kimse, 1 yıldan 3 yıla 
kadar hapis cezasıyla cezalandırı-
lacak. Resmi ilanlar, şartları Basın 
İlan Kurumu Genel Kurulunca belir-
lenecek internet haber sitelerinde de 
yayımlanacak.

Basın kartı talep eden medya men-
suplarının ve enformasyon görevli-
lerinin ilgili Kanun kapsamına dâhil 
edilmesi öngörülüyor. İnternet haber 
sitelerinde çalışanlar basın mensubu 
sayılacak. Çocukların, internette veya 
sosyal medyada yasa dışı, ahlaki 
değerlere aykırı ve zararlı olabilecek 
içeriklere maruz kalmasının önüne 
geçilebilecek.

Çocukların, gençlerin ve ailenin, in-
ternetin yasa dışı içerikleri hakkında 
bilinçlendirilmesi ve güvenli kullanımı 
konusunda bilgilendirilmesi için Eri-
şim Sağlayıcıları Birliği’ne ilave görev-
ler verilecek.
Tüm haber siteleri, yayınladıkları içe-
rikleri saklamak zorunda olacak.

Yasa, hukuka aykırı içeriklerin yok 
edilmesinin veya keyfi olarak ortadan 
kaldırılmasının önüne geçmeyi amaç-

lıyor. Bir içerik için verilen kaldırma 
kararı, tüm site ve platformlarını kap-
sayacak. Her site için ayrı ayrı karar 
çıkartılmasına gerek kalmayacak.

Haber sitelerini desteklemek amacıy-
la belli kurallar çerçevesinde resmî 
ilan ve reklamlar, haber sitelerinde 
yayınlanabilecek. Bir haber sitesi 
künyesiz bir şekilde faaliyet göste-
remeyecek. Bir gazete için geçerli 
kurallar, haber üreten internet siteleri 
için de geçerli olacak.

Sosyal medya platformlarına BTK’nın 
(Bilgi Teknolojileri ve İletişim Kurumu) 
denetlemesi koşulu getiriliyor.
Sosyal ağlara Türkiye ofisi açma 
ve Türkiye temsilcisi bulundurma 
zorunluluğu getirilecek. Temsilcinin 
gerçek kişi olması halinde bu kişinin 
Türkiye’de ikamet etmesi ve Türk 
vatandaşı olması gerekecek.
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İŞ GÜVENLİĞİ 
KÜLTÜRÜ

TESK MAKALE
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Çalışanlar ve Sendikaların;
İşyerinde belirlenmiş olan kurallara 
uymak, kişisel koruyucu ekipmanları 
eksiksiz ve doğru kullanmak, risk 
analizi süreçlerine katılmak, üretim 
süreçleri ve iş kolu ile ilgili gerekli bil-
giye sahip olmak gibi görevleri vardır.

Üniversitelerin iş güvenliği kültürünü 
oluşturmada görevleri ise;
Oluşturulan sosyal politikalara bi-
limsel katkılar sunmak, İSG ile ilgili 
araştırmalar yapmak, bilimsel ana-
lizler yapmak, İSG ile ilgili akademik 
ortamları oluşturmak şeklindedir.

Son olarak meslek örgütlerine düşen 
görevler ise;
Sosyal politikalara katkı sunmak, İSG 
alanınca çalışacak personel istihda-
mının sağlanması, İş kazaları bilimsel 
analizlerine katkı sunmaktır. 

kayıt dışı çalışmaların önlenmesi, 
kayıt sisteminin tutulması, gelir ada-
letsizliğinin ortadan kaldırılması gibi 
görevleri vardır. 

İşverenin;
Çalışanların eğitimleri, önceliği sağlıklı 
ve güvenli çalışmaya vermek, risk 
değerlendirmesi ve risk yönetimi yak-
laşımının benimsenmesi, İş güvenliği 
birimlerini desteklemek gibi görevleri 
vardır.

İş güvenliği kültürü sağlık ve güvenli 
çalışmanın öncelikli olduğu bir yaşam 
tarzıdır. Çocukluktan başlayarak bu 
kültür ile yetişen bireylerin çalışma 
hayatına girdiklerinde kazalar ve 
meslek hastalıkları ile karşılaşma 
oranları oldukça düşük olacaktır. İş 
güvenliği kültürünün temeli bilgiye 
dayanmaktadır. İş güvenliğini bilmek 
ve içselleştirerek yaşamak iş güven-
liği kültürünün oluşmasındaki temel 
basamaktır. Bu nedenle iş güvenliği 
eğitimleri çocukluk çağlarından baş-
layarak verilmelidir.

İş güvenliği kültürünün oluşturulması 
ve geliştirilmesi;
*İş kazaları ve meslek hastalıklarının 
azaltılmasına,
*Çalışanların daha huzurlu ve güvenli 
bir ortamda çalışmasına,
*Üretim kalitesinin arttırılmasına 
* Çalışma yaşantısındaki memnuniye-
tin artmasına neden olacaktır. 

İş güvenliği kültürünü oluşturmak yal-
nızca işveren veya çalışanların görevi 
değildir. Devlet, işveren veya işveren 
vekili, çalışanlar, sendikalar, meslek 
örgütleri,  üniversiteler ve eğitim ku-
rumları iş güvenliği kültürünün oluş-
turulmasında görev ve sorumluluk 
sahibidir. 

İş güvenliği kültürünün oluşturulma-
sında devletin;
İş kazaları ve meslek hastalıkların 
yönelik bilimsel analizlerin yapılması, 
kanun ve yasalar çıkarılması, çocuk 
işçiliğin önlenmesi, asgari ücret belir-
lemeleri, iş hayatında cinsel ayrımcılı-
ğın kaldırılmasına yönelik çalışmalar, 

T
ürkiye’de ve tüm Dünya’da her gün yüzlerce iş kazası gerçekleşmektedir. Çıkarılan 
yasalar ile uygulanan yaptırımlar, alınan önlemler, eğitimler iş kazalarını önemli 
ölçüde azaltsa da kazaları tamamen ortadan kaldıramamaktadır. İş kazası ve 
meslek hastalıklarının tamamen önlenebilmesi için topyekûn bir mücadele içerisine 

girilmelidir. İş kazalarının ve meslek hastalıklarının tamamen önlenebilmesi ancak ve ancak 
toplumca benimsenecek bir iş güvenliği kültürü yaratılması ile mümkündür. 
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ESNAF VE SANATKARLARIN 
UYMALARI GEREKEN 

REKABET 
KURALLARI
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Esnaf ve Sanatkarların Rekabet Kanunu Açısından 
Sorumlulukları Piyasa ekonomisinin temel dayanağı 
olan rekabetin korunması ve geliştirilmesi, 4054 sayılı 
Rekabetin Korunması Hakkında Kanun’un (4054 sayılı 
Kanun) temel amacını oluşturmaktadır. 4054 sayılı 
Kanun 1997 yılından beri Rekabet Kurumu tarafından 
uygulanmaktadır.

R
ekabet Kurumu’nun 
kuruluşundan bu yana 
yaptığı uygulamalara 
bakıldığında, Türkiye 
Esnaf ve Sanatkarları 

Konfederasyonu (TESK) bünyesin-
de yer alan ya da bu bünyede yer 
almamakla birlikte küçük esnaf ya 
da tacir olarak değerlendirilebilecek 
kimi fırıncı, sarraf, sürücü kursu gibi 
teşebbüsler ile onların bağlı oldukları 
oda/dernek, birlik, federasyon gibi 
teşebbüs birliklerinin rekabeti kısıtla-
yıcı, bozucu ve engelleyici eylem ve 
işlemleri, 4054 Sayılı Kanun çerçeve-
sinde inceleme, araştırma ve soruş-
turmaya konu olmuştur. 

Bilindiği gibi, 4054 Sayılı Kanun’un 
4. maddesi, “Rekabeti engelleyici, 
bozucu ve kısıtlayıcı olan teşebbüsler 
arası anlaşmalar, uyumlu eylemler ve 
teşebbüs birliklerinin bu tür karar ve 
eylemleri hukuka aykırı ve yasaktır” 
hükmüyle rekabeti bozucu, engel-
leyici, kısıtlayıcı anlaşmalar, uyumlu 
eylemler ve teşebbüs birliği kararlarını 
yasaklamaktadır.

Diğer bir deyişle, birbirleri ile rekabet 
eden esnafın birlikte fiyat belirlemele-
ri, pazarları ve/veya müşterileri pay-
laşmaları, rakip esnafı pazarın dışına 
çıkarmak için ortaklaşa eylemlerde 
bulunması yasaktır. Aynı şekilde es-
nafın üye olduğu oda, dernek, birlik 
vb. teşebbüs birliklerinin yasalardan 
kaynaklanan azami fiyat tarifesi 
belirleme yetkileri dışında veya bu 

yetkilerini aşarak üyelerine belirli bir 
fiyatı dikte etmeleri, üyeleri arasında 
pazar ve müşteri paylaştırmaları, 
pazara girişi engelleyici nitelikte karar 
ve uygulamalar içinde bulunmaları 
yasaklanmaktadır. 

TESK bünyesinde yer alan esnaf 
açısından konu değerlendirildiğinde:
— İşletmelerin bir araya gelmek su-
retiyle ürün satış fiyatını belirlemesi, 
— Bağlı olunan oda, dernek, birlik 
veya federasyonların hazırladığı veya 
onayladığı azami satış fiyatını gös-
teren tarifelerin yine aynı teşebbüs 
birlikleri tarafından sabit ya da asgari 
satış fiyatına dönüştürülmesi, 
— Belirlenen fiyatlara üyelerin uy-
maları konusunda karar alınması, 
üyelerin bu fiyatlara uymaları için 
zorlanması veya üyelere, bu fiyatlara 
uymadıkları gerekçesiyle yaptırım 
uygulanması,
— Bölge ve müşteri paylaşımı yapı-
larak, satış noktalarının belirli firmalar 
arasında paylaşılması, bu sebeple 
esnaf veya tacirlerin istedikleri yerden 
ürün temin edememeleri,
— Birlikte belirlenen fiyatlara veya 
bölge paylaşımına uyulup uyulmadı-
ğının denetlenmesi için bazı kişilerin 
görevlendirilmesi,
— İşletmelerin, aralarında anlaşmak 
suretiyle indirim oranlarını ve mal ver-
dikleri esnafınkâr marjını sabitlemesi,
— İşletmelerin, mal verdikleri satı-
cıların, tarifelerle belirlenen fiyatların 
altında satış yapmalarına engel ol-
maları,
— Bütün bu konularda varılan anlaş-
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maların uygulanması için havuz oluş-
turulması, senet imzalanması, yazılı 
veya sözlü taahhütte bulunulması,
— “Oda kararı” veya “birlik kararı” 
denilerek ortak menfaat adı altında 
rekabete aykırı uygulamalara devam 
edilmesi ve benzeri rekabet sorunla-
rının ortaya çıktığı görülmektedir. 

4054 sayılı Kanun’un 4. maddesi 
ile yukarıda yer verilen uygulamalar 
yasaklanmış olup idari para cezası 
yaptırımına tabi kılınmıştır. 4054 sa-
yılı Kanun’un 16. maddesine göre, 
ihlalde bulunan teşebbüslere, te-
şebbüs birliklerine veya birlik üyesi 
teşebbüslere bir önceki yıl cirolarının 
%10’una kadar ve ihlalde belirleyici 
rolü olan teşebbüs veya teşebbüs 
birliği yönetici ve çalışanlarına ise bu 
cezanın %5’ine kadar idari para ce-
zası uygulanabilir. Örneğin, bugüne 
kadar aralarında anlaşarak ekmeğin 
fiyatını belirledikleri, bölge ve müşteri 
paylaştıkları ve rakip firmayı piyasa 
dışına çıkarmaya çalıştıkları gerekçesi 
ile ekmek üreten firmalara açılan dört 
soruşturmada, toplamda yaklaşık 
1.300.000 TL idari para cezası uygu-

lanmıştır. İhlalde bulunan işletmelerin 
ticari unvanlarının Kurul kararlarında 
açıkça yer alması ve kamuoyuna ilan 
edilmesi, verilen maddi para cezası 
haricinde itibar kaybı anlamına da 
gelmektedir. 

Esnaf ve Sanatkarları 
Mağdur Eden Rekabet 
İhlalleri 
Kanuna aykırı uygulamalar esnaf ve 
sanatkârlara mal veya hizmet satan 
teşebbüsler tarafından yapıldığında, 
alıcı konumundaki esnaf bu kez reka-
bet ihlallerinin mağduru olmaktadır. 
Bir başka ifadeyle, genelde tüm es-
naf ve sanatkarlar, özelde TESK üye-
leri, kendilerine mal ve hizmet tedarik 
eden teşebbüslerin ve/veya bunların 
bağlı oldukları teşebbüs birliklerinin 
4054 sayılı Kanun kapsamında ihlal 
olarak değerlendirilebilecek eylem, 
işlem ve uygulamalarından olumsuz 
yönde etkilenebilirler. 
Bu bağlamda sadece yukarıda yer 
verilen 4054 sayılı Kanun’un 4. mad-
desi kapsamında yer alan uygula-
malar değil aynı zamanda adı geçen 

Kanun’un “hakim durumun kötüye 
kullanılmasını” düzenleyen 6. madde-
si çerçevesindeki eylemlere de işaret 
etmek gerekir. 

Belli bir piyasa ya da bölgedeki sağ-
layıcılar (üretici, dağıtıcı veya toptan-
cılar):
- Aşırı fiyat uygulayarak tüketiciyi 
sömürme,
- Yıkıcı fiyat yoluyla rakiplerin pazara 
girmesini engelleme,
- Fiyat listelerinin sabit fiyat uygula-
masına dönüştürülmesi,
- Mal vermeyi reddetme, 
- Ürünleri birbirine bağlayarak satma 
ve alıcıyı satın almaya zorlama,
- Sadece kendisinden mal tedarik 
etmeye zorlama,
- Eşit durumdaki alıcılar arasında 
ayrımcılık yapma,
- Birlikte hareket ederek bazı işlet-
meleri piyasa dışına çıkarma… gibi 
davranışlar içine girebilirler.

TESK üyelerinin gerek 4054 sayılı 
Kanun’un 4. maddesi ve gerekse 
aynı Kanun’un 6. maddesi kapsa-
mında olduğunu düşündükleri ve 
muhatap oldukları eylem ve uygula-
maları doğrudan veya bağlı oldukları 
Oda vasıtasıyla Rekabet Kurumu’na 
iletmeleri, bu türden ihlallerle mü-
cadele etme bakımından önem arz 
etmektedir. 

Sonuç olarak, ülkemiz mal ve hizmet 
piyasalarında rekabetin tesisi, korun-
ması ve geliştirilmesi tüm ilgili kesim-
ler açısından son derece önemlidir. 
Rekabetçi düzen herkesin yararına-
dır. Rekabetçi düzenin işlerlik ka-
zanmadığı piyasalarda sadece nihai 
tüketiciler değil teşebbüsler de zarar 
görmektedir. Haksız kazanç doğu-
ran ve adalet duygusuna ters düşen 
fırsatçı eğilim ve davranışların sür-
dürülebilirliği yoktur. Dolayısıyla, âdil 
bir piyasa düzeninin oluşturulması ve 
geliştirilmesi görevinin, yalnız Reka-
bet Kurumuna değil, diğer kamu oto-
riteleri dahil, bütün vatandaşlarımıza 
ve teşebbüslerimize düşen ortak bir 
görev olduğu belirtilmelidir. 
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KORONAVİRÜSE YAKALANMAYANLARIN 
SIRRINI OXFORD ÜNİVERSİTESİ AÇIKLADI

İngiltere’nin önde gelen eğitim ku-
rumlarından Oxford Üniversitesi’nde 
yapılan araştırma, 2019 yılında ha-
yatımıza giren koronavirüs hakkında 
yeni ufuklara yelken açıyor. İngiliz 
araştırmacılar belirli bir mutasyona 
sahip kişilerin aşı olduktan sonra 
daha büyük bir antikor tepkisi ürettiği 
sonucuna ulaştı. İngiliz araştırmacılar 
belirli bir mutasyona sahip kişilerin 
aşı olduktan sonra daha büyük bir 
antikor tepkisi ürettiği sonucuna 
ulaştı.

Daily Mail’in araştırma sonuçlarından 
derlediği haberine göre, yaklaşık her 
10 kişiden 3’ünde HLA-DQB1*06 
olarak bilinen gen bulunmakta ve söz 
konusu gen Covid aşılarından sonra 
insanlara daha fazla antikor üretimine 
neden olmakta.
Başka bir deyişle bu gene sahip olan 
kişiler aşı olduktan sonra daha yoğun 
bir korumaya sahip olduklarından 
dolayı virüsü kapma olasılıkları bir 

hayli düşüyor.

‘İnsanların aşıdan sonra Kovid tes-
tinin ne kadar hızlı pozitif çıktığı ko-
nusunda geniş bir çeşitlilik gördük’ 
diyen baş araştırmacı Dr Alexander 
Mentzer elde ettikleri sonuçların ge-
netik kodumuzun bunun zaman için-
de olma olasılığını etkileyebileceğini 
gösterdiğinin altını çizdi.

1600 KİŞİ İNCELENDİ
Araştırma kapsamında bilim insanları 
ilk doz olarak Pfizer-BioNTech veya 
Oxford-AstraZeneca aşısı olan 1600 
yetişkinin kan örneklerini mercek 
altına aldı.

Ekip söz konusu gene sahip olanların 
kanında daha fazla antikor olduğu 
sonucuna ulaştı. Ekip söz konusu 
gene sahip olanların kanında daha 
fazla antikor olduğu sonucuna ulaştı.

Kısa sürede Bilim dünyasının bir 
numaralı gündemi haline gelen araş-

tırmanın bulguları Nature Medicine 
dergisinde yayınlandı.

AŞININ FAYDASI 
KANITLANDI
Öte yandan salgın konusunda ülke-
nin en yetkili kurumu olarak gösteri-
len ABD Hastalık Kontrol ve Önleme 
Merkezleri’nin (CDC) yayınladığı veri-
ler ise aşı tartışmalarına son noktayı 
koymuştu.

CDC yayınladığı son raporu ile aşının 
net faydasını bir kez daha gözler 
önüne serdi.

CDC aşılanmamış kişilerin korona-
virüsten ölme olasılığının 9 kat daha 
fazla olduğunu açıkladı.CDC aşılan-
mamış kişilerin koronavirüsten ölme 
olasılığının 9 kat daha fazla olduğunu 
açıkladı.

Bu araştırma ile aşı karşıtlarının aşı-
ların ölümleri engellemede bir etkisi 
olmadığı iddiası çürütülmüş oldu.

2 yılı aşkın süredir koronavirüs ile mücadele eden dünya İngiltere’den gelen haberi 
konuşuyor. Oxford Üniversitesi’nde görev alan bilim insanları ‘Neden bazı kişiler koronavirüse 
yakalanmıyor?’ sorusuna yanıt verebilecek araştırmanın sonuçlarını açıkladı.
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TESK SAĞLIK

“SAĞLIK SİSTEMİNİ 
YAŞLANAN NÜFUSA 
HAZIRLAYALIM”
Akademik Geriatri Derneği temsilcileri Türkiye’de giderek artan yaşlı 
nüfusla ilgili alınması gereken önlem hakkında meclis komisyonunda 
sunum yaptı. Buna göre Türkiye’de 200 geriatrist var. Uzmanlar, eğitim ve 
araştırma hastaneleri bünyesinde merkezler kurulmasını istiyor.
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TBMM Yaşlıların Sorunlarını Araş-
tırma Komisyonu, Ak Parti İstanbul 
Milletvekili Erol Kaya başkanlığında 
toplandı. TBMM Yaşlıların Sorunlarını 
Araştırma Komisyonu Başkanı Kaya, 
ailenin toplumun temeli olduğuna 
işaret ederek, Türk kültüründe yaş-
lıların ailedeki önemli rolüne dikkati 
çekti. Akademik Geriatri Derneği 
kurucularından Prof. Dr. Meltem 
Halil ise geriatristlerin doğru istihdam 
edilmediğini söyledi. Ayrıca geriatri ile 
ilgili hazırlanan projenin Sağlık Bakanı 
Fahrettin Koca’ya sunulacağı kayde-
dildi. Modern dünyada bazı ailelerin, 
büyüklerin bakımını üçüncü kişilere 
veya bakımevlerine bıraktığını belirten 
Kaya, bu durumun ailenin temelinde-
ki en önemli değerin eksik kalmasına 
yol açtığını vurguladı. Kaya, “Günü-
müzde boşanmaların artması, aile 
bütünlüğünün korunamamasının en 
önemli nedenlerinden birisi de aile 
büyüklerinin, aile üzerindeki etkisinin 
azalması ya da hiç olmamasıdır.” 
diye konuştu.

YAŞLI NÜFUS EGE 
VE MARMARA’DA 
YOĞUNLAŞIYOR
Akademik Geriatri Derneği kurucula-
rından Prof. Dr. Meltem Halil, komis-
yona yaptığı sunumda, Türkiye’de 
yaşlı nüfus oranının giderek artmaya 
başladığını dile getirerek, “Şu anda 
yüzde 10’lara varmış 65 yaş üstü 
nüfusumuz var. Bunun önümüzdeki 
yıllarda yüzde 25-30’lara kadar çı-
kacağını biliyoruz. 85 yaş üstü nüfu-
sumuz 500 binlerde, 90 yaş üstü ise 
yaklaşık 200 bin kişi. Bu artış hem 
kadın hem erkek cinsiyette gözleni-
yor. 65 yaş üstü nüfusun dramatik 
artışını görebiliyoruz. Özellikle Ege, 
Marmara ve kuzey bölgelerde yaşlı 
nüfusumuz oldukça yoğunlaşmaya 
başladı.” ifadelerini kullandı.

‘YAŞLI DOSTU 
HASTANE YOK’
Geriatrinin 65 yaş üstü kişilerin sağ-

lık sorunlarıyla ilgilenen bilim olarak 
tanımlandığını dile getiren Halil, 
Türkiye’de 200 civarında geriatrist 
bulunduğunu, bunların doğru is-
tihdam edilmediğini söyledi. Halil, 
hastanede kalan yaşlıların özel bakım 
planlarında eksiklikler görüldüğünü, 
geriatrik sendromlara yönelik farkın-
dalığın az olduğunu ve ülkede yaşlı 
dostu hastanelerin bulunmadığını an-
lattı. Halil, huzurevi ve bakımevinde 
kalan yaşlıların karşı karşıya kaldıkları 
sorunları sıraladı.

PROJE KOCA’YA 
SUNULACAK
Akademik Geriatri Derneği üyesi Dr. 
Özgür Kara ise yaşlıların tedavilerinin 

sağlanması için eğitim ve araştırma 
hastaneleri bünyesinde merkezler 
kurulmasına yönelik bir proje hazır-
ladıklarını, bu projeyi gelecek hafta 
Sağlık Bakanı Fahrettin Koca’ya 
sunacaklarını kaydetti. Koca’nın 
onay vermesi halinde bu merkez-
lerin gelecek yıl başından itibaren 
pilot uygulama olmadan doğrudan 
hizmete gireceğini dile getiren Kara, 
bu merkezlerde geriatri uzmanının 
yanı sıra psikolog, diyetisyen, fizyo-
terapist ve hemşirelerin bulunacağı-
nı söyledi.

Öte yandan Tarım ve Orman Ba-
kanlığı ile Afet ve Acil Durum Yöne-
timi Başkanlığı yetkilileri de komis-
yona sunum yaptı.
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Rus çifte kaybolan çantaları teslim edildi: 
‘TÜRK İNSANINA SEVGİMİZ 
VE GÜVENİMİZ ARTTI’
Antalya’nın Manavgat ilçesinde Rus turist çiftin bir fırının 
önünde unuttuğu, içinde 5 bin euro, 5 kredi kartı, ziynet 
eşyası, kimlik ve pasaportların bulunduğu çanta, esnaf 
tarafından bulunup jandarmaya teslim edildi.

A
lanya-Manavgat 
D-400 Karayolu 
üzerinde Karacalar 
Mahallesi’nde fırın 
işleten Mehmet 
Tahir, 29 Temmuz 

günü işletmesinin önünde yabancı 
uyruklu şahsa ait olduğunu değer-
lendirdiği bir çanta buldu. Özdemir, 
çantayı açıp baktığında deste halinde 
euro, pasaport, kredi kartı, kimlikler, 

değişik yabancı paralar görünce 
Manavgat İlçe Jandarma Komutanlığı 
Merkez Karakolunu aradı. Çantanın 
bulunduğu yere gelen jandarma 
ekipleri çantayı teslim alarak, sahibi-
ne ulaşmak için çalışma başlattı.

Yapılan araştırmalar sonucunda çan-
tanın sahibinin Kemer Çamyuva’da 
ikamet eden Rus eski milli voley-
bolcu ve voleybol hakemi Vladımır 
Chernıkov ve eşi Mishina Zarissa’ya 

ait olduğu belirlendi. Çift, Manavgat 

İlçe Jandarma Komutanlığı Merkez 

Jandarma Karakoluna davet edildi. 

Karakola gelen Vladımır Chernıkov 

ve eşi Mishina Zarissa’ya tercüman 

eşliğinde içinde 100 adet 50 euro, 

430 ruble, 32 Gürcü Larisi, 2 adet 

pasaport,1 adet Türkiye’de ikamet 

izin belgesi, 1 adet yabancı sürücü 

belgesi, 1 adet yabancı kimlik, 4 adet 

yabancı bankalara ait banka ve kredi 

kartı ile 1 adet altın zincir bulunan 

çanta teslim edildi. Evrak ve parasına 

kavuşan çift büyük mutluluk yaşadı.

“Evraklar gelse diye 
düşündük”
Çantayı Konya dönüşünde fırına 

uğradıkları sırada kaybettiklerini belir-

ten Vladımır Chernıkov ve eşi Mishina 

Zarissa, “Çantada paranın yanında 

çok sayıda önemli evrak bulunuyor-

du. Bu evrakları çıkartmak bizim için 

çok zordu. Tam ümidimizi yitirdiğimiz 

anda çantanın bulunduğu haberini 

aldık. Buraya gelirken, parayı alsınlar 

ama evraklarımız gelsin yeter diyerek 

geldik. Ama aklımızın ucundan bile 

geçmeyecek bir olayla karşılaştık. Ne 

paramızda ne de evraklarımızda en 

küçük bir eksiklik yoktu. Çok mutlu 

olduk. Türk insanına olan güven ve 

sevgimiz iyice arttı. Türk jandarma-

sına ne kadar teşekkür etsek azdır” 

diye konuştu.

Çantayı bulan esnafa 
ödül
Vladımır Chernıkov ve eşi Mishina 

Zarissa çifti, parayı bulan kişiyle 

görüşmek istediklerini söyleyince 

jandarma ekipleri Mehmet Tahir 

Özdemir’i karakola davet etti. Rus 

çift, Özdemir’e teşekkür ederken, 

kendisine bir zarf taktim etti.

TESK NELER OLDU?
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BİLİM- TEKNİK

ELON MUSK, İNSANSI ROBOTU 
OPTİMUS’U DÜNYAYA TANITTI

Teknoloji dünyasına getirdiği yeniliklerle adından söz ettiren 
elektrikli otomobil devi Tesla, bu kez de insansı robotu ile 
şaşırttı. Şirket tarafından geliştirilen robot, gerçekleşen Tesla 
AI Day’de tüm dünyaya sunuldu. Optimus adı verilen prototip, 
insansı hareketleri ile şaşkınlık uyandırdı, etkinlik sırasında 
sahnede kalabalığa el sallayarak yavaş yavaş dans etti. 

Tesla’nın insansı robotu gerçekleşen Tesla AI Day’de 
görücüye çıktı. Şirkete göre; şimdilik sadece kaba bir prototip 
olsa da robotun hareketleri görenleri hayrete düşürmeye 
yetti.

İNSANSI ROBOTUN ADI: 
OPTİMUS
Teknolojik gelişmeler son hızıyla 
ilerlemeye devam ederken pek çok 
insan yaşanan gelişmelere ayak 
uydurmakta güçlük çekiyor. Robot 
teknolojisi ve yapay zeka alanlarında 
başı çeken Tesla ise insansı robotu 
ile şaşırttı. Dünya çapında ürettiği 
elektrikli araçlarla dikkat çeken Tesla, 
bir süredir üzerinde çalıştığı robotu 
“Tesla AI Day” adını verdiği etkinlikte 
tanıttı. Robotun adının Optimus oldu-
ğu öğrenildi.

Elon Musk, insansı robotu Optimus’u 
dünyaya tanıttı

EL SALLAYIP DANS ETTİĞİ 
ANLAR MERAKLA İZLENDİ
Optimus sahneye çıkarak seyircileri 
selamladı. Daha sonra ise dans et-
meye başladı. Bu gösterinin ardından 
Tesla CEO’su Elon Musk izleyenlere 
dönerek”Robot aslında size gösterdi-
ğimizden çok daha fazlasını yapabilir” 

dedi. Musk’ın bu açıklamasının ardın-
dan insansı robotun bir kutuyu kaldı-
rırken ve bir bitkiyi sularken gösteren 
video izletildi.

Elon Musk, insansı robotu Optimus’u 
dünyaya tanıttı

Musk, konu hakkında yaptığı açıkla-

mada robotu mümkün olan en kısa 
sürede yüksek hacimli ve düşük ma-
liyetli yapmayı planladığını ifade etti. 
Ayrıca “Optimus çok yetenekli bir 
robot olacak şekilde tasarlandı, an-
cak bir arabadan da çok daha ucuza 
mal olması bekleniyor” dedi.
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TESK BİLİM - TEKNİK

MAVİ VATAN’A HASSAS KULAK
Türkiye’nin denizlerdeki egemenliğinin sembolü olan Mavi Vatan’a yeni bir su altı koruması 
geliyor. Hedef, açık denizlerde Türk donanmasını düşman tehditlerine karşı uyaracak yeni 
milli sonarı, TF-2000’in ilk gemisine entegre etmek. Düşük frekansları algılayacak sonar, açık 
denizlerde görev yapacak olan Türkiye’nin ilk hava savunma muhribinde kullanılacak.

su altı akustik laboratuvarı. Burada 
özellikle Milli Savunma Bakanlığımız 
ve Deniz Kuvvetlerimizin ihtiyacı olan 
ürünleri hem geliştiriyoruz hem de 
üretiyoruz. Türkiye’nin Milli Gemi Pro-
jesinde (MİLGEM) su altı sonarlarını 
TÜBİTAK MAM olarak biz geliştirdik, 
gemilerimize taktık. Şimdi yeni bir 
boyuta geçiyoruz. Yine Milli Savunma 
Bakanlığımız ile birlikte düşük fre-
kansta çalışan çok daha güçlü çok 
daha kabiliyetli bir sonarı geliştirmeye 

S
anayi ve Teknoloji Bakanı 
Mustafa Varank, TÜBİ-
TAK MAM Sualtı Akustik 
Laboratuvarı’nda Bü-

tünleşik Sonar Sistemi Geliştirme 
Projesi’ni inceledi. Düşük frekansta 
çalışan, çok daha güçlü, çok daha 
kabiliyetli bir sonar geliştirmeye baş-
ladıklarını açıklayan Bakan Varank, 
“Bu yeni milli sonar, Türkiye’nin MİL-
GEM gemisi için geliştirilen ilk milli 
sonar projesinde olduğu gibi yeni 
inşa edilecek olan TF-2000 Hava 
Savunma Harbi Muhribi’nde kullanı-
lacak.” dedi.
 
REKABET GÜCÜ ARTACAK
TÜBİTAK MAM, yeni sonar projesi 
için çalışmalara başladı. Yeni so-
nar, açık denizdeki düşük frekanslı 
ses dalgalarını, uzak mesafelerden 
tespit edecek. Olası tehditlere karşı 
Türkiye’nin açık denizlerdeki gücüne 
güç katacak. Millî Savunma Bakanlığı 
ile yürütülen proje, askeri gemilere 
entegre edilebilecek. Prototip üre-

timleri başlayan projeyle Türkiye, bu 
teknolojiye sahip az sayıda ülkeden 
biri olacak. Bütünleşik sonar sistemi, 
milli güvenliğe olduğu kadar eko-
nomiye de ciddi katkı sağlayacak. 
Sistemin dost ve müttefik ülkelere 
ihracatı Türkiye’ye büyük bir rekabet 
üstünlüğü getirecek.
 
İNCELEMELERDE BULUNDU
Bakan Varank, sonarın geliştirildiği 
Kocaeli Gebze’deki TÜBİTAK MAM’ı 
ziyaret etti. Ziyarette Bakan Varank’a 
TÜBİTAK Başkanı Hasan Mandal 
eşlik etti. TÜBİTAK MAM bünyesin-
de faaliyet gösteren Sualtı Akustik 
Laboratuvarı’nda incelemelerde 
bulunan Varank, Bütünleşik Sonar 
Sistemi Geliştirme Projesi hakkında 
yetkililerden bilgi aldı. Daha sonra bir 
açıklama yapan Bakan Varank şun-
ları söyledi:
 
YENİ BİR BOYUTA GEÇİYO-
RUZ: Burası Türkiye’ye kazandırılmış 
ve en yüksek kabiliyetlere sahip ilk 
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başladık. Bu sonar da Türkiye’nin ilk 
hava savunma gemisinde kullanıla-
cak ve Türkiye’ye çok ciddi kabiliyet-
ler kazandıracak.
 
YAZILIM TARAFI 
BİLGEM’DE: Projeyi bu senenin 
başında başlattık. Çok ciddi bir yol 
aldığımızı söyleyebiliriz. Bize verilen 
süre 3 sene. Biz inşallah arkadaş-
larımız da söz verdiler 2 senede 
bu sonarı tamamlamış olacağız ve 
böylece Türkiye’ye savunma sanayi 
anlamında çok daha ciddi katkılar 
sağlamış olacağız. Bu projenin bizi 
sevindiren başka bir boyutu da var. 
Burada TÜBİTAK BİLGEM ile de 
birlikte çalışıyoruz. Onlar da bu işin 
yazılım tarafını bir araya getiriyorlar.
 
CİDDİ KABİLİYETLER KAZAN-
DIK: Bu proje birçok ilki başlatacak 
bir proje. Burada hem donanım tarafı 
hem de yazılım tarafıyla çok ciddi 
kabiliyetler kazanmış olacağız. Daha 
önce ürettiğimiz sonarlarda birtakım 
ürünleri yurt dışından tedarik etmek 
mecburiyetinde kalıyorduk. Tasarım-
larını biz yapmış olsak bile bunları 
ürettirip ithal etmek mecburiyetinde 
kalıyorduk. Bu projenin bir başka 
özelliği de işte burada kullanılan baş-
ta seramik malzemeler olmak üzere 
bu ürünlerin tamamının kendimiz 
tarafından geliştirilmesi ve üretimleri-
nin de burada yapılması. Daha sonra 
bunların yazılım tarafındaki entegras-
yonunun da BİLGEM ile yapılması.
 
AR-GE’NİN HAMİSİ: TÜBİTAK, 
Türkiye’de araştırma ve geliştirmenin 
hamisi bir kurumumuz. Her alanda, 
sivil teknolojiler, askeri teknolojiler, 
sağlık teknolojileri, her alanda biz 
Türkiye’deki hem Ar-Ge faaliyetlerini 
destekliyoruz aynı zamanda ken-
di enstitülerimizle, kurumlarımızla, 
araştırmacılarımızla bu alanlarda 
aktif projeler gerçekleştiriyoruz. 
TÜBİTAK’ın savunma sanayinde, su 
altında, akustikte bu kabiliyeti kazan-
mış olması, dost ve müttefik ülkeler 

için tedarikçi konumuna gelmesi, 
ülkemizin geldiği noktayı göstermesi 
anlamında çok önemli.
 
DOST VE MÜTTEFİKLERLE PAY-
LAŞACAĞIZ: Biz sadece insansız 
hava araçlarında değil birçok ürünü-
müzle dünyada en çok aranan talep 
edilen ülkelerden bir tanesiyiz. Bize 
yurt dışından gelen her heyet, mutla-
ka savunma sanayi alanında çalışan 
firmalarımızı, enstitülerimizi gezmek 
istiyorlar. TÜBİTAK MAM ve BİLGEM 
çok ciddi bir kabiliyet elde etti. Bunu 
hem ülkemize faydalı olacak şekilde 
kullanacağız hem de dost ve müttefik 
ülkelerle bu teknolojilerimizi paylaşa-
cağız.
 
SİVİL KULLANIMI DA  
BULUNUYOR
TÜBİTAK Başkanı Hasan Mandal, 
savunma sanayisinin rekabet üstün-
lüğü anlamında çok kritik olduğunu 
ancak sonar sisteminin sivil kullanımı-
nın da mümkün olduğunu vurgulaya-
rak “Özellikle Türkiye gibi bir ülkede 
boğazların güvenliği, kıyı şeritlerinin 
güvenliği açısından bakıldığı zaman 
ulusal güvenliğin ötesinde ülkemizin 
kara sularındaki sivil güvenlik anla-
mında da önemli olacağını düşünü-
yoruz.” dedi.
 
SONAR DONANIMLARI 
MAM’DAN YAZILIMLAR DA 
BİLGEM’DEN
MİLGEM projesinde tasarımlarını 
yaptıkları seramik malzemeleri üret-
mek için yurt dışına gönderdiklerini 
kaydeden TÜBİTAK Başkanı Mandal, 
şimdi ise seramik malzemenin tasarı-
mını ve üretimini kendilerinin yaptığını 
söyledi. Mandal, projenin yazılım ve 
ara yüzlerinin de TÜBİTAK BİLGEM 
tarafından gerçekleştirildiğini sözleri-
ne ekledi.
 
ALANINDA İLK VE TEK
Sualtı Akustik Laboratuvarı Kıdemli 
Başuzmanı ve Proje Yöneticisi Dr. 
Alper Biber, denizaltılara yönelik 

Türkiye’nin ilk sualtı akustik uygula-
masını MİLGEM’de gerçekleştirdik-
lerini belirterek bu proje kapsamında 
test altyapısı olarak laboratuvarın 
kurulduğunu anlattı. Laboratuvardaki 
havuzda 1-500 kHz frekans aralığın-
da tüm elektro akustik dönüştürücü-
lerin testlerini, karakterizasyonlarını 
yapabildiklerini kaydeden Biber, ha-
vuzun Türkiye’de alanında ilk ve tek 
olduğunu söyledi.
 
İKİ FARKLI SONAR GELİŞTİRİ-
LECEK
Biber, MİLGEM’in ardından yeni 
başladıkları Bütünleşik Sonar Sistemi 
Geliştirme Projesi ile daha düşük 
frekansta, farklı platformlarla bütün-
leşik çalışabilen multistatik bir sonar 
sisteminin geliştirilmesini hedefle-
diklerini belirterek “Projede iki farklı 
sonar sistemi geliştirilecek. Denizaltı 
Savunma Harbi Sonarı ve Küçük 
Hedef Tespit Sonarı ve bunların tüm 
test karakterizasyonlarını ve deniz 
testlerini bu proje içeriyor.” dedi.
 
UZAK DENİZLERDEKİ ÇIKARLAR
Projenin asıl amacının Türkiye’nin 
uzak denizlerdeki çıkarlarını gözeten 
bir sonar sistemi hazırlamak oldu-
ğunu vurgulayan Biber, ‘Bu da fre-
kansın düşürülmesi anlamına geliyor. 
Yani ilk MİLGEM’den sonra TÜBİTAK 
MAM olarak farklı bir gemi için farklı 
bir sonar sistemini bu projeyle ülke-
mize kazandırılmış olacağız.” diye 
konuştu.
 
AKREDİTE LABORATUVAR STA-
TÜSÜNDE
Türkiye’nin alanında ilk ve tek akre-
dite kamu Ar-Ge laboratuvarı olan 
TÜBİTAK MAM Sualtı Akustik Labo-
ratuvarı, ulusal ve uluslararası düzey-
de çalışmalar yürütüyor. Laboratuvar, 
sualtı akustik alanında “Atanmış 
Enstitü” olarak uluslararası faaliyet-
lerine devam ediyor. Laboratuvarda 
donanmanın ihtiyaç duyduğu ürünler 
geliştirilip üretiliyor.
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Rusya’nın Yeysk kentindeki uçak ka-
zasında hayatını kaybedenlerin sayısı 
13’e yükselirken, yaralı sayısı ise 19 
olarak açıklandı.
Rusya’nın Krasnodar bölgesindeki 
Yeysk kentinde meydana gelen uçak 
kazasında can kaybı artıyor. Rusya 

Acil Durumlar Bakanlığı tarafından 
yapılan açıklamada, enkaz kaldırma 
çalışmalarının sona erdiği belirtilerek, 
“Arama kurtarma bölgesinden 10 
kişinin cesedi çıkarıldı. Böylece has-
tanedeki kayıplarla birlikte toplam ölü 
sayısı 3’ü çocuk olmak üzere 13’e 

yükseldi. Yaralı 19 kişinin tedavisi 

sürüyor” denildi. Bakanlık ayrıca, 

360’tan fazla bina sakininin olay 

sırasında tahliye edilerek kayıpların 

daha da artmasının önüne geçildiğini 

sözlerine ilave etti.

RUSYA’DAKİ UÇAK KAZASINDA BİLANÇO AĞIRLAŞIYOR: 

13 ÖLÜ, 19 YARALI
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Türkiye’nin hızla büyüyen sivil havacılık sektörünün yolcu uçaklarından havalimanlarına, 
havacılık endüstrisinden iş jetlerine, uçuş eğitiminden havalimanı güvenliğine kadar tüm 
sektör bileşenleri İstanbul Airshow’da toplandı.

TÜRKİYE’NİN İLK MİLLİ TURBOFAN MOTORU 

İSTANBUL AIRSHOW’DA

D
ünya havacılığı, salgınla 
tarihinin en büyük krizini 
yaşadı. Hızla toparlanan, 
dünya ortalamalarının üze-

rinde büyüyen sivil havacılık sektörü, 
İstanbul Airshow’da bir araya geldi. 
Atatürk Havalimanı’nda 13’üncüsü 
düzenlenen İstanbul Airshow Ulusla-
rarası Sivil Havacılık ve Havalimanları 
Fuarı ve Havacılık Endüstrisi Tedarik 
Zinciri Platformu’nun açılışını Ulaş-
tırma ve Altyapı Bakanı Adil Karais-
mailoğlu yaptı. Dünyanın önde gelen 
iş jeti imalatçıları ise yeni modellerini 
İstanbul Airshow’da sergilendi.

“MOTORLARI DAHA DA 
GÜÇLENDİRECEĞİZ”
Türkiye’nin ilk milli turbofan motoru 
ve yerli helikopter motorunu yaptıkla-
rını belirten TEI Genel Müdürü Mah-
mut Faruk Akşit, “170 serisinden bir 

motorumuzu ve TF 6 bin motorumu-
zu da görmek isteyenler için getirdik. 
Bu motorumuz gerçekten etkileyici, 
büyük bir motor. 6 bin libre içki üre-
tiyor. Bu da güç ve enerji seviyesi 
olarak 6-7 bin beygire tekabül ediyor. 
Bu motoru daha da güçlü yapacağız. 
Türk Yıldızları’nın kullandığı o kırmızı 
gösteri uçaklarını biliyorsunuz. As-
lında küçük savaş uçağıdır onlar.  O 
uçakların 2 tanesinin, motorlarının 2 
tane motoru var bizim motorumuz 
tek başına ikisinin verdiği güçten 
daha fazla güç üretecek” dedi. 

“KİLOGRAM BAŞI 5 BİN 
DOLAR”
Motorları sadece uçaklar için değil; 
enerji, elektrik, gemiler, helikopterler 
için de ürettiklerini ifade eden Akşit 
şunları söyledi:
“Bu geliştirdiğimiz ürünlerin katma 

değeri yüksek. Hani her zaman 
söylenir ya, ‘Gemi dolusu buğday 
verip küçücük bir alet almak.’ Bu da 
öyle bir şey. Mesela milli helikopter 
motorumuz şu anda artık şekillendi. 
Son haline artık uçma noktasına 
geldi. Oradaki kilogram başına değeri 
yaklaşık 5 bin dolar. Bu motorlarda 
daha da yükseliyor. Normalde bu tip 
sistemleri Türkiye, hep dışarıdan ithal 
ediyor. Doğal gaz kompresörlerine, 
gemi motorlarının hepsini ithal ediyo-
ruz. Tabii biz böyle büyük motorlar 
yaptığımız sürece bunlar Türkiye’de 
kalacak inşallah.”

“HER UÇAĞA UYGUN 
TASARLANAN KOKPİT”
ASELSAN’da aviyonik sistem mü-
hendisi olan Gökhan Gökçeli ise 
“Standımızda, ASELSAN’ın genel 
maksat uçakları için geliştirdiği uçak 
kokpitini görmektesiniz. Ekranlar 
ve paneller milli imkanlarla yazılı ve 
donanımlı donanımlı milli imkanlarla 
geliştirilmiştir. Yazılım ve donanım 
altyapısı olarak müşterinin ihtiyacına 
göre çeşitli ayarlamaları ve güncel-
lemeleri farklı hava araçlarına göre 
sağlayabilmekteyiz. Bizim için burada 
platformdan bağımsız olarak müşte-
rinin ihtiyacı önemlidir. Ekranlarımız 
sadece birer ekran değil, ayrıca akıllı 
sistemlerdir. İçerisinde kendi grafik 
kartları ve işlemci de yer almaktadır. 
Panellerin bir kısmı atak helikopterin-
de de kullanılıyor” diye konuştu. 
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FRANSA’DA AKARYAKIT KRİZİ

F
ransa’da akaryakıt işçileri-
nin grevi büyük bir toplum-
sal krize dönüştü. Ülkenin 
pek çok bölgesinde benzin 

kıtlığı yaşandı. Polis aracının itildiği ve 
insanların benzin kuyruğunda kavga 
ettiği görüntüler sosyal medyada 
yayıldı. İşçi sendikaları, Fransa hükü-
metinin krize çözüm olarak başvur-
duğu “zorla çalıştırma” prosedürüne 
uymayacaklarını ilan etti.

ÜRETİM VE TEDARİK 
DURMA NOKTASINA 
GELDİ
Fransa’nın en büyük işçi konfederas-
yonu CGT’nin eylül sonunda, şirketin 
işe alımlarını durdurma kararını pro-
testo ve 2022 için çalışanlara yüzde 
10’a varan “acil maaş artışı” talebiyle 
TotalEnergies’nin rafinerilerinde gittiği 
grev, ABD merkezli ExxonMobil ça-

lışanlarının katılmasıyla genişleyerek 
devam etti. Greve giden rafinerilerde 
bütün faaliyetleri durdurma noktasına 
getiren işçiler, petrol üretiminin yanı 
sıra akaryakıt teslimatını da engelledi.

Fransa’daki akaryakıt istasyonların 
yaklaşık üçte ikisini elinde tutan 
TotalEnergies ve ExxonMobil’in ra-
finerilerinde yaşanan grev sonucu 
son iki haftada üretimin yüzde 60 
düştüğü kaydedildi. Özellikle ülkenin 
kuzey bölgelerindeki akaryakıt is-
tasyonlarında ciddi benzin ve mazot 
kıtlığı yaşandı, uzun kuyruklar oluştu. 
Sıkıntının olduğu kentlerin valilikleri, 
yaşanan benzin sıkıntısı nedeniyle 
ambulans ve evde bakım hizmetleri-
nin sekteye uğradığı uyarısı yaparak 
akaryakıt satışında önceliğin acil du-
rum hizmetlerine verilmesi kararı aldı.

UZUN KUYRUKLARDA 
BENZİN KAVGALARI 
YAŞANIYOR
Bazı akaryakıt istasyonlarında bidon-
la benzin satın alma görüntülerinin 
medyaya yansımasının ardından bu-
gün valiliklere gönderilecek talimatla 
bidon ve varillerle benzin alımının 
yasaklanacağı bildirildi. Akaryakıt krizi 
nedeniyle benzin istasyonlarında olu-
şan uzun kuyruklarda, zaman zaman 
yaralanmayla sonuçlanan kavgalar 
yaşanıyor. Le Figaro gazetesi, Haute-
Savoi şehrinde sıra kavgası nedeniyle 
bir Fransız sürücünün, İsviçreli sü-
rücüyü çocuklarının gözü önünde 6 
yerinden bıçakladığını yazdı.

Kuyrukta bekleyenler ise Fransa’da 
ilk defa böyle bir şeyle karşılaştıklarını 
söyledi.

Fransa’da akaryakıt işçilerinin grevi, hayatı felç etti. Uzun benzin kuyruklarında kavgalar çıktı. 
Liberation gazetesi, 10 Ekim’deki sayıda krizi “Saatli Pompa” ifadesiyle özetledi.
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JULİA FIRTINASI’NDA 
ÖLÜ SAYISI 30’A YÜKSELDİ

O
rta Amerika’yı vuran ve 
en az 30 kişinin ölümüne 
neden olan Julia Fırtı-
nası Meksika’da sel ve 

toprak kaymasına neden olurken, sel 
sularına kapılan bir kişi kayboldu.

Geçtiğimiz Pazar gününden beri Orta 
Amerika ülkelerinde etkili olan Julia 
Kasırgası, şiddetini yitirerek fırtınaya 
dönüştü. Meksika’nın Guerrero eya-
letine ulaşan ve ani yağışlara neden 
olan fırtına nedeniyle şu ana kadar 

Guatemala, El Salvador, Honduras 
ve Panama’da hayatını kaybedenlerin 
sayısı 30’a yükseldi. Guerrero’da çok 
sayıda sel ve toprak kayması felaketi 
meydana gelirken, Acapulco şehrin-
de cadde ve sokaklar sular altında 
kaldı. Birçok kişinin sürüklendiği sel 
suları arasında araçlar da mahsur 
kaldı. Acapulco şehri sivil savun-
ma ekipleri bir kadının taşan nehrin 
akıntısına kapılarak kaybolduğunu 
ve arama çalışmalarının başlatıldığını 
bildirdi.

Okullar  
Tatil Edildi
Guerrero Eyaleti Eğitim Bakanlığı ise 
öğrenci ve öğretmenlerin can sağlı-
ğını korumak için bugün Acapulco, 
Costa Grande, Costa Chica ve Alta 
de la Sierra’daki okulların tatil edildi-
ğini açıkladı. Yetkililer, bölgede Julia 
Fırtınası’nın neden olduğu yağışlı 
havanın önümüzdeki günlerde de 
devam edeceğini belirterek, halka 
tedbirli olmalarını tavsiye etti.
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AMPUTE FUTBOL MİLLİ TAKIMI 

DÜNYA ŞAMPİYONU
Ampute Futbol Milli Takımı, İstanbul’da Düzenlenen 2022 Dünya Kupası’nın Final Maçında 
Angola’yı 4-1 Yenerek Dünya Şampiyonu Oldu.
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Türkiye Futbol Federasyonunun 
“Türkiye Futbol Oynuyor” projesi 
kapsamında destek verdiği Türkiye 
Bedensel Engelliler Spor Federas-
yonu bünyesindeki Ampute Futbol 
Milli Takımı, Nef Stadı’nda Angola ile 
karşılaştı.

Ampute Futbol Milli Takımı, müzesin-
deki tek eksik olan Dünya Kupası’nı 
4 golle kazanarak başarılarına bir 
yenisini daha ekledi.

19. dakikada Ömer’in attığı golle 
milliler 1-0 öne geçti.
Angola, 24. dakikada attığı golle 
eşitliği sağladı. 1-1
Rahmi’nin 31. dakikada penaltıdan 
attığı golle milliler yeniden öne geçti. 
2-1
43. dakikada Rahmi kendisinin ikinci 
Millilerin üçüncü golünü kaydetti. 3-1
Serkan 49. dakikada farkı 3’e çıkar-
tan isim oldu. 4-1

Cumhurbaşkanı Erdoğan Türkiye-
Angola Maçını İzledi
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdo-
ğan, İstanbul’un ev sahipliğinde dü-
zenlenen 2022 Dünya Kupası’nın Nef 
Stadı’nda oynanan Türkiye-Angola 
final karşılaşmasını takip etti.

Cumhurbaşkanı Erdoğan’a Gençlik 
ve Spor Bakanı Mehmet Muharrem 

Kasapoğlu ile Sağlık Bakanı Fahrettin 
Koca eşlik etti. Erdoğan’ın yanında to-
runu Ahmet Akif Albayrak da yer aldı.

Karşılaşmayı yaklaşık 15 bin futbol-
sever, ellerinde Türk bayraklarıyla 
Ampute Milli Takımı’na destek ver-
diler.

Ay yıldızlılar, İstanbul’da düzenlenen 
organizasyonun grup maçlarında 2 
galibiyet 1 beraberlik aldı.

Milliler, Fransa’yı 3-0, Liberya’yı 5-0 
yenmiş, Haiti ile 1-1 berabere kalmış-

tı. Son 16 turunda Meksika’yı 5-0’la 
geçen milliler, çeyrek finalde Fas’ı 
4-1 mağlup etmişti.

Ay yıldızlılar yarı finalde Özbekistan’ı 
da tek golle yenerek kupa hedefi 
doğrultusunda önemli bir rakibini 
daha saf dışı bırakmıştı.

Ampute Milli Takımı şampiyonluk için, 
Haiti’yi 4-2 mağlup eden Angola’yı 
yenerek şampiyonluğa ulaştı.

2018’de dünya ikinciliği elde ettiler
İlk kez 2017’de katıldığı Dünya 
Şampiyonası’nda üçüncü olan ay-
yıldızlılar, 2010, 2012 ve 2014 yılla-
rında da aynı dereceyi elde etmişti.

Ampute Futbol Milli Takımı, 2018’de 
Meksika’nın ev sahipliğini yaptığı 
Dünya Kupası finallerinde Angola’yla 
şampiyonluk maçına çıktı ancak 
penaltı atışları sonunda rakibine 5-4 
yenilmişti.

Türkiye ile Angola arasında oynanan 
Dünya Kupası finali ile de bu maçın 
rövanşını da almış oldu.

Üst Üste İki Avrupa Şampiyonluğu
Ampute Milli Takımı, 2004 ve 2008 
yıllarında ikinci olduğu Avrupa 
Şampiyonası’nda ise 2017 ve 2021 
yıllarında üst üste iki kez şampi-
yonluğu kazanarak, tarihi bir başarı 
göstermişti.
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TÜRKİYE MİLLİ TAKIMI’NIN 
EURO 2024 ELEMELERİNDEKİ 
RAKİPLERİ BELLİ OLDU

EURO 2024’e ev sahipliği yapacak Almanya’nın Frankfurt şehrindeki Festhalle Fuar Merkezi’nde yapılan kura 
çekimi sonrasında, Türkiye D grubunda yer aldı. Kuraya göre;  D Grubun’da yer alan Türkiye’nin rakipleri 
Hırvatistan, Galler, Ermenistan ve Letonya oldu.

Türkiye�nin 4. torbadan katıldığı, Almanya�nın Frankfurt 
şehrinde yapılan EURO 2024 kura çekimi sonrasında 
Türkiye’nin turnuvadaki rakipleri belli oldu.

GRUP LİDERİ VE GRUP 
İKİNCİLERİ ŞAMPİYONADA 
YER ALACAK

53 ülkenin katılım göstereceği elemelerde, 10 grup yer 
alacak. Bu grupların 7’sinde 5 takım bulunurken 3’ünde 
6 takım bulunacak. Maçların ardından grup liderleri ve 
ikincileri, adlarını finallere yazdıracak.
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2022 Formula 1 Dünya Şampiyonası’nın 
18’inci ayağı olan Japonya Grand 
Prix’sinde liderliği ele geçiren Max 
Verstappen, üst üste ikinci kez şampiyon 
oldu.

Artistik Cimnastik Dünya Challenge Kupası’nda Türkiye 2’si altın, 4’ü gümüş ve 2’si bronz 
olmak üzere toplamda 8 madalya kazandı

Formula 1’de sezonun 18’inci yarışı Japonya Grand Prix’si, Japonya’nın Mie ilindeki 5 bin 807 metrelik Uluslararası 
Suzuka Pisti’nde sağanak yağış altında düzenlendi. Yoğun yağmur yağışı altında başlayan yarışta sürücüler olduk-
ça zorlanırken, yarış 3. turda kırmızı bayrakla durduruldu. Uzun bekleyişin ardından piste çıkan pilotlar,  bitimine 45 
dakika kalan mücadeleyi büyük bir heyecan içinde tamamlarken,  mücadeleyi ilk sırada bitiren Red Bull ‘un Hollan-
dalı pilotu Max Verstappen, üst üste ikinci kez dünya şampiyonu oldu.

Artistik Cimnastik Dünya Challenge Ku-
pası, Türkiye Cimnastik Federasyonu ev 
sahipliğinde Mersin’de düzenlendi. 25 
ülkeden 98 sporcunun katıldığı organizas-
yon 3 gün sürdü.
Milli sporculardan Adem Asil halkada 
altın, yer ve barfikste gümüş madalya, 
Ferhat Arıcan paralel barda altın, kulplu 
beygirde gümüş, İbrahim Çolak halkada 
bronz, Bilge Tarhan atlama masasında 
gümüş, Sevgi Seda Kayışoğlu ise yer 
aletinde bronz madalyanın sahibi oldu.

FORMULA 1’DE 
2022 SEZONUNUN 
ŞAMPİYONU MAX 
VERSTAPPEN   

TÜRKİYE, ARTİSTİK CİMNASTİK DÜNYA 
CHALLENGE KUPASI’NDA 8 MADALYA 
KAZANDI 
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ALTIN PORTAKAL ÖDÜLLERİ 
SAHİPLERİNİ BULDU!
Antalya Büyükşehir Belediyesi ev sahipliğinde gerçekleşen 59.Antalya Altın Portakal Film 
Festivali, Antalya Kapalı Spor Salonu’nda düzenlenen Ödül Töreni ile sona erdi. Altın Portakal’ın 
En İyi Filmi; Özcan Alper’in yönettiği “Karanlık Gece” oldu! Emin Alper imzalı “Kurak Günler” 
geceden En iyi Yönetmen Ödülü dahil 9 ödülle ayrıldı.

Nefise Karatay ve Yekta Kopan’ın 
sunduğu Halk TVekranlarından can-
lı yayınlanan, Antalya Büyükşehir 
Belediye Başkanı ve Festival Baş-
kanı Muhittin Böcek’in ev sahipliğini 
yaptığı geceye; CHP Genel Başkan 
Yardımcısı Muharrem Erkek , CHP 
Antalya Milletvekili Cavit Arı, Antalya 
Büyükşehir Belediyesi Genel Sekre-
teri ve Festivalin İdari Direktörü Can-
sel Tuncer, belediye başkanları, siya-
si parti temsilcileri, Antalya protokol 
üyeleri, jüri üyeleri Yeşim Ustaoğlu, 
Ahmet Mümtaz Taylan, Azra Deniz 
Okyay, Harun Tekin, Nurgül Yeşilçay, 
Uğur İçbak, Anamaria Marinca, Ni-
kolaj Nikitin, Valdimar Jóhannsson, 
Ezgi Mola, Melikşah Altuntaş, Nazlı 
Elif Durlu, Ceylan Özgün Özçelik, 
Hilmi Etikan, Elif Ergezen, Görkem 
Yeltan, Feyzi Tuna, İsmail Güneş, 
Murat Erşahin, Olkan Özyurt, Uğur 
Vardan’ın yanı sıra Mustafa Alabora, 
Aybüke Pusat, Melisa Sözen, Gül-

sen Tuncer, Nilüfer Aydan, Ayşenil 
Şamlıoğlu, İpek Bilgin, Ayşe Erbulak, 
Abdurrahman Keskiner, Engin Ayça, 
Tarık Papuçcuoğlu, Nurcan Eren, 
Şerif Gören, Tayfun Pirselimoğlu, 
Serdar Orçin, Melike Demirağ, Se-
rap Aksoy, Salih Güney, Biket İlhan, 
Tolga Karaçelik, Serpil Tamur, Ayçin 
İnci, Elif İnci gibi sinema ve televizyon 
dünyasından çok sayıda isim katıldı.

Antalya Büyükşehir Belediye Başkanı 
ve Festival Başkanı Muhittin Böcek 
yaptığı konuşmada; “Geleneksel 
kortejimizle başlayan festivalimizin 
coşkusu güzel şehrimizden güzel 
ülkemize dalga dalga yayıldı. Sa-
natçılarımızla, yurtiçi ve yurtdışından 
gelen yüzlerce konuğumuzla hem-
şerilerimizle birlikte çok güzel bir 
hafta geçirdik. Sokaklarda buluştuk, 
salonları sinema aşkıyla doldurduk. 
Sanatla iyileştik, çoğaldık, sevgiyle 
kucaklaştık. İyi ki varsın Altın Porta-

kal. İyi ki varsın sinema. Yaşadığımız 
her gün aldığımız kararların ne kadar 
doğru olduğunu gördük. Çünkü Türk 
sineması olmadan, sanatçılarımız 
olmadan Altın Portakal olamaz, o 
kendi değerleriyle güzeldir, kendi 
değerleri ile anlamlı. Onun için bir 
tarihtir, yaşı yarım asrı geçen bir 
çınardır, o özüyle bir dünya marka-
sıdır. Ülkemizin uluslararası alandaki 
gurur kaynağıdır. 59 yıllık tarihiyle bizi 
kucaklayan Altın Portakal bugün bir 
kez daha sanatçılarımızın emeklerini 
taçlandıracak. Şimdiden ödül alacak 
tüm sanatçılarımızı yürekten kutluyo-
rum,” dedi.

En İyi Film “Karanlık 
Gece”
Bu yıl Ulusal Uzun Metraj Film 
Yarışması’nda 10 film yarıştı. Jüri 
başkanlığını yönetmen-yapımcı-
senarist Yeşim Ustaoğlu’nun üstlendi-
ği, oyuncu-yönetmen Ahmet Mümtaz 
Taylan, yönetmen-senarist Azra Deniz 
Okyay, müzisyen Harun Tekin, oyun-
cu Nurgül Yeşilçay ve görüntü yönet-
meni Uğur İçbak’tan oluşan, ani geli-
şen iş programı nedeniyle şair Haydar 
Ergülen’in ayrılmak zorunda kaldığıjüri, 
yönetmenliği Özcan Alper’e, yapımcı-
lığı Soner Alper, Necati Akpınar, Ersin 
Çelik ve Bülent Makar’a ait“Karanlık 
Gece” filmini En İyi Film seçti. 

“Karanlık Gece”, En İyi Film 
Ödülü’nün yanı sıra Murat Uyurkulak 
ve Özcan Alper’e En İyi Senaryo 
Ödülü’nü kazandırdı.
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İYİLİKLE, İYİLİK İÇİN AÇILAN SERGİ
Sanat içinde iyilik barındıran bir uğraş. Neşet Ertaş “Nerede bir türkü söyleyen görürsen 
korkma yanına otur. Çünkü kötü insanların türküleri yoktur.” demiş zamanında.  Biz bunu “kötü 
insanların sanatı yoktur” diye de anlayabiliriz. Fakat bazı sanatçılar, sanatta gizlenmiş iyilikle 
yetinmiyorlar, sanatla ve sanatın getirileriyle iyilik yapıyorlar.

İşte ressam Nesrin Tamer de bu 
sanatçılardan biri. 

Nesrin Tamer, uzun yıllardır emek 
verdiği ve kendisinin tabiriyle “alaylı” 
olduğu resim sanatının çok güzel ve 
özgün örnekleriyle TESK Sanat Ga-
lerisinde açtığı sergiden elde edilen 
gelirle, muhtaç insanların ihtiyaçlarını 
karşılamayı amaç edinmiş. 

2017 yılında kurulan ve kurulduğu 
günden bu yana başkanlığını Nes-
rin Tamer’in yaptığı Anadolu Kültür 
Sanat Sosyal Yardımlaşma Derneği, 
özellikle çocukların ihtiyaçlarını karşı-
layacak yardım etkinlikleri düzenliyor. 
Köy okullarında okuyan çocuklara 
kılık kıyafet, kırtasiye ve kitap ihtiyaç-
larının karşılanması konusunda çalış-

malar yapıyor. 

TESK Sergi Salonunda TESK Genel 
Başkanı Bendevi Palandöken tarafın-
dan yapılan sergiye hem yardımse-
verler hem de Ankaralı sanatseverler 
yoğun ilgi gösterdiler.

Ressam Nesrin Tamer “nefesim 
yettiğince, sağlığım el verdiğince 
çocukların elinden tutmaya, yüzle-
rini güldürmeye devam edeceğim” 
diyerek ömrünü iyilik ve sanat içinde 
sürdürmeye kararlı olduğunu ifade 
ediyor.

Çocukların yüzünü güldüren Nesrin 
Tamerin de yüzü hep gülsün, uzun 
ömrü boyunca iyilik bulaştırmaya 
devam etsin…
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MİLLİYET 30.09.2022 SABAH 12.10.2022

PARA 16.10.2022TAKVİM 7.10.2022

TESK BASINDAN
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YENİ ASIR 30.09.2022 YENİ ŞAFAK 22.09.2022

TÜRKİYE 30.09.2022YENİ AKİT 4.10.2022
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TESK BASINDAN

TÜRKİYE 30.09.2022 HÜRRİYET 12.10.2022

DİRİLİŞ POSTASI 30.09.2022

AYDINLIK 21.09.2022
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PARA 16.10.2022

GAZETE PENCERE 30.09.2022

TÜRKGÜN 10.10.2022
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TESK BULMACA

 1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12
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Soldan sağa:  1. Mızmız, sevimsiz, başkalarıyla ilişki 
kurmayan kimse– Fazıl Hüsnü Dağlarca’nın bir şiir kitabı. 
2. Otoyol – Taşıt dizisi. 3. Macun – Kolaylıkla paraya 
çevrilebilen varlıklar. 4. Boyutlar – Söz, laf – Bir tür 
antilop. 5. Uzak-lık anlatan sözcük – Aşkla ilgili, şehevi – 
Endonezya plakası. 6. Bir tatlı türü – Güney Anadolu’da 
bir ırmak. 7. Güney Amerika’da yerde yaşayan, pek iyi 
uçamayan kuş – Havva’nın Batı dillerindeki adı. 8. Bir göz 
rengi – Kamer – Ortadoğu’da bir göl. 9. Dernek – Dördül,
murabba. 10. Dinsel inançları olmayan – Kankurutan.
11. Bir tür hayvan – Güzel söyleme ve yazma yeteneği.
12. Genişlik – Bir ilimiz. 13. Şart eki – Arap erkeklerinin 
kefiyelerinin üzerine bağladıkları yünden örülmüş kalın 
çember bağ – Holmiyumun simgesi. 14. “Yağmur … 
unutursa” (Sibel Alaş) – Hoş koku. 15. Yüz, çehre – Boğa 
güreşi alanı – Geri, arka.

Yukarıdan aşağıya:  1. Kısa çorap – Türlü ürün, mal vb 
alım satımı. 2. Saymaca – Doğalgazın bir bileşeni – Bir 
işaret sıfatı. 3. Bir müzik sesini belirtmeye yarayan işaret 
– Hadım etmek – Kenar süsü. 4. Bir kan grubu – Arası
kesilmeksizin sürme – Çok bilmiş geçinen. 5. Ticaret 
eşyası – Kutsal Hint destanlarına verilen genel ad – 
Tümör. 6. İyiden iyiye, iyice – Edebiyat (kısa) – Başarısız 
kimse. 7. Kesin – Eski Türk hekimlerine verilen ad. 8. 
İskambilde bir kağıt – Bir hitap ünlemi – Emzirme organı. 
9. Sayma, sayılma – İçki mahzeni – İçinde kola bulunan. 
10. Çevik – Sultanlar – Tantalın simgesi. 11. Zen Budizmde
uyanıp aydınlamaya verilen ad – Soy, sülale – Kavga,
dalaş. 12. Bir tür antilop – Öbür yan – Bir çalgıyı
doğru ses vermesi için ayarlama

SOLDAN SAĞA //  1.Erbain-Kupes. 2. Rain Man-Sera. 3. Dide-Minakop. 4. Amnezi  - İsa.5. Şayia-Asena. 6. İde-Zaman-La. 7. 
Etmen-Nef. 8. As-Anif Zula. 9. Sevgi-Ametal. 10. Arnika-Ada. 11. Muti-Afro-Er. 12. Bri Asonans. 13. Koton-Pa. 14. Elaman-Selen. 15. 
İnak-Şecere.

YUKARIDAN AŞAĞIYA //  1. Erdişi-Asamble. 2. Rai-Adese-Ur-Li. 3. Bidayet-Vatikan.  4. Anemi-Magri-Oma. 5. İm- Nazenin-Atak. 
6. Name-Ani-İason.  7. Nizam-Fakfon. 8. Nisan- Marn-Se. 9. Usa-Eneze-Oapec.  10.Pekin-Futa-Nale. 11. Erosal-Lades- Er. 12. Sapa – 
Adalar - Ene

GEÇEN SAYININ ÇÖZÜMÜ

ZOR SUDOKU KOLAY SUDOKU
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GEÇEN SAYI ZOR
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